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Позиціювання партій

Парламентські вибори в України мають бути чесними та демократичними, і
відбутися у жорсткому дотриманні чинного законодавства.

Про це Президент України Віктор Янукович заявив, виступаючи на XIII з’їзді
Партії регіонів.

«Як глава держави і гарант дотримання Конституції,  я вимагаю –  вибори мають
пройти в чесній боротьбі, згідно букви і духу виборчого законодавства із додержанням
принципів демократії та рівності участі у виборчому процесі», – сказав Президент.

Глава держави наголосив: від того, як пройдуть ці вибори, великою мірою
залежатиме внутрішня соціальна стабільність країни, наш курс на модернізацію і
зовнішній імідж у світі. «Тому закликаю вас не підтримувати політичних спекуляцій на
проблемах, що розколюють суспільство», – сказав він, звертаючись до учасників з’їзду.

Глава держави також нагадав,  що новий закон про вибори до Верховної Ради став
прикладом широкого політичного компромісу та порозуміння. «Переконаний, що і самі
виборчі процедури будуть, безумовно, додержані», – додав Віктор Янукович.

Виборча кампанія має бути організована як ефективний діалог політиків та виборців,
завданням якого стане пошук широкого соціального консенсусу щодо шляхів розвитку
України, резюмував Президент (Янукович: Парламентські вибори мають пройти
демократично та чесно // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/03/17/339347). – 2012. – 17.03).

***

Выступая на ХІІІ съезде Партии регионов, председатель партии, Премьер-министр
Украины Николай Азаров заявил, что партия должна получить парламентское
большинство по итогам выборов осенью 2012 года.

«Мы не намерены довольствоваться малым... Наша задача на парламентских
выборах более масштабная – завоевание парламентского большинства. Дееспособное и
консолидированное большинство – это залог успеха», – заявил он.

По его словам, оппозиция уже «начала кампанию о том, что мы якобы готовим
фальсификации... Но Партия регионов в большей степени заинтересована в проведении
честных выборов,  соблюдении европейских стандартов...  Но мы должны быть готовы
защитить наши результаты на выборах».

Премьер поставил задание перед партиями «ответственно подойти к выбору
кандидатов на парламентские выборы осенью» (Рыбак закрыл ХІІІ съезд Партии
регионов // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/105010.html). – 2012.
– 17.03).

***

Премьер-министр Украины, глава Партии регионов Николай Азаров заявляет,
что в течение двух месяцев вопрос объединения Партии регионов с другими
политическими силами будет прояснен.

По словам Н.Азарова, идет процесс переговоров с целым рядом политических сил
относительно объединения с Партией регионов, но он не хотел бы называть эти партии,
чтобы не было спекуляций по этому поводу.

«Но это будет достаточно широкое объединение», – сказал премьер, подчеркнув, что
для Партии регионов важно объединение с теми политическими силами, у которых
совпадают подходы и оценки происходящего в стране.

Также, по словам Н. Азарова, объединение должно базироваться на общей
политической платформе.
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«В течение двух месяцев все станет на свои места», – сказал Н. Азаров («Регионалы»
пока скрывают, с кем еще они готовы объединиться // Обком
(http://obkom.net.ua/news/2012-03-17/1506.shtml). – 2012. – 17.03).

***

Период «затягивания поясов»  в экономике закончен.  Об этом заявил на ХІІ съезде
Партии регионов председатель партии, Премьер-министр Украины Николай Азаров.

«Период затягивания поясов в экономике закончен... Мы выходим на путь развития»,
– сказал Премьер.

Азаров уверен,  что «цели (Партии регионов.  –  Ред.)  будут достигнуты без
увеличения инфляционного давления, без давления на бизнес». «Именно поэтому мы
повысим социальные стандарты. И мы закладываем новые социальные стандарты, именно
такое задание поставил перед нами Президент», – добавил Азаров (Азаров: Период
«затягивания поясов» закончился // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/105058.html). – 2012. – 19.03).

***

Ради реформирования страны Анна Герман согласна принять в ряды Партии
регионов любую политсилу.

Партия регионов готова принять в свои ряды все желающие политические силы. Об
этом рассказал по завершении ХХІ съезда советник Президента Анна Герман.

«Мы готовы принять всех, объединить вместе в деле реформирования и развития
страны.  Мы никому не откажем.  Даже если завтра с нами захотел работать Блок Юлии
Тимошенко, мы бы его приняли», – отметила она.

По словам Герман, если «Единый центр» пожелает присоединиться к Партии
регионов, то регионалы не будут против (Анна Герман готова принять в Партию
регионов даже БЮТ // Рuls.kiev.ua (http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/90774.html).
– 2012. – 17.03).

***

В основу деятельности Уполномоченного Верховной  Рады по правам человека
должен лечь принцип справедливости. Об этом с парламентской трибуны заявил Первый
секретарь ЦК Компартии Украины, руководитель парламентской фракции
коммунистов Петр Симоненко.

«Главный принцип, который должен быть положен в основу работы
Уполномоченного по правам человека – это принцип справедливости. Надо не сидеть,
ожидая у моря погоды и подсчитывая, сколько жалоб поступило, а идти на предприятия, в
больницы и поликлиники. О каких правах человека в Украине мы говорим, когда на
лечение одного больного в сутки выделяется 83 копейки? Кто хочет идти лечиться в таких
условиях? Почему сегодня Уполномоченный молчит? Закрыли ли хоть одно из
предприятий,  которые поставляли некачественную продукцию в детские сады,  в школы,
травили наших детей? Надо идти к людям, проявлять инициативу, предупреждать
нарушение гражданских прав и свобод», – подчеркнул Петр Симоненко.

Лидер Компартии отметил, что сегодня работа Уполномоченного Верховной Рады
по правам человека преимущественно сводится к регистрации и статистической обработке
поступающих жалоб о нарушении прав и свобод.

«В работе института Уполномоченного по правам человека наблюдается
неоправданный перекос в сторону так называемых «резонансных» дел. Тогда и в СИЗО
наведываются,  и в Африку летают заложников спасать.  Это все необходимо,  но в то же



6

время единицы удостаиваются подобного внимания, а десятки тысяч как были, так и
остаются у «разбитого корыта». Таким образом, возникает вопрос о целесообразности
существования этого института», – добавил Петр Симоненко (Петр Симоненко: В основу
работы омбудсмена должен лечь принцип справедливости // Компартія України –
http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-v-osnovu-raboty-ombudsmana-
dolzhen-lech-princip-spravedlivosti/). – 2012. – 15.03).

***

Компартия Украины призывает взять под народный контроль выполнение
социальных инициатив Президента страны. Об этом заявил Первый секретарь ЦК
Компартии Украины Петр Симоненко.

«Сегодня надо сделать все, чтобы обеспечить полный народный контроль, и мы
вводим народный контроль в нашу политическую программу. Мы возьмем под контроль
выполнение каждого обещания, которые были провозглашены Президентом», –
подчеркнул Петр Симоненко.

Он отметил, что без восстановления Советской Украины все социальные
инициативы власти окончатся популизмом, как это было все предыдущие 20 лет
(Компартия призывает установить народный контроль над выполнением обещаний
Президента // Компартія України (http://www.kpu.ua/kompartiya-prizyvaet-ustanovit-
narodnyj-kontrol-nad-vypolneniem-obeshhanij-prezidenta/). – 2012. – 16.03).

***

Лидер партии «Сильная Украина» Сергей Тигипко считает своевременным
время, выбранное для объединения его партии и Партии регионов.

«Я скажу откровенно, что доволен тем, что процесс будет проходить далеко не в
лучшие по рейтингу времена для Партии регионов. Придут сильные, которые верят в
дело, а не конъюнктуру», – отметил Тигипко.

При этом вице-премьер подчеркнул, что главным аргументом для своих
однопартийцев в защиту объединения с ПР, он считает возможность проведения реформ.

«Если посмотреть на реформы, на изменения, а не на свои собственные
политические амбиции, то намного легче делать их с большой политической силой.
Поэтому я пригласил своих коллег в Партию регионов и предложил им объединиться, и
приобщиться к реформированию через партию власти. Это главный аргумент», – отметил
Тигипко.

По его словам, работа во власти будет абсолютно неинтересной для любого
человека, если не держать фокус на главном. При этом главным Тигипко считает
проведение реформ (Тигипко доволен,  что у ПР не лучшие времена //  Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/14/141082_tigipko_dovolen_pr_luchshie.html). – 2012. – 14.03).

***

Сергей Тигипко, лидер «Сильной Украины» заявил, что в Партию регионов
войдет или он, или министр МЧС.

Вице-премьер и министр соцполитики Сергей Тигипко потребовал не принимать в
ряды Партии регионов лидера партии «Единый центр», министра МЧС Виктора Балогу
вместе с его партией. Он поставил это условием его вхождения в ряды регионалов.

Не вхождение «Единого центра» в ПР поставил условием лично Тигипко. Лидер
«Сильной Украины» заявил, что он входит в ряды регионалов с партией с 4 % рейтингом,
и практически ничего не требует – лишь несколько мест в списке и несколько округов для
своих людей.

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-v-osnovu-raboty-ombudsmana-dolzhen-lech-princip-spravedlivosti/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-v-osnovu-raboty-ombudsmana-dolzhen-lech-princip-spravedlivosti/
http://lb.com.ua/
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В то же время Балога,  рейтинг которого гораздо меньше,  тоже получает несколько
мест в списке в округа Закарпатской области и должность закарпатского губернатора для
своего человека. Поскольку Тигипко не понравилось, что Балога меньше значит, но
получит столько же, или даже больше, он поставил условие, что в ПР войдет или он, или
Балога, добавил регионал (Коротков Д. Тигипко потребовал не брать Балогу в ПР //
Сегодня (http://www.segodnya.ua/news/14348280.htm). – 2012. – 16.03).

***

15 марта лидер партии «Сильная Украина» (СУ), вице-премьер Сергей Тигипко
обнародовал прощальное видеообращение к однопартийцам. Накануне съезда, на который
планируется вынести вопрос о ликвидации политической силы, господин Тигипко призвал
членов СУ вступать в Партию регионов.  Стимулом к этому должна послужить
договоренность о назначении представителей СУ заместителями председателей
15 областных государственных администраций.

В обращения он рассказал, что в партии прошло много дискуссий на тему слияния
«Сильной Украины» и Партии регионов (ПР), и он рад «победе мнения об объединении».
Тем не менее большую часть своего обращения лидер СУ посвятил все той же агитации за
вступление в ПР.  «У партии «Сильная Украина»  и Партии регионов совместные цели и
общие задачи. Я убежден, что мы нужны Партии регионов, потому что мы можем
добавить инициативы, можем добавить в нее реформ. И это абсолютно необходимо
сегодня и власти, и обществу», – заявил господин Тигипко.

Сергей Тигипко не скупился на аргументы в пользу объединения, стараясь
доходчиво объяснить, какие выгоды несет будущий союз с ПР. «Мы с вами шли в
политику, чтобы решать конкретные вопросы... Откуда лучше проводить реформы? Из
маленькой партии... или из большой, мощной партии, которая уже сегодня практически
находится у власти, – сказал глава СУ. – Я призываю всех вас вступать в Партию
регионов, объединять фракции и работать на ее авторитет».

Объединение фракций СУ и ПР существенно не повлияет на расстановку сил в
местных советах. По данным Центральной избирательной комиссии, по результатам
выборов депутатов местных советов 2010 г. СУ получила 4787 мандатов. На этих же
выборах депутатами от ПР стали 75875 человек (всего депутатов местных советов всех
уровней – 225154 человека).

Организаторы съезда СУ, в повестке дня которого стоят вопросы ликвидации партии
и вступления ее бывших членов в ПР, решили провести мероприятие за закрытыми
дверями. Место и время проведения съезда также не анонсируются.

Согласно договоренностям руководства ПР с Сергеем Тигипко, лидеру «Сильной
Украины» обещан пост заместителя председателя Партии регионов. Кроме того,
рассматривается его кандидатура на должность руководителя избирательного штаба
«регионалов» на выборах в Верховную раду.

Президент центра «Украинский барометр» Виктор Небоженк считает, что господин
Тигипко рассматривает Партию регионов как временную площадку. «Сергею Тигипко,
как любому человеку, у которого есть деньги, приходится идти с властью на компромисс.
Не удивлюсь, если через какое-то время он создаст новую партию с теми же людьми,
которые сейчас находятся в «Сильной Украине», – сказал эксперт. «Для Сергея Тигипко
объединение с Партией регионов – это место в пятерке избирательного списка и статусное
место в президентской команде. Сможет ли он претендовать на должность премьер–
министра, покажут результаты выборов в Раду», – отметил директор Института
глобальных стратегий Вадим Карасев (Куришко О. Обещание на прощание // Четверта
Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/obeshchanie-na-proshchanie). – 2012. – 16.03).

http://4vlada.net/partii-lidery/obeshchanie-na-proshchanie
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***

Партія «Сильна Україна», яка прийняла рішення про саморозпуск, влилася в Партію
регіонів. Відповідну угоду підписали голови партій Сергій Тігіпко та Микола Азаров на
ХХІ з’їзді Партії регіонів 17 березня.

Делегати зїзду одноголосно підтримали пропозицію про обрання Тігіпка членом
Партії регіонів, а пізніше – заступником голови партії та членом політради партії.

Після цього Азаров вручив Тігіпку членський квиток і букет бордових троянд.
Виступаючи на з’їзді, Тігіпко відзначив, що самоліквідація і входження до Партії

регіонів для його партії було дуже непростим рішенням.
«Я ніколи не боявся об’єднання. І казав колегам, які боялися загубитися: не бійтесь,

в партії повинна бути внутрішня конкуренція, дискусія. Якщо партія загубила це, вона не
буде конкурентна і зовні. Хто хоче, той знайде себе», – сказав Тігіпко.

«Ми приходимо, щоб збільшити демократію і дискусію», – додав він («Сильна
Україна» влилася у ПР. Тігіпко – заступник голови ПР // Західна інформаційна
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/03/17/339345). – 2012. – 17.03).

***

Голова СПУ О. Мороз розповів, що деякі українські ЗМІ вводять читачів в оману,
розміщуючи інформаційні матеріали, які містять спотворену інформацію про наслідки
проведення земельної реформи.  На його думку,  такі матеріали вигідні представникам
української влади, які «проштовхують» ідею ринку землі.

Лідер соціалістів вважає, що при введенні ринку землі держава (і селянин, і сільська
громада)  ще далі будуть відсунуті від можливої вигоди.  «Власник,  олігарх,  в т.ч.
іноземець той зиск матимуть. Байки про сільського власника землі і його багатство уже
пройшли перевірку і земельними паями, і ваучерами. Скільки ж можна «вішати локшину»
на вуха людям?» – сказав він.

За словами О.Мороза, соціалісти пропонують, щоб люди продавали землю, свої паї
виключно українській державі (хто не хоче – здає в аренду). «Держава через свій
земельний банк здає землю в оренду, контролює її використання, при тому за законом
захищає права сільських громад. Тоді права людей будуть чогось варті, а держава теж
матиме авторитет», – підсумував він (О.  Мороз:  Не треба приховувати від людей,  що
закон про ринок землі – це зашморг для села // Соціалістична партія України
(http://www.spu.in.ua/ua/news/28929). – 2012. – 13.03).

***

Слова политологов о том,  что Юрий Луценко на свободе был бы лучшим
детонатором для разрушения всех планов объединения оппозиции, на днях получили еще
одно подтверждение: экс-глава МВД даже из-за решетки смог посеять смуту в
оппозиционных рядах.

Для этого оказалось достаточно одного его заявления о том, что «Батьківщина»,
«Фронт Змін» и «УДАР» должны объединиться в общий партийный список.

Но ни одного положительного результата это заявление не дало, отмечает издание.
Заместитель Виталия Кличко по партии «УДАР» Виталий Ковальчук уже дал понять, что
его партия ни с кем объединяться не собирается:  мол,  наш избиратель не любит ни
нынешнюю, ни прошлую власть, и объединяться нам не с руки ни с теми, ни с другими.

Александр Турчинов и Арсений Яценюк, которые и без напоминаний Ю. Луценко
ведут объединительные переговоры, обошли данное заявление молчанием, что и
неудивительно: дезавуировать его не с руки, а поддержать нельзя, потому что главная
суть слов Ю. Луценко: заменить в большой оппозиционной тройке «Свободу» «УДАРом».
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В партии Олега Тягнибока намек Ю. Луценко поняли хорошо, но реагируют
сдержанно. «Это мнение Луценко, а не мнение Комитета сопротивления диктатуре (КСД),
– сказал зампредседателя «Свободы» Андрей Мохник. – «Удар» на сегодняшний день не
входит в КСД, поэтому в его работе ничего не изменилось: по-прежнему заседают три
рабочие группы, которые разрабатывают планы совместных действий наших партий на
парламентских выборах» (Луценко посеял смуту в рядах оппозиции // МинПром –
информация бизнес-класса (http://minprom.ua/news/90303.html). – 2012. – 13.03).

***

Заява заступника голови партії «Батьківщина», колишнього віце-прем’єр-
міністра Григорія Немирі:

«Кілька днів поспіль народний депутат України Сергій Ківалов поширює
інформацію про те, що нібито президент ГРЕКО/GRECO (Групи держав проти корупції –
робочого органу Ради Європи) заперечив необхідність декриміналізації в Україні складів
злочинів зловживання та перевищення влади.

По-перше, засідання Юридичного комітету ПАРЄ, у якому брав участь президент
ГРЕКО і де він нібито зробив згадану заяву,  мало закритий характер і тому інформація,
яка поширюється, є непідтвердженою. Я сподіваюсь, що найближчим часом вийде
офіційна заява президента ГРЕКО, яка з’ясує його точку зору з цього питання.

По-друге, народний депутат Ківалов відверто маніпулює цією заявою, яка нібито
заперечує попередню позицію ПАРЄ. Насправді, в останній резолюції ПАРЄ щодо
України йшлося про недоліки зазначених статей Кримінального кодексу, порушення
принципів верховенства права і про необхідність їх виправлення з метою приведення цих
положень у відповідність до стандартів Ради Європи. З цією позицією збігаються і
пропозиції опозиційних фракцій в українському парламенті, які пропонують переглянути
зазначені статті. Повністю вилучити зазначені дві статті ніхто не пропонує, тому позиція
президента ГРЕКО навіть у «перекладі» пана Ківалова, цьому повністю відповідає.

Так само хибним є твердження, що у своєму останньому звіті щодо України ГРЕКО
торкалася питань відповідальності за зазначеними статтями Кримінального кодексу. В
цьому можна пересвідчитися, ознайомившись з відповідним звітом, що міститься на сайті
ГРЕКО. І це не дивно, оскільки питання зловживання чи перевищення влади не охоплені
Кримінальною конвенцією про боротьбу з корупцією, яка як раз і була предметом оцінки
ГРЕКО в минулому році. Положення щодо зловживання владою містяться лише в
Конвенції ООН проти корупцією, з якою і необхідно узгодити українське законодавство.

Отже, жодної рекомендації ГРЕКО з цього приводу не робила і внесення змін до
зазначених статей, навіть їх часткова криміналізація, не суперечить рекомендаціям Ради
Європи,  навпаки –  саме цього вимагає ПАРЄ у своїй останній резолюції щодо України.
Таким чином, це другий приклад очевидної маніпуляції і перекручення паном Ківаловим
позиції органів Ради Європи» (Представник Партії регіонів маніпулює позицією Ради
Європи, – Григорій Немиря // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’днання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10284.html). – 2012. – 15.03).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко направив звернення Генеральному прокурору України Віктору Пшонці з
проханням розібратися в ситуації із втручанням Державного комітету телебачення та
радіомовлення України в роботу обласних телерадіокомпаній.

У своєму зверненні Микола Томенко зазначив, що, як стало відомо із повідомлень у
засобах масової інформації, 13 березня з грифом «терміново» голова Держкомітету
телебачення та радіомовлення Олександр Курдінович направив генеральним директорам

http://byut.com.ua/news/10284.html
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обласних і регіональних держтелерадіокомпаній листи, у яких просить «терміново
створити (або адаптувати існуючі формати теле-  і радіопрограм)  і запустити в ефір з
15 березня 2012 р. спеціальні лінійки програм за участю керівників і/або представників
органів місцевої влади, відомих фахівців і експертів».

Дані програми, як йдеться у згаданому листі, повинні бути присвячені «роз’ясненню
й обговоренню соціальних ініціатив, озвучених Президентом Януковичем на
розширеному засіданні Кабінету Міністрів, що відбулося 7 березня 2012 р.» та виходити в
ефір двічі на тиждень.

Окрім того,  як повідомляють ЗМІ,  місцеві ТРК також отримали листи від
Держкомтелерадіо із проханням розмістити у вечірніх випусках новин або в рамках
спеціальних рубрик ряд сюжетів про діяльність Президента та уряду.

Зважаючи на це Микола Томенко попросив Генерального прокурора перевірити
вище вказану інформацію і вжити всіх необхідних заходів для забезпечення неухильного
виконання норм законодавства України щодо незалежності журналістської діяльності та в
разі необхідності притягнути винних у порушеннях згаданих норм закону до
відповідальності (Микола Томенко: Генпрокуратура повинна розібратися з випадками
появи «темників» на обласних телекомпаніях // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10295.html). – 2012.
– 15.03).

***

ВО «Батьківщина» и партия «Фронт Змін» предложили остальным партиям,
входящим в Комитет сопротивления диктатуре, предоставить список кандидатов для
рассмотрения возможности их включения в список от единой оппозиции для участия в
парламентских выборах по 25 мажоритарным округам.

Такую позицию на заседании КОД 15 марта озвучил заместитель председателя
партии ВО Батьківщина Александр Турчинов.

В дальнейшем будет рассматриваться возможность поддержки этих кандидатов
объединенной оппозицией. При этом выдвигаться они смогут как от самой партии, так и
от имени объединенной оппозиции. В обмен на поддержку партия, кандидат от которой
будет одобрен, должна отказаться от участия в выборах по пропорциональной системе.

«Если партия отказывается от принятия участия в парламентских выборах по
спискам, то ее кандидаты получают шанс быть согласованными и получить поддержку
объединенной оппозиции», – резюмировал источник.

Списки должны быть предоставлены в течение 10 дней, уточнил он.
Формальным поводом для заседания послужило письмо, с которым 1 марта глава

исполнительного комитета партии Наша Украина Сергей Бондарчук обратился к лидерам
оппозиционных партий, входящих в КОД, которое содержало требование объяснить
заявление лидера партии Фронт Змін Арсения Яценюка о том, что объединенная
оппозиция уже сформировала список мажоритарных кандидатов («Батьківщина» и
«Фронт Змін» предложили соратникам по оппозиции только 25 мажоритарных
округов // Корреспондент.net (http://korrespondent.net/ukraine/politics/1330335-
batkivshchina-i-front-zmin-predlozhili-soratnikam-po-oppozicii-tolko-25-mazhoritarnyh-
okrugov). – 2012. – 16.03).

***

Лидер «Фронта Змін» Арсений Яценюк раскритиковал социальные инициативы
президента Виктора Януковича. По это он заявил с трибуны парламента 13 марта.

http://byut.com.ua/news/10295.html
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«Оппозиция обратилась к Президенту с требованием о встрече. Не удивительно, что
Президент проигнорировал просьбу. Видно, Президенту нечего сказать ни оппозиции, ни
народу», – начал речь Яценюк.

«Но после того как оппозиция выставила четкий перечень требований, одним из
пунктов которых были изменения в социальное законодательство и восстановление
социальной справедливости и экономического развития, произошло чудо – Президент
Янукович вспомнил, что он Президент и надо выполнять обещания», – отметил он.

«И почему-то он решил, что именно перед парламентскими выборами можно купить
голоса избирателей», – возмутился Яценюк.

Лидер «Фронта Змін» напомнил, что Президент решил доплатить пенсионерам по
100 гривен, «забыв, что в прошлом году была изъятая поправка оппозиции о перерасчете
пенсий на 334 грн».

«Куда девались 234 грн 10 млн пенсионеров – снова по карманам Партии регионов?»
– спросил Яценюк (Яценюк: Произошло чудо – Янукович вспомнил, что он Президент
// President.org.ua (http://www.president.org.ua/news/news-317994/). – 2012. – 13.03).

***

Социальное государство в Украине строится исключительно для узкого слоя
общества –  высших чиновников и приближенных для них людей,  заявил руководитель
Юридического департамента партии «Фронт Змін» Павел Петренко.

По его словам, только высшие чиновники пользуются всеми возможными льготами
за бюджетные средства,  отбирая эту возможность у тех,  кто действительно нуждается в
государственной помощи.

«В течение двух последних лет, как ПР находится у власти, все блага
сосредоточились в одних руках – провластных чиновников и политиков. Тогда как
многократные обещания властей людям улучшить их жизнь остаются пустыми словами.
Ярким тому примером являются последние социальные инициативы действующего
Президента, которые он торжественно провозгласил на расширенном заседании Кабинета
министров на прошлой неделе», – подчеркнул Павел Петренко.

Юрист напомнил, что Президент пообещал повысить 9 млн пенсионерам, которые
сейчас получают минимальную пенсию, размер выплат на 100 грн.

Однако, по его словам, еще в своих предвыборных обещаниях 2 года назад Виктор
Янукович обещал минимальную пенсию на 20 % выше прожиточного минимума.

«Сейчас же минимальная пенсия на 20 % ниже прожиточного минимума. И
обещанные Президентом 100 грн ситуацию существенно не улучшат», – считает
руководитель Юридического департамента «Фронта Змін».

В тоже время, по словам Павла Петренко, на себе нынешняя власть не экономит.
Он заявил, что предприятиям провластных олигархов списали более 24 млрд грн

долгов за газ, отметив, что «у населения за долги по оплате жилищно-коммунальных
услуг работники ЖЭКов отбирают имущество» (Власть строит социальное
государство для чиновников – «Фронт Змін» // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/32859/). – 2012. – 13.03).

***

Член партии «Фронт Змін» Леся Оробец считает, что Виталий Кличко может быть
хорошим мэром для Киева.

«Но к нему есть серьезный вопрос о том, насколько он готов заниматься не
политиканством, а развитием города. Если он готов взять на свои плечи весь груз проблем
Киева, то у него есть шансы стать мэром. Более того, Киев выиграет от такого мэра», –
подчеркнула Оробец.
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Она также добавила, что Кличко должен наконец-то определиться, готов ли он быть
с оппозицией, или сам по себе.

«Удар нужно уметь держать не только в спорте.  В политике тоже надо уметь
держать удар», – отметила Леся Оробец (Оробец: Киев выиграет от такого мэра как
Кличко // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/15/141291_orobets_kiev_viigraet_mera.html). – 2012. – 15.03).

***

Україна має розірвати Угоду про реадмісію з ЄС або закрити кордон з Росією. Так
прокоментував учорашню заяву Президента Франції Ніколя Саркозі екс-голова
Державного комітету України у справах національностей та міграції, член ВО «Свобода»
Сергій Рудик.

13 березня Ніколя Саркозі заявив: «Європі загрожує неминучий розвал, якщо вона не
буде захищатися від іншої частини світу та оберігати свою цивілізацію і гуманістичні
ідеали». У продовження своєї заяви про те, що Франція вийде з Шенгенської зони, якщо
політика ЄС не стане по відношенню до емігрантів більш жорсткою,  Саркозі додав:
«Якщо держава не в змозі зберегти свої кордони, тоді щодо неї треба було би застосувати
санкції або виключити з Шенгенської угоди».

«З самого початку Угоду про реадмісію між Україною і Євросоюзом українська
влада уявляла як жест доброї волі, який мав, на її (влади) думку, призвести до ліквідації
візового режиму для українців.

Оскільки, за оцінкою експертів, 80 % нелегалів потрапляють в Україну з Росії, було
би логічним переправляти їх в країну походження або в країну транзиту.  Але хитрі
росіяни і тут нас «нагріли» – хоча вони уклали Угоди про реадмісію і з ЄС, і з Україною,
вони до сьогодні всіляко зволікають із підписанням Протоколу Угоди, без якого сама
угода не є чинною. А українська сторона все не може з’ясувати, хто очолюватиме
Державну міграційну службу України.

«Мудра» міграційна політика України полягає в тому, що європейці як їздили до нас
без віз,  так і їздять,  а українці – як стояли в черзі на отримання віз,  так і стоять.  Тоді як
нелегальні мігранти з Африки і Азії (які потрапляють до нас через Росію й інші «братні»
країни) на території України «оберігають свою цивілізацію і гуманістичні ідеали» (цитата
Н.Саркозі)», – зазначив Сергій Рудик (Сергій Рудик: «Україна має розірвати Угоду про
реадмісію з ЄС або закрити кордон з Росією» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028548/). – 2012. – 15.03).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає,  що для його політичної сили краще
йти на парламентські вибори окремо від інших опозиційних сил. «Ми зверталися до
соціологічних досліджень, і в політиці не завжди працюють математичні правила. Два і
два не завжди буде чотири»,  –  заявив Кличко на «круглому столі»,  присвяченому
діяльності опозиції (Кличко хоче йти окремо // Україна молода
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2045/180/72852/). – 2012. – 16.03).

***

«Наша Україна» планує об’єднатися в одну партію із правоцентристськими силами, а
не на базі КОДу», – заявляє Вiктор Ющенко

Про участь партії «Наша Україна» під час парламентських виборів у єдиному списку
опозиції на базі Комітету опору диктатурі наразі не йдеться. Про це повідомив лідер
«Нашої України», екс-Президент Віктор Ющенко.

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/03/15/141291_orobets_kiev_viigraet_mera.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028548/
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«Скажу чесно, я сам здивований такою постановкою питання, тому що є низка
обставин, на які треба знайти відповідь незалежно від прізвищ чи назв політичних сил, –
каже Віктор Андрійович. – Вважаю, що об’єднує не людина, а система цінностей,
платформа, програма, з якою приходить та чи інша сила до влади. Ось це цікаво. І не так
цікаво,  хто приводить цю політичну силу.  Щодо КОДу –  там іде своя дискусія,  швидше
технологічна, як вийти на спільний список та як краще пройти виборчий період. І немає
дискусії про те, як виступити одним фронтом. Оголошено про формування списку між
БЮТ і «Фронтом Змін». Не знаю, чи вдасться це їм, але мета гарна. Та з якою програмою
ця команда йде на вибори, я не знаю. Так само не знаю, де місце у цьому об’єднанні для
партії Віталія Кличка, «Свободи» та інших».

Лідер «Нашої України» також зазначив, що наразі у нього «немає мети визначитися
у списку,  бо я можу бути і поза списком будь-якої політичної конструкції».  Головним
питанням Ющенко вважає те, чи вдасться сформувати альянс опозиції на базі
національних інтересів чи ні.

«Неважливо, перед ким ставити Ющенка у списку чи за ким Ющенко стоятиме, –
додає екс-Президент. – Відповідь не у тому, хто і з ким, а у тому, як консолідувати націю.
Бо без цього неможлива консолідована опозиція. Тому це питання не одного заклику, не
одного жовтня, а питання щоденної апеляції до нації з різних партійних трибун.
Консолідуйте програму, курс і з цим апелюйте до виборця. А не консолідуйте список,
забувши про програму. Бо якщо ви робите це під вибори, то, прийшовши до влади, знову
отримаєте Лебедя, Рака і Щуку. Верх знову візьме не потреба нації, а політична
доцільність».

Відтак Віктор Ющенко припускає, що опозиція піде на вибори кiлькома об’єднаними
колонами. Щодо «Нашої України», за словами В.Ю., партія перебуває на завершальному
етапі перемовин про об’єднання з низкою правоцентристських сил та громадських
ініціатив (УНП,  Платформа-Собор,  КУН та інші).  Мета злиття в «Правицю»:  єдиною
партією та єдиним списком досягти потрібного результату на виборах та створити єдину
фракцію у парламенті. Фракцію, яка, враховуючи попередній негативний досвід блоків, не
розпадеться у ВР (Леонов І., Тесленко Л. «Правиця», так! // Україна молода
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2044/180/72823/). – 2012. – 15.03).

***

Общественно-политический деятель, председатель политсовета «Нашей
Украины» Валентин Наливайченко призывает оппозицию приобщать общественные
организации к процессу формирования единого избирательного списка.

Об этом он заявил в Одессе во время круглого стола «Единый список от оппозиции –
победа на выборах».

По его словам, объединенная оппозиция должна быть открыта для общественных
организаций, а не только для политических партий.

«Оппозиция должна пойти навстречу общественным активистам и привлечь их и к
единому избирательному списку, и к работе в штабах», – отметил Наливайченко.

Он убежден, что оппозиция победит на выборах лишь при условии широкой
поддержки общественности.

По его мнению, единой оппозиции на местах необходимо сформировать
гражданскую опору, которая усилит Комитет сопротивления диктатуре на местах.
Общественные объединения должны помочь оппозиции решить главные задачи,
необходимые для победы.

Одной из таких общественных инициатив Наливайченко назвал кампанию
«Украинский выбор-2012» – надпартийный проект, цель которого – поддержать на
местном уровне инициативы оппозиции и совместно бороться за честные выборы.  К
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кампании уже приобщились десятки местных инициатив, молодежных, студенческих
организаций, в частности в Сумах, Луганске, Донецке, Тернополе и Чернигове.

«Это будет площадка для совместной работы и оппозиционных политиков,
общественных активистов, и просто небезразличных граждан», – сказал Наливайченко.

Политик считает, что «Украинский выбор-2012» должен стать «эффективной
агитационной машиной, создать и обучить армию наблюдателей, не допустить
фальсификаций».

«Мы должны мобилизовать всех, кому дорога эта страна и будущее собственных
детей, чтобы в случае необходимости выйти на улицы и защитить свой голос после
выборов», – сказал Наливайченко.

Он призвал общественность Одесской области приобщиться к всеукраинской
общественной кампании «Украинский выбор-2012» (Наливайченко хочет привлечь
общественность к формированию единого списка // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/14/141111_nalivaychenko_hochet_privlech.html). – 2012. – 14.03).

***

Голова партії Захисників Вітчизни, народний депутат України Юрій Кармазін
заявив про спробу влади України здійснити узурпацію посади уповноваженого з прав
людини та призначити на цю посаду В.Лутковську.

У своїй заяві Ю. Кармазін наголосив: «Про відверту наругу над правами людини,
неприховані репресії та прояви тоталітаризму вже на повний голос заговорила не лише
уся Європа,  а й увесь світ.  Люди не ймуть віри у те,  що їх права взагалі можуть бути
захищеними в Україні, шукають правди у Європейському суді з прав людини. Такий стан
речей нагадує замкнене коло і має бути негайно змінений, бо це призводить до
позиціонування України як держави не здатної забезпечити гідне поводження з людиною,
яка не спроможна самостійно вирішувати свої внутрішні проблеми, переносячи їх в
міжнародну площину, а також до чисельних соціальних, політичних та економічних
проблем та зворушень».

За словами політика, виключна роль у питанні дотримання прав людини у
державному механізмі відводиться уповноваженому Верховної Ради з прав людини. «Але
абсолютно неприйнятною виглядає позиція 125 депутатів провладної фракції щодо
призначення на цю посаду В. Лутковської, яка протягом одинадцяти років займалася
діяльністю, направленою не на відстоювання та дотримання прав людини в Україні, а
діяльністю проти громадян, діяльністю, що відверто і однобоко лобіювала інтереси Уряду.
Під своїми зауваженнями, коментарями державного значення та «правовими» позиціями,
яких тільки протягом 2011 р. було підготовлено 357, Лутковська підписувалася як Агент
Уряду з питань Європейського суду з прав людини.  Як може агент Уряду виступати,
захищаючи права пересічних людей?» – зазначає народний депутат.

Політик також констатує, що В. Лутковська не має досвіду правозахисної діяльності
і тому висування її на посаду уповноваженого Верховної Ради з прав людини суперечить
вітчизняному законодавству, міжнародним та європейським стандартам, які висуваються
до такого роду посадових осіб.

За словами Кармазіна, багато недоліків у роботі нинішнього Урядового
уповноваженого у справах Європейського суду з прав людини має стати приводом для
організації парламентської комісії, що провела б дослідження з питань додержання
урядом України прав людини та звіту уряду щодо його роботи на цьому поприщі.

Нардеп також нагадує, що українська спілка ветеранів Афганістану висловила
відверте обурення з приводу того, що «на посаду захисника прав людини влада
намагається проштовхнути автора сумнозвісних законопроектів №№ 9127 і 7562, які
буквально спричинили вибух у середовищі ветеранів і чорнобильців, адже в їх основу
було покладено ідею скасувати права на соціальний захист 27 категорій громадян».

http://lb.com.ua/
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Нагадує депутат і про висновок Комітету з питань прав людини, національних
меншин та міжнаціональних відносин щодо неприпустимості кандидатури В. Лутковської
як такої, що не відповідає правовим вимогам щодо кваліфікації та наявності досвіду
правозахисної діяльності.

«Закликаю представників української влади поки ще не пізно, спираючись на оцінку
української громадськості, згуртувавшись, знайти вірне рішення щодо кандидата на
посаду Уповноваженого Верховної Ради з прав людини, знайти компромісне рішення та
висунути спільними зусиллями кандидата, який би дійсно мав необхідні морально-етичні
якості, відповідав би кваліфікаційним вимогам і уособлював загальнолюдські цінності
необхідні для успішної роботи на такій посаді та які повинні ставитися перед світочем
прав людини», – підсумував Юрій Кармазин (Кармазін: Багаторічний агент Уряду не
захищатиме права громадян! // Народна самооборона
(http://www.nso.org.ua/ua/news/9961). – 2012. – 13.03).

***

Украинская социал-демократическая партия считает предательством со стороны
руководства фракции «БЮТ-Батьківщина» события вокруг исключения из фракции
Натальи Королевской (избранной главой УСДП лишь в декабре 2011 г.).

Об этом речь идет в заявлении УСДП, обнародованном пресс-службой партии.
«Украинская социал-демократическая партия с 2001 г. является основателем Блока

Юлии Тимошенко. 10 лет партия прошла вместе, плечом к плечу, с «Батьківщиной»... Мы
глубоко возмущены и шокированы предательством со стороны руководства фракции
«БЮТ-Батьківщина». Нам не по пути с политиками, которые, прикрываясь
объединительной риторикой, работают на раскол в оппозиции, тем самым подыгрывая
интригам и провокациям власти», – говорится в заявлении УСДП.

Также в УСДП отметили, что партии не по пути с политиками, которые «в своей
работе руководствуются методами кулуарности и интриганства», не готовы к реальному
кадровому и идеологическому обновлению оппозиционных политических сил.

«Нам не по пути с политиками, которые пытаются узурпировать право единолично
говорить от имени всей оппозиции, в том числе под прикрытием Комитета сопротивления
диктатуре, при этом реально игнорируя», – заявляет УСДП.

В связи со сложившейся ситуацией УСДП заявила о выходе из Комитета
сопротивления диктатуре. «Наша партия остается в оппозиции к действующему режиму.
Мы сделаем все для обновления политики, привлечение в политику новых лидеров.
Совместно с обществом мы построим новую экономику в Украине, которая обеспечит
украинским гражданам новое качество жизни», – отметили в УСДП (УСДП: БЮТ предал
10-летнее сотрудничество // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/14/141027_usdp_byut_predal_10letnee.html). – 2012. – 14.03).

***

В Верховной Раде сформировалось антинародное большинство, состоящее из
представителей нынешней и прошлой власти. Об этом говорится в обращении Наталии
Королевской, народного депутата Украины, лидера УСДП, к предпринимательскому
сообществу относительно результатов голосования по законопроектам «Народной
реформы» 14 марта.

«Парламент отказался поддержать справедливые требования людей дела Украины,
сформулированные на многочисленных обсуждениях, митингах, круглых столах во всех
регионах Украины. С фракциями большинства солидаризировались и депутаты так
называемой оппозиции. В Верховной Раде сформировалось антинародное большинство,
состоящее из представителей власти нынешней и власти прошлой. Политики старой

http://lb.com.ua/
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формации, к каким бы партиям они ни принадлежали, не готовы слушать граждан
Украины», – отметила нардеп.

Королевская подчеркнула, что на заседании парламента рассматривались три
важнейшие законопроекты «Народной реформы», которые «могли поставить реальный
заслон тотальному произволу власти»: о снижении вдвое ставки единого социального
взноса для физических лиц-предпринимателей; об отмене требований о необходимости
иметь первичные документы за последние 3 года; о введении моратория на проверки
предпринимателей.

«23 голоса за законопроект – это оценка действующего парламента. Вот 23 депутата
и придут в новый парламент, а все остальные – не получат поддержки людей. Сегодня
реальную оценку нашей деятельности дают люди, которые прекрасно все видят, все знают
и все понимают», – заявила политик.

По ее мнению, сегодня перед обществом стоят следующие задачи: объединиться и
мобилизовать все силы для противостояния некомпетентным и нечестным политикам,
которые узурпировали власть в стране, добиться отставки антинародного правительства
Азарова.  «Кроме того,  не допустить прихода в следующий состав парламента людей,
которые сегодня душат украинское предпринимательство как класс, забирают у людей
средства к существованию и надежду на лучшее будущее», – подчеркнула депутат.

Лидер УСДП убеждена, пришло время обществу брать ответственность за развитие
Украины. «Сплоченное движение людей дела станет той средой, которая выдвинет новых
лидеров и выполнит свою главную миссию – обеспечит развитие экономики Украины.
Мы вместе сформируем план народных реформ и вместе построим новую экономику в
нашей стране», – резюмировала Королевская (Королевская увидела в Раде новое
антинародное большинство // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/73491.html). – 2012. – 15.03).

***

Наталья Королевская считает,  что после ее исключения из фракции БЮТ,
оппозиционеры потеряли возможность объединиться против Януковича

Народный депутат Наталия Королевская заявляет, что партийные функционеры
Батькивщины своим решением об исключении ее из фракции БЮТ уничтожили даже
иллюзии о возможном объединении оппозиции.

«Относительно тех обвинений, которые были выдвинуты фракцией – можно было
меня еще обвинить в сотрудничестве с сомалийскими пиратами, или с мировыми
террористами. Потому что обосновательной базы не было ни одной и больше царили
эмоции. К сожалению, можно сказать сегодня уверенно, что даже иллюзия об
объединении оппозиции таким решение руководителей фракции, партийными
функционерами была уничтожена», – сказала Королевская.

Между тем, сама Королевская, судя по всему, мыслит себя настоящим борцом с
режимом Януковича. «Я отлично понимаю, что нашим партийным функционерам легче
бороться с Королевской, бороться с коллегами моими, чем бороться с режимом
Януковича», – заявила политик (Функционеры БЮТ не дали оппозиции объединиться, –
Королевская // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/funktsionery-byut-ne-dali-
oppozitsii-obedinitsya-korolevskaya). – 2012. – 15.03).

***

Европейская партия Украины не намерена отказываться от своих партийных
билетов.  Об этом заявил народный депутат от фракции НУНС, лидер Европейская
партия Украины Николай Катеринчук, отвечая на вопрос, будет ли объединение
Европейской партии и «Фронта Змін».

http://4vlada.net/partii-lidery/funktsionery-byut-ne-dali-oppozitsii-obedinitsya-korolevskaya
http://4vlada.net/partii-lidery/funktsionery-byut-ne-dali-oppozitsii-obedinitsya-korolevskaya
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«Вопрос, связанный с объединением, для Европейской партии не стоит, потому что
мы не собираемся отказываться от своих партийных билетов, а ту конфигурацию,
которую выстроила власть вместе с частью оппозиции, проголосовавшей за закон с 5 %
барьером и снятием с выборов блоков, считаем дискриминационной», – заявил
Катеринчук.

В то же время,  по его словам,  у мирового сообщества и граждан Украины,  которые
будут считать, что выборы скорее всего прошли недемократично, будут отсутствовать
аргументы, поскольку эта часть оппозиции взяла на себя ответственность за ход этих
выборов и результат голосования. Как отметил Катеринчук, европейские политики
считают, что это ошибка и ее надо исправлять (Нардеп: Оппозиция взяла на себя
ответственность за демократичность выборов // «ФЛОТ2017»
(http://flot2017.com/posts/nardep_oppozicija_vzjala_na_sebja_otvetstvennost_za_demokratich
nost_vyborov). – 2012. – 14.03).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народный депутат, глава фракции Партии регионов Александр Ефремов
считает, что язык ультиматума неприемлем для организации встречи с Президентом
Украины Виктором Януковичем. «Президент Украины открыт для диалога со всеми
политическими силами. В том числе – для встречи с оппозицией. Он готов слушать и
слышать мнения многочисленных лидеров оппозиции, работать над конструктивными
предложениями, направленными на развитие страны и общества», – заявил Ефремов.

По его словам, глава государства предложил формат, наиболее удобный для
принятия решений совместными усилиями власти и оппозиции, – встречи с руководством
парламента, в том числе – и с лидерами оппозиционных фракций. «Оппозиция настаивает
на праве «эксклюзивной встречи», забывая, что они находятся не в той ситуации, когда
могут навязывать свои условия. Когда Виктор Янукович и возглавляемая им Партия
регионов находились в оппозиции, мы представляли реальную силу. Ни одно
стратегически важное решение не могло быть принято без учета нашего мнения. Тогда и
Президент Ющенко, и премьер Тимошенко приглашали Виктора Януковича на встречи»,
– отметил Ефремов.

«Сейчас оппозиция слаба и раздроблена. Она не представляет ту силу, которая может
диктовать условия. Они сами чувствуют это, а потому вынуждены хамить, таким образом
привлекая к себе внимание прессы. Но это – путь в никуда», – добавил политик.

«Нынешние оппозиционеры ошибочно считают, что Президент будет ждать их у
красной дорожки с оркестром и цветами под прицелами телекамер. Так не будет.
Президент предложил свой формат встречи. И если бы оппозиция была на самом деле
заинтересована во встрече, то не упустила б эту возможность», – подчеркнул народный
депутат (Ефремов возмутился поведением оппозиции, отказавшейся от встречи с
Януковичем // Программа «ПОДРОБНОСТИ» (Интер)
(http://podrobnosti.ua/power/2012/03/12/825315.html). – 2012. – 12.03).

***

Президент Виктор Янукович готов встретиться с оппозицией.  Об этом в ходе
Согласительного совета заявил постоянный представитель Президента в парламенте,
народный депутат от фракции Партии регионов Юрий Мірошниченко.

Он отметил, что глава государства с уважением относится к Верховной Раде,
поэтому не отказывается от встречи с оппозицией в определенном формате.
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«Что касается инициативы оппозиционной фракции встретиться с Президентом –
хочу заявить, что Президент регулярно встречается с руководством парламента, лидерами
фракций и групп. Он приглашает фракции оппозиции пользоваться этой возможностью.
Нежелание садиться за один стол (переговоров. – Ред.) со своими коллегами из фракций
большинства на встрече с Президентом, по моему убеждению, является свидетельством
неэтичного поведения со стороны наших коллег от оппозиции, и тем более это не
позволит развязать те проблемы, которые ставит оппозиция. Поэтому формат, который
предложил Президент – встретиться вместе и искренне рассказать о своих проблемах,
обсудить их совместно – мне кажется, является взвешенным и позволит решить
проблемы», – сказал Мирошниченко.

Представитель Президента также отметил, что такая инициатива Президента
является логичной в связи с тем, что в последнее время оппозиция и власть не могут
выйти на компромисс по многим вопросам.

Глава Администрации Президента Сергей Левочкин заявил, что Администрация
Президента отрабатывает вопрос проведения встречи Президента Виктора Януковича с
оппозиционными фракциями (Янукович готов встретиться с оппозицией //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/104466.html). – 2012. – 12.03).

***

В Партии регионов настаивают на безотлагательном принятии изменений в бюджет.
Об этом заявил на Согласительном совете лидер фракции Партии регионов Александр
Ефремов.

«По целому ряду вопросов решения без внесения изменений в бюджет невозможно»,
– сказал лидер фракции.

По его словам, Партия регионов также внесла предложение заслушать ряд членов
правительства по экономико-социальных показателях в пятницу.

«Поскольку есть вопросы, на которые может дать ответ премьер-министр, на
некоторые сможет ответить министр финансов и т.д.», – сказал Ефремов (ПР хочет
изменить бюджет // TopMedia (http://topmedia.com.ua/news/show/2012-03-12/23962_pr-
xochet-izmenit-byudzhet). – 2012. – 12.03).

***

Партія регіонів готова голосувати тільки за свій законопроект про зняття
недоторканності з народних депутатів. Про це під час брифінгу сказав лідер фракції
Олександр Єфремов.

«Наш законопроект пройшов Конституційний Суд і отримав позитивний висновок.
Водночас КС негативно висловився з приводу зняття недоторканності з президента.
Томенко знає про це. Тому його заява про сукупне зняття недоторканності є нічим іншим,
як небажанням знімати недоторканність з депутатів та повний провал того, про що вони
говорили кілька років тому. Тоді вони дружно кричали про зняття недоторканності», –
зазначив «регіонал».

Єфремов назвав неможливою ситуацію, коли народні депутати приймають закони, а
самі непідсудні цим законам.

«Коли депутат буде знати, що й сам підкоряється цим законам, то буде відноситись
до них більш серйозно», – наголосив він.

За словами Єфремова, його фракція цього або наступного тижня голосуватиме за цей
законопроект. Якщо набереться 226 голосів, то його направлять у подальшу роботу.

«Враховуючи, що це конституційна норма, то для остаточного прийняття цього
закону треба набрати 300 або більше голосів. Тільки у такому випадку ту норму приберуть
з Конституції і до депутатів будуть застосовувати ту саму законодавчу практику, що і до
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багатьох інших у нашій державі», – додав «регіонал» («Регіонали» шукатимуть
300 голосів, щоб зробитись доторканними // Украинская газета
(http://gazeta.ua/articles/politics/_regionali-shukatimut-300-golosiv-schob-zrobitis-
dotorkannimi/426601). – 2012. – 13.03).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель Председателя Партии
регионов Владимир Рыбак убежден, что участие банковской системы в кредитовании
строительства позволит выполнить задачу Президента обеспечить граждан доступным
жильем. Об этом он заявил 13 марта в кулуарах Верховной Рады.

«Президент Украины поставил задачу значительно увеличить строительство жилья и
возродить строительный комплекс. Конечно, только за счет финансирования госбюджета
и местных бюджетов эту проблему решить невозможно. Поэтому здесь необходимо
участие банковской системы. Банки, и в первую очередь государственные, должны
сделать свои кредиты доступными для строителей», – подчеркнул политик.

Владимир Рыбак убежден, что на сегодняшний день это – единственная возможность
дать новый стимул строительству жилья в нашей стране. «Ведь если строители начнут
работать, то деньги вернутся уже с прибылью и в банки, и в государство. Развитие
строительства предполагает развитие целого комплекса экономики, который позволит
решить социальные вопросы», – аргументировал он.

Отвечая на вопрос, под какие проценты предполагается кредитование строительства,
парламентарий отметил: «Мировая практика – это 2–4 % на кредитование строительства.
И Виктор Янукович ставит задачи, чтобы и Украина как можно быстрее пришла к таким
процентным ставкам кредитования жилья. Уже в марте-апреле должно быть найдено
решение этой задачи» (Владимир Рыбак: Участие банковской системы в кредитовании
строительства позволит выполнить задачу Президента обеспечить граждан
доступном жильем // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9275). – 2012. – 13.03).

***

Комітет з питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності прийняв
рішення рекомендувати Верховній Раді розглянути проект нового Кримінально-
процесуального кодексу з поправками і в цілому. Про це заявив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник голови цього комітету
Володимир Олійник.

Говорячи про роботу над проектом нового КПК, який був внесений Президентом та
прийнятий парламентом у першому читанні, В. Олійник нагадав, що «пункт 8.4 резолюції
Парламентської асамблеї Ради Європи закликає депутатів Верховної Ради якомога
швидше ухвалити цей кодекс». «Оскільки, європейські експерти сказали, що він на 99 %
відповідає європейським стандартам», – аргументував він.

«Тому ми створили робочу групу,  яка опрацювала всі поправки,  які були надані до
кодексу, а їх було багато – приблизно 3600», – нагадав парламентарій. «І вчора ми
прийняли рішення на комітеті (з питань законодавчого забезпечення правоохоронної
діяльності. – Ред.) про те, щоб поправки підтримати частково. Приблизно одна третина
поправок була підтримана –  це серйозний крок.  І частину передати на розгляд ВР,  на її
розсуд – там позиція комітету була невизначена», – додав він. «І прийняли рішення про те,
щоб рекомендувати ВР розглянути Кримінально-процесуальний кодекс з поправками і в
цілому», – наголосив політик.

Коментуючи роль прокуратури у кримінально-процесуальному процесі, Володимир
Олійник зауважив, що вона «стає більш європейською за стандартами». За його словами,
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це дозволить зробити судочинство більш ефективним та збільшить кількість припинення
кримінальних справ за умови відсутності доказів (Володимир Олійник: Профільний
комітет прийняв рішення рекомендувати ВР розглянути проект нового КПК з
поправками і в цілому // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9284). – 2012. – 13.03).

***

Нова редакція Митного кодексу встановлює норму ввезення товарів на територію
України без оподаткування – на суму 1000 євро для пунктів авіасполучення і 500 євро для
сухопутних та морських пунктів пропуску.  На це звернув увагу народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, голова Комітету Верховної Ради з питань
фінансів, банківської діяльності, податкової та митної політики Віталій Хомутиннік.

Коментуючи прийняття нової редакції Митного кодексу, народний депутат зазначив,
що в доопрацьованому проекті враховано всі пропозиції Президента, деякі враховано
редакційно.

Говорячи про дату вступу в силу нової редакції кодексу, В. Хомутиннік нагадав, що
парламент підтримав норму, за якою документ набирає чинності з першого числа другого
місяця після того, як він був опублікований. Орієнтовно – це 1 травня.

«Зважаючи на те, що новий Митний кодекс є максимально наближеним до
європейських та світових стандартів, скоріше його введення в дію відповідає інтересам як
бізнесу, так і держави в цілому», – резюмував він (Віталій Хомутиннік: Новий Митний
кодекс збільшує норму ввезення товарів в Україну без оподаткування до 500 євро //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9276). – 2012. – 13.03).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, вице-
президент Парламентской ассамблеи Совета Европы Иван Попеску назвал
необоснованным и недопустимым применение термина «политические заключенные» по
отношению к бывшим членам правительства, которые отбывают срок по приговору суда
или находятся под следствием.

Он пояснил, что использование такого термина является недопустимым, поскольку
Совет Европы до сих пор не разработал четких критериев как для разграничения
политической и уголовной ответственности, так и для определения политических
заключенных.

По словам Ивана Попеску,  даже Лука Волонте,  руководитель группы ЕНП,
политического партнера БЮТ в ПАСЕ, выступивший инициатором рассмотрения
украинского вопроса, вынужден был согласиться с изменением темы дебатов и поменять
термин «политические заключенные» на «политики, которые находятся в заключении».
«А это – совершенно разные вещи», – подчеркнул депутат-регионал (Иван Попеску:
Несмотря на усилия оппозиции, даже ее союзники в ПАСЕ согласились с
отсутствием в Украине политзаключенных // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9282). – 2012. – 13.03).

***

Соціальні ініціативи Президента України Віктора Януковича є наслідком подолання
глибокої кризи у вітчизняній економіці. Про це заявив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, голова підкомітету з питань соціального
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захисту та соціальних гарантій, рівня життя і повернення заощаджень населенню
Комітету Верховної Ради з питань соціальної політики та праці Олександр Стоян.

«Ініціативи Президента стосуються інтересів мільйонів найбільш бідних верств
населення. Однак не встиг Глава держави проголосити програму соціального розвитку, як
наші опоненти вдалися до її критики», – зауважив парламентарій. За його словами, чи не
найбільше опозицію бентежить те, чи зможе уряд ініціативи Віктора Януковича
забезпечити фінансовою складовою. «Очевидно, що зможе. Накопичити більше коштів у
бюджет дозволила інтенсифікація економіки. Більш ефективно запрацювала податкова та
митна служби, Пенсійний фонд. Ми побачили в дії Податковий кодекс», – запевнив
О. Стоян.

Олександр Стоян також запевнив що соціальна кампанія Президента України не є
передвиборчим кроком.  «Ініціативи Віктора Януковича стали можливими лише завдяки
тому,  що економіку держави вдалося вивести з кризи,  –  пояснив політик (Олександр
Стоян: Соціальні ініціативи Президента – наслідок подолання кризи в економіці
держави // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9280). – 2012. – 13.03).

***

Питання щодо обіцяної попередньою владою компенсації вкладникам Ощадбанку
колишнього СРСР буде вирішено. Про це заявив народний депутат, член парламентської
фракції Партії регіонів, член Комітету Верховної Ради України з питань фінансів,
банківської діяльності, податкової та митної політики Василь Горбаль.

Коментуючи те, що Президент України доручив забезпечити виплату раніше
заборгованої компенсації вкладникам Ощадбанку колишнього СРСР, Василь Горбаль,
наголосив на тому, що «зараз ми бачимо чітке доручення Кабінету Міністрів і глави
держави відповідно». «У найближчий час відбудеться опрацювання цього доручення, і вся
конкретика, відповідно, буде вирішена Кабінетом Міністрів. Потім можна буде назвати і
чіткі суми, і порядок виплати тощо», – додав він.

Говорячи про закладення відповідних коштів у держбюджеті, народний депутат
висловив переконання, що «буде подання Кабінету Міністрів, і Верховна Рада його
розгляне». «Я переконаний, що це питання буде вирішено», – зазначив він.

Парламентарій також звернув увагу на те,  що одним із завдань,  про які говорив
Президент, є «не допустити черг» при проведенні виплат заборгованої компенсації. «Слід
використати не тільки розгалужену мережу відділень та філій Ощадбанку, а й залучити ще
банки, які дійсно могли б до цього долучитися. Тобто необхідно мінімізувати будь-які
ризики, проаналізувати досвід минулої видачі», – зауважив Василь Горбаль (Василь
Горбаль: Доручення Глави держави щодо виплати заборгованої компенсації
вкладникам Ощадбанку колишнього СРСР буде виконано // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9272). –
2012. – 13.03).

***

Введение налога на роскошь даст возможности воплотить в жизнь социальные
инициативы Президента Украины Виктора Януковича. Об этом заявил народный депутат,
член парламентской фракции Партии регионов Дмитрий Святаш.

«Есть ли сегодня в обществе запрос на социальные инициативы, которые высказал
Президент? Убежден, что любой скажет: такой запрос существует. Президент
сформулировал этот запрос в виде своих социальных инициатив. Задачи Правительства –
внести его в виде определенных законов. А задачи парламента – его имплементировать в
виде законов и провести дискуссию внутри парламента», – сказал Д. Святаш.
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Он отметил, что введение налога на роскошь, которое позволит выполнить
социальные инициативы главы государства, – очень важный шаг, но необходимо
максимально четко прописать понятие такого сбора на законодательном уровне.

«Частью этих инициатив является введение закона на роскошь. Но для этого мы
должны понять, что такое закон на роскошь. Это может быть налог на собственность, это
может быть налог на дивиденды, это может быть оборотный налог на реализацию
предметов роскоши», – подчеркнул народный депутат.

«Задача законодателя – установить такие условия, чтобы платили этот налог. Это
задача парламента – как большинства, так и оппозиции. Никто не хочет платить такие
большие налоги. Но мы обязаны сделать такие условия, чтобы этот вопрос в принципе не
возникал.  Вопрос такой:  платишь –  у тебя все хорошо.  Не платишь –  тобой занимаются
определенные органы», – добавил Дмитрий Святаш (Дмитрий Святаш:  Ресурсы на
выполнение социальных инициатив Президента можно изыскать благодаря введению
налога на роскошь // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9269). – 2012. – 13.03).

***

Факт парафирования Соглашения об ассоциации между Украиной и Европейским
Союзом должен снять лишнюю политизацию этого вопроса, убежден народный депутат,
член парламентской фракции Партии регионов, первый заместитель председателя
Комитета Верховной Рады по вопросам евроинтеграции, сопредседатель
парламентского Клуба «Украина – ЕС» Владимир Вечерко.

«Насколько мне известно, стороны уже согласовали дату парафирования – 30 марта»,
– сообщил он.

«Дело в том,  что повестка дня отношений Украины и Европейского Союза в
основном наполнена вопросами, в которых нет политики. Это и вопросы экономической
кооперации, и взаимодействия в гуманитарной сфере, и техническая помощь ЕС в рамках
различных программ. Политизировать эти сферы не имеет смысла ни Украине, ни
Евросоюзу», – пояснил В. Вечерко.

Парламентарий выразил уверенность в том, что на первый план в отношениях
Украина – ЕС должна выйти практическая составляющая.

«Межотраслевые и межрегиональные программы, либерализация визового режима –
это вопросы,  к которым должно быть устремлено внимание как политиков,  так и
общественности», – подчеркнул он.

По его мнению, скептицизм некоторых политиков не должен быть сдерживающим
фактором в процессе углубления сотрудничества между Украиной и Европейским
Союзом.

«Всегда во время сближения ЕС с той или иной страной были государства-члены
Евросоюза, которые активно поддерживали этот процесс, но были и противники
углубления интеграции. Тем не менее, многие страны, прошедшие этот путь, сегодня уже
полноправные члены европейской семьи», – подытожил Владимир Вечерко (Владимир
Вечерко: Факт парафирования Соглашения об ассоциации между Украиной и ЕС
снимет лишнюю политизацию этого вопроса // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9265). – 2012. – 13.03).

***

Народний депутат, заступник Голови парламентської фракції Партії регіонів
Анатолій Кінах назвав надзвичайно актуальними та своєчасними соціальні ініціативи
Президента України Віктора Януковича.  Про це він сказав 13  березня,  виступаючи з
трибуни Верховної Ради.
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За словами депутата, питання підсилення соціальної політики нині має
загальнонаціональне значення. «При цьому важливо, щоб ресурси на підсилення
соціальної політики формувалися не за рахунок зовнішніх запозичень та нарощування
боргів Української держави, а були результатом зростання ефективності економіки», –
наголосив А.  Кінах.  «Потрібна чітка система заходів зі збільшення кількості робочих
місць, вдосконалення бюджетної політики, зниження рівня корупції та введення податку
на розкіш, запровадження методів адресного соціального захисту, покращення
інвестиційного клімату у державі, розвитку підприємництва, формування потужного
середнього класу», – додав він.

Політик зазначив, що виконання соціальних завдань глави держави не може бути
тимчасовою кампанією. «Підвищення якості і рівня життя людей – це стратегічний
напрямок розвитку країни, не пов’язаний із тимчасовою кон’юнктурою. Це наш
магістральний шлях», – наголосив він.

«Тож давайте всі – парламентська більшість та опозиція – це усвідомимо. Мова йде
про найважливіші питання життєдіяльності суспільства, які мають об’єднувати владу і
суспільство, всіх, незалежно від політичного кольору чи міжособистісної конкуренції.
Люди дають оцінку державі не за темпами зростання ВВП, а за тим, як зростає їх рівень і
якість життя –  заробітні плати,  пенсії,  в цілому впевненість у завтрашньому дні»,  –
закликав парламентарій (Анатолій Кінах: Соціальні ініціативи Президента є
надзвичайно актуальними та своєчасними // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9264). – 2012. – 13.03).

***

У березні парламент розгляне проект нового Кримінально-процесуального кодексу у
другому читанні. Про це заявила народний депутат, член парламентської фракції Партії
регіонів, голова підкомітету з питань захисту прав, свобод, інтересів громадян та
систематизації, адаптації законодавства України до міжнародно-правових стандартів
у сфері правосуддя і статусу суддів Комітету Верховної Ради з питань правосуддя
Ірина Бережна.

Говорячи про проект нового КПК, внесений Президентом та вже прийнятий
парламентом у першому читанні, народний депутат повідомила, що «в цьому місяці його
буде внесено на розгляд на друге читання». «Стовідсотково в цьому місяці він буде
розглянутий», – наголосила вона. Депутат також висловила переконання щодо того, що
законопроект «буде підтриманий парламентом».

Парламентарій звернула увагу на те, що «реформа кримінальної юстиції має бути
комплексною». «Тож, окрім того, що буде проголосований проект Кримінально-
процесуального кодексу, так само найближчим часом буде внесено інші законопроекти,
які допоможуть комплексно реформувати цю галузь. Мова йде, в першу чергу, про закони
про прокуратуру,  про адвокатуру.  І саме цими законами,  так само і кодексом,  буде
повністю зведено нанівець будь-які корупційні можливості», – розповіла вона.

«На жаль, жодна влада нічого не робила задля того, щоб змінити, реформувати і
прийняти новий проект Кримінально-процесуального кодексу. І ось зараз, коли він
повністю готовий до розгляду, і його було проголосовано в першому читанні, – це треба
вітати», – резюмувала парламентарій (Ірина Бережна: Головний здобуток нового КПК –
припинення тортур та поява змагальності у судовому процесі // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9262). –
2012. – 13.03).
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***

Пільгові умови для підприємців,  які залучатимуть до праці молодь та людей
передпенсійного віку, дозволять створити в країні додатково близько 700–800 тис.
робочих місць. Про це, коментуючи соціальні ініціативи Президента України Віктора
Януковича, заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів
Дмитро Святаш.

«Президент запропонував суспільству діалог стосовно соціальної програми розвитку
держави. Якщо конкретно, то пропонується, зокрема, створити додатково 700–800 тис.
робочих місць, залучивши до праці молодь та людей передпенсійного віку», – повідомив
парламентарій. Для цього, за словами Д. Святаша, необхідно створити пільгові умови для
підприємств, які працевлаштовуватимуть самі ці категорії громадян.

Він зауважив, що підставою для втілення соціальних ініціатив глави держави є стале
зростання валового внутрішнього продукту. «Окрім того, Міністерство фінансів і
Адміністрація Президента порахували, що у випадку збереження відповідної динаміки
можна знайти додатково 11–12 млрд. грн. Але 100-відсотково можу сказати, що це
(виконання соцініціатив. – Ред.) не буде здійснено шляхом друку зайвих грошей», –
резюмував політик (Дмитро Святаш: Пільги для підприємців за залучення до праці
молоді та людей передпенсійного віку стимулюватимуть створення в країні близько
700–800 тис. робочих місць // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9260). – 2012. – 13.03).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів, голова
Комітету Верховної Ради з питань фінансів, банківської діяльності, податкової та
митної політики Віталій Хомутиннік заявив, що прийнятий законопроект про внесення
змін до Податкового кодексу щодо вдосконалення деяких податкових норм (№ 9661-д)
враховує більшість пропозицій підприємців-спрощенців.

«Ми прийняли за основу комплексний документ, який поєднав низку законопроектів,
підготовлених Урядом і народними депутатами. В ньому враховано більшість пропозицій
підприємців-спрощенців, з якими профільний комітет веде постійний діалог», – зауважив
Віталій Хомутиннік.

Адже, за його словами, особливу увагу в законопроекті приділено саме новій
спрощеній системі, яка вступила в силу з 1 січня. Політик також зазначив, що документ
передбачає запровадження мораторію на застосування адміністративних стягнень за
окремі порушення податкового законодавства протягом цього року. Зокрема, це
стосується порушень у заповненні податкових декларацій, сплати єдиного податку в
розмірі 15  %  для підприємців 1  та 2  груп,  які ведуть діяльність,  не вказану в свідоцтві,
помилок у веденні книги доходів та витрат.

Крім того,  у законопроекті передбачається,  що виробники і торгівці ювелірними
виробами та дорогоцінними металами зможуть застосовувати спрощену систему. Також
спрощується процедура взяття на облік платників єдиного податку платниками ПДВ.

Зміни стосуються й удосконалення системи адміністрування низки податків щодо
плати за землю, ПДВ, екологічного податку, збору за водокористування, фіксованого
сільськогосподарського податку тощо.

Поза тим, удосконалюється система обчислення ПДВ у сфері туризму. «Сьогодні ми
зробили черговий крок щодо вдосконалення системи оподаткування бізнесу. Ми й надалі
аналізуватимемо і реагуватимемо на всі звернення, які надходять з боку платників
податків та ініціюватимемо відповідні зміни до податкового законодавства, які й у
подальшому вноситимуться комплексно», – підсумував Віталій Хомутиннік (Віталій
Хомутиннік: При внесенні змін до Податкового кодексу було враховано більшість



25

пропозицій підприємців-спрощенців // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9291). – 2012. – 13.03).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель Председателя Партии регионов,
Председатель парламентского Комитета по вопросам строительства,
градостроительства и жилищно-коммунальных услуг и региональной политики
Владимир Рыбак заявил о необходимости уравновесить экономические возможности
регионов страны.

«Сейчас центральная власть, учитывая непростую экономическую ситуацию в
стране, взяла на себя обязательства по обеспечению своевременных выплат зарплат и
пенсий», – подчеркнул политик.  «В 2009 г.  доля местных бюджетов в Сводном бюджете
страны составляла около 39 %, в текущем году – 45 %. На мой взгляд, ее следует довести
до 60 %, потому что государственное финансирование должно направляться прежде всего
в органы местного самоуправления», – заявил В. Рыбак.

«Однако экономическая ситуация в стране пока не позволяет этого сделать. Тем не
менее, мы не отказываемся от нашего партийного лозунга о бюджетном федерализме», –
пояснил первый заместитель Председателя фракции Партии регионов в парламенте.

«Уже в 2013 г. нужно будет увеличить удельный вес местных бюджетов, что
называется, через «не могу». Потому что при нынешней централизации бюджета местные
власти могут критиковать руководство страны, прикрывая свое бездействие. Руководство
регионов может не заниматься их развитием, а попросту ждать, когда поступят деньги из
госбюджета», – отметил парламентарий.

Вместе с этим депутат обратил внимание на то,  что если бы принцип бюджетного
федерализма закрепили законодательно в 2010 г., при внесении изменений в Бюджетный
кодекс, «это бы расстроило экономическую систему государства». «Ведь у нас регионы
порой сформированы вопреки экономической целесообразности», – отметил В. Рыбак.

«Требуется финансовое выравнивание, которое должны осуществлять только
центральные власти. Пока же следует разбираться с хозяйственной инфрастуктурой
регионов и думать, как уравновесить их экономические возможности», – подчеркнул
В. Рыбак. «И уже затем можно будет внедрять институт выборов губернаторов», –
добавил он (Владимир Рыбак: Необходимо уравновесить экономические возможности
регионов // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9293). – 2012. – 13.03).

***

Украина готова обратиться в международный суд в том случае, если Российская
Федерация откажется пересматривать газовые договоренности. Об этом заявил народный
депутат, член парламентской фракции Партии регионов Дмитрий Святаш.

«Являясь одним из крупнейших потребителей газа, Украина имеет самый плохой
контракт в Европе. Мы платим самую высокую цену. Это несправедливо и неправильно»,
– констатировал политик. По его словам, наша страна ведет переговоры с российскими
партнерами относительно возможности снижения стоимости газа. «Я убежден, что если
мы не придем к соглашению, придется обращаться в суд», – добавил парламентарий.

По его словам, за три предыдущих года действующие газовые контракты принесли
стране убытков на сумму более чем 10 млрд дол.

Д. Святаш также отметил, что на данный момент вопрос о приватизации
газотранспортной системы не рассматривается. «Речь идет о разделении газодобывающей
и транспортирующей отраслей. Чтобы приватизировать трубу, необходимо принять
совершенно другие законы, а о них, опять же, речь не идет. Все разговоры об этом –
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подмена понятий», – резюмировал он (Дмитрий Святаш: Украина может обратиться
в международный суд в случае отказа России пересмотреть газовые контракты //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9299). – 2012. – 14.03).

***

Заявление оппозиции о необходимости срочного обращения в суд на «Газпром»
ничто иное, как пример того, как перед выборами энергетическая безопасность становится
заложником политических игр. Такое мнение высказал народный депутат из фракции
Партии регионов Анатолий Кинах.

По его мнению, Украина еще не исчерпала все возможности ведения переговоров по
газовому вопросу,  поэтому поднимать вопрос о подаче в суд на «Газпром»  не
своевременно.

«Украина и Россия есть и будут важным фактором энергетической стабильности в
Европе.  Даже с запуском Южного потока маловероятно,  ведь Южный поток –  чисто
политический проект, – роль Украины как транзитера существенно не уменьшится», –
отметил народный депутат.

Он подчеркнул значение Украины в вопросе поставок российского газа в Европу. По
мнению Кинаха, важность украинской ГТС стала понятной в моменты максимально
низких температур зимой.

«Поэтому Украине следует проявлять выдержку, а также сделать все возможное для
того,  чтобы диалог по поиску баланса интересов между поставщиками,  транзитерами и
потребителями газа происходил в трехстороннем порядке, обязательно с участием
Европейского Союза», – подчеркнул А.Кинах.

Народный депутат считает, что Украина энергетически самодостаточное
государство, но необходимо постепенно уменьшать потребление российского газа
(Кинах: С приближением выборов энергетическая безопасность становится
заложником политических игр // FINANCE.UA
(http://news.finance.ua/ru/~/1/0/ua/2012/03/14/272632). – 2012. – 14.03).

***

Вживання тютюну є небезпечним для життя і здоров’я кожного громадянина
України окремо та для здоров’я нації –  в цілому.  Про це заявила народний депутат
України, член парламентської фракції Партії регіонів Юлія Ковалевська,
коментуючи прийняття за основу 324 голосами проекту закону про внесення змін до
деяких законодавчих актів України (щодо вдосконалення окремих положень про
обмеження місць куріння тютюнових виробів).

«В нашій країні послідовно впроваджується антитютюнова політика,  яка вже
призвела до зменшення поширеності тютюнокуріння – Україна залишила групу лідерів
країн за поширеністю тютюнокуріння, перемістившись із 4-го місця в світі на 24-е. Однак
я щиро переконана,  що у боротьбі за здоров’я нації не можна зупинятися»,  –  зазначила
народний депутат.

На думку парламентарія, завданням Верховної Ради є забезпечення законодавчого
підґрунтя для реалізації державної політики з боротьби з тютюнокурінням, що є особливо
актуальним у 2012 р., який оголошено Президентом України Роком спорту і здорового
способу життя, а запропонований проект закону саме й спрямовано на реалізацію цього
завдання.

«Надзвичайно небезпечним залишається таке явище, як пасивне куріння, від якого
найбільше потерпають діти та громадяни, які турбуються про власне здоров’я та самі не
вживають тютюн», – наголосила Ю. Ковалевська.
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Вона вважає, що єдиним ефективним засобом боротьби з пасивним тютюнокурінням
може стати лише повна заборона на паління тютюну у громадських місцях, таких як
навчальні і освітньо-виховні заклади, під’їзди житлових будинків, підземні переходи,
громадський транспорт, закриті приміщення закладів громадського харчування, культури,
дитячі та спортивні майданчики, стадіони тощо.

«Зазначена законодавча ініціатива отримала підтримку представників різних
парламентських фракцій, адже тютюнокуріння – це загальна проблема, погляд на яку не
може залежати від ідеологічних переконань. Це дає підстави сподіватися, що ми разом
зможемо створити дієві інструменти захисту населення України від згубного впливу
тютюнокуріння», – підсумувала депутат-регіонал (Юлія Ковалевська: Антитютюнова
політика сприятиме зменшенню популярності тютюнокуріння // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9302). –
2012. – 14.03).

***

Фракция Партии регионов поддерживает решение народного депутата Натальи
Королевской о выходе из фракции «БЮТ-Батьківщина». Об этом заявил первый
заместитель главы фракции ПР Михаил Чечетов.

На вопрос, действительно ли г-жа Королевская работает на Банковую, как это
заявляют БЮТовцы, нардеп ответил: «У БЮТовцев 10 решений на день… Наталья
Юрьевна очень перспективный, умный и красивый политик. Ее поддерживает молодежь.
Она умная женщина, сегодня кто-то думал, что поставит ей подножку из своих шкурных
интересов, нацеленных на дележку денег, но они сегодня наоборот ей подняли рейтинг. А
где работать, с какой политической силой – это ее дело. Она возглавляет движение, очень
популярна среди предпринимателей, у нее большое будущее. Креативная мысль в
«Батьківщине» уже под плинтусом спряталась – креативщиков нет» (Маковеева Ю.  В
Партии регионов рады выходу Королевской из «БЮТ-Батькивщины» // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/exc/32978/). – 2012. – 14.03).

***

«Не нужно быть министром иностранных дел, чтобы осознать и понять очевидные
вещи: нас, собственно говоря, никогда серьезно не рассматривали как кандидата в члены
Европейского Союза. Эта риторика, которая уже стала мифом для граждан Украины,
абсолютно несостоятельна».

Такое мнение Институту Горшенина высказал народный депутат от Партии
регионов Валерий Коновалюк, комментируя предстоящее парафирование Договора об
ассоциации и Зоне свободной торговли Украины с Евросоюзом.

«Потому что даже в самый благополучный период после Оранжевой революции,
когда Запад встретил с большими надеждами новую украинскую власть и предоставил ей
огромную кредитно-финансовую помощь,  и то на тот момент Украина ни на шаг не
продвинулась в сторону ЕС. Последний год звучат очень резкие заявления от европейских
чиновников разного ранга. И многие из них не оставляют абсолютно никаких шансов
даже гипотетически рассматривать подписание Договора об ассоциации и создание Зоны
свободной торговли, поскольку уже критическая масса всех тех требований и заявлений,
которые звучат в ЕС в адрес Украины,  не дает для этого никаких шансов и
возможностей», – сказал он.

По мнению народного депутата, сегодня Украина оказалась в «подвешенном»
состоянии, и членство в Европейском Союзе лет через 20 для нас является неприемлемым.

«И наша внешняя политика должна быть ориентирована исключительно на то, какая
интеграция для нашей страны даст нам большую эффективность – финансовую,
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экономическую, гуманитарную, и как мы можем в этот период избежать очень серьезных
последствий финансового кризиса, которые для Украины являются крайне
губительными», – считает Коновалюк.

При этом он отметил, что возможное парафирование договора о создании ЗСТ с ЕС
никак не отразится на украино-российских отношениях.

«Мы сегодня находимся в той же низкой точке наших двусторонних отношений.
Российская Федерация дает нам четко понять, что наши торгово-экономические
отношения не строятся на конкретных договорах, которые не предусматривают взимание
пошлин и ограничений. С учетом создания Зоны свободной торговли с Евросоюзом, РФ и
Таможенный союз будут вынуждены закрывать свои рынки, потому что европейские
товары идут в Россию, как в Казахстан и Беларусь, с определенными пошлинами. И кто от
этого выиграет? У меня не возникает никакого сомнения: проиграет прежде всего
Украина. И нужно не уважать аргументы и экономические расчеты, которые показывают,
насколько интеграция в Евразийский экономический союз для нас выигрышна и
эффективна. Потому что Украина получает колоссальные преференции и возможность для
того, чтобы обеспечить модернизацию своей экономики», – считает регионал (Регионал:
Украина в Евросоюзе – это миф // Мост Харьков (http://www.most-
kharkov.info/week/news/49748.html). – 2012. – 14.03).

***

В Україні існують всі підстави для заборони Комуністичної партії в судовому
порядку. Про це сказав представник ПАРЕ у Венеціанській комісії, нардеп від Партії
регіонів Сергій Головатий.

«Заборона КПУ має неодмінно статися. Це моє глибоке переконання», – підкреслив
він.

Відповідно до цієї ідеї Головатий працював міністром в уряді Юрія Єханурова за
часів Президента Віктора Ющенка.

«Вже тоді я підготував юридичне обгрунтування для заборони Комуністичної партії
України як партії, що є правонаступницею та послідовницею злочинної політичної
організації у вигляді КПРС,  яка причетна до злочину проти людства та людяності у
вигляді геноциду українського народу. Тож, є всі підстави її заборонити у судовому
порядку», – запевнив політик.

Головатий розповів, що клопотався про заборону КПУ в секретаріаті Президента,
одначе там ініціатива й загальмувала.

«За нашим законодавством заборонити діяльність будь-якої партії може лише
Верховний Суд за поданням міністра юстиції. Але пропозиція тоді не знайшла розвитку. З
двох причин.  Тоді КПУ в парламенті голосувала разом із БЮТ.  Крім цього,  в
Адміністрації Президента було сказано: це може зашкодити Президентові. Але навіть тоді
я казав, що це може не статися зараз, проте настав час це формалізувати, започаткувати
цей процес. Важливо, щоб суспільство знало, що Україна готова до заборони діючої КПУ
як правонаступниці злочинної організації КПРС», – відзначив Головатий (Депутат від
ПР досі вважає за необхідне заборонити Компартію // «TCH» (1+1)
(http://tsn.ua/politika/deputat-vid-pr-dosi-vvazhaye-za-neobhidne-zaboroniti-
kompartiyu.html). – 2012. – 15.03).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів, голова
підкомітету з питань міжнародної економічної політики Комітету Верховної Ради з
питань економічної політики Олексій Плотніков переконаний, що підняття тарифів
для населення є недопустимим, незважаючи на вимоги МВФ.
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«Не секрет, що одна з вимог МВФ до України – це підняття тарифів для населення.
Але ми не вважаємо доцільним піднімати тарифи, враховуючи і життєвий рівень
населення, й інші чинники. Це та причина, яка гальмує наші переговори, яка відстроковує
отримання інших траншів з Міжнародного валютного фонду», – зауважив політик.

Олексій Плотніков також наголосив на тому, що в України немає критичної
залежності від грошей Міжнародного валютного фонду. «Що стосується можливості
сплати відсотків по позиках минулих років, то ми її зплатили з бюджету. Звичайно,
Україна буде вести переговори,  у тому числі і з МВФ,  про те,  щоб гроші на сплату
відсотків і тіла цього кредиту погашалися за рахунок нових надходжень від Міжнародного
валютного фонду. Це абсолютно нормальна практика», – зазначив він.

Депутат впевнений у тому, що влада робить кроки для покращення життя громадян,
виходячи з реальних умов економіки. «Соціальні ініціативи Президента передбачають і
адресність допомоги,  і відповідну ревізію пільг,  і податок на розкіш,  і повернення
заощаджень вкладникам Ощадбанку СРСР, і кредитування житлового будівництва. Це
дуже масштабна програма, яка спрямована, безперечно, на покращення життєвого рівня
населення», – резюмував парламентарій (Олексій Плотніков: Підняття тарифів для
населення є неприпустимим // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9337). – 2012. – 15.03).

***

Временная следственная комиссия парламента, которая расследовала факт
государственной измены со стороны экс-премьера при подписании контрактов с
«Газпромом», смогла доказать, что Ю. Тимошенко действовала незаконно. Об этом
заявила глава ВСК, народный депутат, член фракции Партии регионов в Верховной
Раде Инна Богословская.

«Мы смогли подтвердить наличие конфликта интересов и личной
заинтересованности Тимошенко в переговорах с Россией. Мы четко показали, что наши
выводы основываются на документах, а не на слухах или домыслах», – акцентировала
внимание И. Богословская.

«Комиссия смогла доказать, что Тимошенко действовала незаконно, и то, что она
имела в этом личный интерес. С политической точки зрения можно сказать, что
Тимошенко сдала и предала интересы собственной страны», – отметила депутат.

«С политической точки зрения мне представляется логичным, чтобы Верховная Рада
утвердила наш отчет, и мы потом перевели его и разослали в парламенты всех стран,
чтобы не было уже никаких домыслов и выдумок», – завила она.

Парламентарий обратила внимание на то, что «сейчас получилась уникальная
ситуация: абсолютное большинство украинцев считают Тимошенко виноватой, внутри
страны ее почти никто не защищает, кроме небольшой группы фанатов ее политической
силы, зато весь Запад вступился за нее».

«Нам важно и внутри страны дать людям документы и информацию, а не сплетни, и
за рубеж послать полную подборку информации, чтобы там ее получали не только от
Немыри, а и от парламента Украины», – резюмировала Инна Богословская (Инна
Богословская: ВСК смогла доказать наличие конфликта интересов и личной
заинтересованности Тимошенко в переговорах с Россией // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9344).  –
2012. – 15.03).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9337
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9344
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***

Партия регионов ведет «вялые переговоры» с партией «Единый центр» об
объединении. Об этом заявил первый заместитель председателя Партии регионов
Владимир Рыбак.

По его словам, переговоры продолжаются, но пока результата нет, «если бы был, то
уже на сегодняшнем съезде было бы объединение, как с «Сильной Украиной».

По словам Рыбака, в настоящее время ведутся переговоры о сотрудничестве на
выборах «в разных формах» с руководителями 50 партий. В то же время он подчеркнул,
что речь не идет об объединении с «Народной партией» (Рыбак: «Единый центр» Балоги
ведет «вялые переговоры» об объединении с ПР // Finance.UA: Финансы Украины
(http://news.finance.ua/ru/~/1/0/all/2012/03/17/273078). – 2012. – 17.03).

***

Вхождение членов партии «Сильная Украина» в Партию регионов является ярким
примером объединения здоровых политических сил во имя будущего государства, заявил
лидер фракции Партии регионов Александр Ефремов на XIII съезде Партии регионов.

«Это урок оппозиционным партиям, погрязшим во внутренних разборках и
политических дрязгах, в то время как перед нами стоят серьезные задачи по повышению
уровня жизни людей», – считает Ефремов.

Политик отметил, что власть гораздо легче получить, чем удержать, и напомнил, что
политические силы, пренебрегшие этой истиной, такие, как НДП, Социал-
демократическая партия (объединенная), партия «Наша Украина», в результате сошли с
политической арены. «Нам необходимо, учтя их ошибки, резко активизировать как
политическую, так и внутрипартийную работу», – заявил депутат.

Ефремов также подчеркнул, что политика реформ, которую осуществляет власть,
направлена на улучшение уровня жизни каждого гражданина. «И поэтому будет
преступлением перед собственным народом не реализовать эти реформы из-за неумения
достучаться до избирателей и не получить большинство в следующем парламенте.
Уверен, такую ошибку наша более чем миллионная партийная организация не допустит»,
– резюмировал он (Мы показали оппозиции, как нужно объединяться – Ефремов //
«MOBUS.com» (http://www.mobus.com/politika/330205.html). – 2012. – 17.03).

***

Лидер Компартии Украины Петр Симоненко, сразу же после заседания Кабмина
7 марта 2012 г., на котором он присутствовал, прокомментировал социальные
предложения, выдвинутые Президентом, и поставленные перед исполнительной властью
задачи: «Своими акциями протеста и митингами, которые коммунисты проводили на
протяжении последнего года, мы заставили олигархическую власть повернуться лицом к
народу. Теперь важно, чтобы слова, прозвучавшие из уст высокопоставленных
чиновников, не остались пустыми предвыборными обещаниями, а были реализованы в
самые короткие сроки. Люди стремительно нищают, поэтому тянуть дальше некуда.

Со своей стороны мы будем на всех уровнях отслеживать реализацию задач,
поставленных Президентом перед правительством и местными органами власти, мы
самым решительным образом настроены добиваться реализации этих социальных
программ в жизнь.

Хочу отметить, что многие все заявленные сегодня социальные «инициативы», на
самом деле давно и детально расписаны Антикризисной программе Компартии, которую
мы обнародовали.
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Во всех регионах страны можно увидеть наши билборды с требованием к власти
вернуть государственный контроль над качеством и ценами на лекарства и продукты
питания.

Те, кто знакомился с нашей Антикризисной программой, знает, что в ней содержится
раздел, посвященный необходимости принятия государственной программы обеспечения
населения социальным жильем, доступной льготной ипотекой. Сегодня на Кабмине это
требование дословно повторил Президент Янукович, поставив такую задачу Азарову.

Однако,  есть целый ряд позиций,  на которых мы настаиваем,  но которые не нашли
отражения в выступлении Президента. Это, в первую очередь, проблема создания новых
рабочих мест, это повышение реальной заработной платы. Экономика должна быть
плановой, прогнозируемой. Только реализация всего комплекса мер, определенных нашей
Антикризисной программой, может гарантировать выход страны из кризиса.

Ну, и бесспорно, для нас неприемлемы любые факты задержки или невыплаты
заработной платы. Мы будем подавать соответствующие заявления и иски в Прокуратуру
и суды, требовать уволить нерадивых чиновников и губернаторов, допустивших только за
последние месяцы увеличение таких долгов перед трудящимися на 26 %. Надо будет,
организуем митинги протеста и забастовки. Будем биться до тех пор, пока последняя
задолженность по заработной плате не будет погашена» (Коммунисты заставили власть
вспомнить о социальной справедливости // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p45125.html). – 2012. – 12.03).

***

Один из главных критериев определения налога на роскошь – площадь
недвижимости. Такое мнение высказал народный депутат Украины от КПУ Спиридон
Килинкаров.

«Речь должна идти о недвижимости, исходя из квадратных метров, которые
определены на одного человека. Если, например, у человека больше 200 кв. м, то можно
говорить, что речь идет о роскоши. Надо определить показатель, который будет наиболее
приемлемым», – отметил Спиридон Килинкаров.

По его словам, при определении данного налога необходимо учитывать стоимость
автомобилей, находящихся в собственности гражданина.

«Я считаю, что те граждане, чья собственность на средства производства
исчисляется миллиардами долларов, должны платить больше в украинский бюджет. Ведь
несправедливо облагать простого человека налогом на роскошь в то время, как владельцы
средств производства получают большие прибыли. В принципе, дискуссия о введении
такого налога уже сама по себе является положительным фактом», – добавил Спиридон
Килинкаров.

Он также высказал предостережение, что данный закон не должен ущемлять
интересы тех граждан, доходы которых не требуют значительного налогообложения
(Спиридон Килинкаров: Налог на роскошь должен начинаться с недвижимости //
Компартія України (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-nalog-na-roskosh-dolzhen-
nachinatsya-s-nedvizhimosti/). – 2012. – 13.03).

***

Деньги, которые власть обещает выплатить вкладчикам Сбербанка СССР, пойдут в
экономику Украины. Такое мнение выразила народный депутат Украины от фракции
Коммунистической партии Украины Алла Александровская.

Она напомнила,  что когда парламент утверждал закон о Госбюджете на 2012  г.,
коммунисты внесли инициативу о необходимости выделения денег на выплаты по
вкладам СССР.

http://paralel-media.com.ua/p45125.html
http://paralel-media.com.ua/p45125.html
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«И то, что теперь предложил Президент, это предлагалось нами уже давно. К
сожалению, тогда ни правительство не прислушалось, ни Президент», – отметила
парламентарий.

Алла Александровская считает, что подобные инициативы хоть и с опозданием, но
все равно нужно поддержать.

Коммунист также отметила, что подобные выплаты – это плюс для нашей
экономики. «Потому что у нас деньги, которые будут выплачены в виде невыплаченных
компенсаций, люди будут тратить. То есть, деньги будут вброшены в экономику. У нас не
хватает средств, у нас низкая покупательная способность и поэтому люди не могут
покупать необходимое. Поэтому миллиарды, которые будут выплачены людям, пойдут в
экономику. Это плюс», – подчеркнула она.

На вопрос о том, где брать деньги на подобные инициативы, Алла Александровская
добавила, что при корректировке Госбюджета нужно будет пересмотреть его доходы.

«Мы видим, что деньги можно взять от перевыполнения таможни, за счет
увеличения НДС и других моментов», – резюмировала она (Алла Александровская:
Возвращенные вклады Сбербанка СССР пойдут в экономику Украины // Компартія
України (http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-vozvrashhennye-vklady-sberbanka-sssr-
pojdut-v-ekonomiku-ukrainy/). – 2012. – 13.03).

***

Жителі Генічеського, Новотроїцького, Іванівського районів Херсонської області
провели акцію протесту на залізничній станції Новоалексіївка через можливе скорочення
«Укрзалізницею» на літній період кількості поїздів, які роблять тут зупинки. Жителі
районів стурбовані,  адже заробіток понад 90  %  сімей лише одного Генічеського району
залежить від притоку відпочиваючих, які їдуть на берег Азовського моря з України та
країн близького зарубіжжя. Відсутність цього джерела прибутку в регіоні поставить
більшість його жителів на межу виживання.

До мітингуючих, що вимагають захисту своїх прав, приєдналися і члени обласної
організації Компартії України.

Багато в чому завдяки запевненню комуністів, що ця проблема буде озвучена
народним депутатом Катериною Самойлик в парламенті і фракція КПУ докладе
максимум зусиль до її вирішення, зневірені учасники акції протесту утрималися від
перекриття залізничного руху до Криму.

Тому Катерина Самойлик від імені фракції КПУ озвучила проблему, яка хвилює
майже півмільйонний регіон на Херсонщині.

«Фракція Компартії України неодноразово піднімала питання щодо недопущення
можливості скорочення  руху та зупинок на станції Новоалексіївка, – заявила Катерина
Самойлик з трибуни Верховної Ради. – Це стосується літніх людей, у яких відібрали
можливість доїхати до обласного центру до лікарні, студентів, які не можуть добратися до
вищих навчальних закладів. Ми одержали цинічні відписки від Кабінету Міністрів
України і ця ганебна справа продовжується і далі».

Народний депутат розповіла про те,  як відбувалась акція протесту та зазначила:
«Люди обурені що із 132  поїздів,  які прибувають з Москви,  Санкт-Петербургу,  Білорусі
майже половина не буде зупинятися на станції. Цим та іншими поїздами прибувають
протягом багатьох десятиліть на Арабатську стрілку відпочиваючі…

Хтось не хоче розуміти, що це інвестиції в економіку області та Генічеського району,
це робочі місця для людей, це єдина можливість прогодувати сім’ї і, нарешті, вижити.

Українці, татари, росіяни були одностайні: це – геноцид людей, штучне
перетворення цього чудового краю в пустелю. Вони вимагають не заважати їм заробляти
трудовими мозолями і залишити їм надію на виживання».
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Жителі Херсонщини налаштовані дуже рішуче і залишають за собою право на більш
дієві, ніж мітинги, методи впливу на владу. Комуністи готові й надалі підтримувати людей
в їх боротьбі за законні права (Катерина Самойлик озвучила у ВР вимоги жителів
Херсонщини // Компартія України (http://www.kpu.ua/katerina-samojlik-ozvuchila-u-vr-
vimogi-zhiteliv-xersonshhini/). – 2012. – 13.03).

***

Україна володіє коштами для підвищення соціальних стандартів, запланованого
Президентом України. Таку думку висловив лідер Компартії України, голова
парламентської фракції комуністів Петро Симоненко після зустрічі з главою держави.

«Ці гроші не потрібно шукати,  вони у нас є.  Їх просто потрібно задіяти і вивести з
тіні», – підкреслив Петро Симоненко.

При цьому він заявив, що завдяки тільки роботі Митної служби України під
керівництвом комуніста Ігоря Калєтніка бюджету в минулому році вдалося отримати
додатково понад 30 млрд грн.

«Виходить,  що за ефективної роботи надходження до бюджету можна збільшити,  і
ми це довели», – підкреслив лідер КПУ.

Крім того, Петро Симоненко вкотре підкреслив необхідність запровадження
державної монополії на тютюнові та алкогольні вироби, що, за його словами, значно
збільшить надходження до бюджету.

Заяви опозиції про те, що коштів на виконання в цьому році президентських
обіцянок у держави немає, Петро Симоненко назвав безпідставними і провокаційними
(Петро Симоненко: Гроші на підвищення соцстандартів шукати не потрібно, вони є
// Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-groshi-na-pidvishhennya-
socstandartiv-shukati-ne-potribno-voni-ye/). – 2012. – 14.03).

***

Каждый народный избранник несет персональную ответственность за принятые в
Верховной Раде законы.

Такое мнение выразил народный депутат от фракции КПУ Спиридон
Килинкаров.

«Политики такие, какие они есть только потому, что их такими сделали избиратели.
Каждый несет в том числе и персональную ответственность за то, как он голосовал», –
отметил он.

С. Килинкаров отметил, что перед выборами избиратели должны проанализировать,
как партия, которой они решают отдать свой голос, в прошлом голосовала за те или иные
законопроекты в парламенте. Только на основе такого анализа, по словам коммуниста,
можно сделать правильные выводы и не ошибиться в своем выборе.

«Каждый депутат, голосуя в парламенте, должен понимать, что часть решения лежит
на нем.  Это политика,  и ею пользуются люди для реализации определенных задач»,  –
отметил представитель КПУ.

При этом депутат убежден, что вопрос о возврате советских вкладов примерно на
70 % является политическим.

«Однако политика есть при любом вопросе. Какое бы решение не принимала власть,
в любом случае будет политическая составляющая», – отметил он (Каждый депутат
несет персональную ответственность за принятые в парламенте законы –
Килинкаров // ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120314_kajdyiy-
deputat-neset-personalnuyu-otvetstvennost-za-prinyatyie-v-parlamente-zakonyi-kilinkarov). –
2012. – 14.03).
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***

Реформа в системе образования – один из первых шагов антикризисной программы.
Об этом сообщила народный депутат от фракции Коммунистической партии
Украины Екатерина Самойлик.

Она напомнила, что именно фракция КПУ была инициатором проведения
парламентских слушаний «Образование в сельской местности: кризисные тенденции и
пути их преодоления».

Политик уточнила, что ситуация с образованием в Украине критична. «Почти 10 тыс.
садиков были ликвидированы, 1600 школ также исчезли за годы независимости. Поэтому
нам нужно определять, что делать дальше», – отметила Е. Самойлик.

В связи с этим нардеп отметила, что фракция КПУ предлагает в контексте
антикризисной программы принять ряд законопроектов, которые касаются системы
образования.

Е. Самойлик отметила, что в основном законопроект разработать ею и лидером КПУ
Петром Симоненко. Во-первых, по ее словам, это законопроект, касающийся изменений в
сельских школах.

«Мы предлагаем сельской школе разрешить открытие первого класса при трех
учениках. Если кто-то говорит, что это ударит по бюджету, то это вранье, потому что одни
и те же деньги идут как на 5  учеников,  так и на троих.  Кроме того,  мы предлагаем
уменьшить в сельских школах количество детей, при которых классы делятся на изучение
иностранных языков, компьютера, украинского языка и т.д.», – подчеркнула политик.

Кроме того, по её словам, КПУ предлагает целый ряд законопроектов, которые
касаются защиты учителей. Она уточнила, что это возвращение дошкольных учреждений
в коммунальную собственность.

Также государство должно повысить социальную защиту всем работникам сферы
образования.

Е. Самойлик уточнила, что в сельской местности преподавателей – это пенсионеры.
Именно поэтому должны быть пересмотрены программа подготовки учителей в высших
учебных заведениях.

КПУ предлагает также возобновить все, что связано с коммунальными услугами, то
есть выплата учителю на покупку угля, оплату за газ и т. д. (Реформа в системе
образования – один из первых шагов антикризисной программы – КПУ // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120314_reforma-v-sisteme-obrazovaniya-
odin-iz-pervyih-shagov-antikrizisnoy-programmyi-kpu). – 2012. – 14.03).

***

І сама діяльність народного депутата, колишнього члена парламентської фракції
«БЮТ-Батьківщина» Наталії Королевської, і скандал з її виключенням з фракції викликані
боротьбою між фінансово-промисловими групами.

Таку точку зору висловив народний депутат, представник фракції Компартії
України Валерій Бевз.

«Свого часу Уїнстон Черчилль сказав, що політика – це заняття воістину цинічне.
Так що немає нічого дивного в тому, що сьогодні відбувається з Королевської і з
«королівськими» іграми. Оскільки і вона, і всі ці ігри – продукт божевільної боротьби між
фінансово-промисловими групами», – сказав він.

При цьому народний депутат зазначив, що лобіювання інтересів олігархів є
основною причиною «того, що відбувається у нас сьогодні в суспільстві».

На питання чи не знає він про те,  хто фінансує таких «лобістів»,  В.  Бевз сказав:
«Поки не знаю, але хотів би знати – як глава відповідного Комітету Верховної Ради»
(Носальська І. Скандал навколо Королевської викликаний боротьбою між олігархами –
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КПУ // GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120315_skandal-
vokrug-korolevskoy-vyizvan-borboy-mejdu-oligarhami-kpu). – 2012. – 15.03).

***

Теперь понятие «зал для курящих»  в ресторанах и барах не будет вообще,  а
учреждения, которые нарушают норму о запрете курения, будут штрафовать. Об этом
сообщил народный депутат Украины от Компартии, один из авторов законопроекта
о запрете курения в общественных местах Евгений Царьков.

«К учреждениям, которые будут нарушать нормы законодательства о запрете
курения, будет применяться штраф в размере от 1 до 10 тыс. грн. Ко второму чтению с
учетом определенной коллизии мы расшифруем, как эту градацию применять», – сказал
Евгений Царьков.

На уточняющий вопрос, предусматриваются ли какие-то дополнительные санкции к
самим курильщикам, Евгений Царьков ответил. «Это регулирует действующий
административный кодекс. Для курильщиков, которые нарушают эти нормы,
предусматриваются штрафные санкции, административный протокол и т.п. Эти нормы
меняться не будут. Мы людей вообще не хотим трогать. Ведь есть риск, что учреждения
могут перекладывать ответственность на самих курильщиков и говорить, что именно они
нарушают правила».

Коммунист также сообщил, что опасения людей по поводу того, что теперь нельзя
будет курить в учреждениях, напрасны. «Если запрещено курить в театре, то это говорит о
том, что запрещено курить в самом театре – сцена, холл, места, которые находятся рядом,
но есть административный корпус, где работают люди, там достаточно обустроить место
и пусть люди курят. Но в общепите, ресторанах, барах курить нельзя будет», – добавил он.

По словам Евгения Царькова, понятие «зал для курящих» вообще не будет. «Многих
это шокирует, но европейский опыт показывает, что никаких проблем нет. Санитарные
нормы и стандарты МОЗа запрещают курить в местах приема пищи», – отметил
парламентарий.

На уточняющий вопрос, какие будут механизмы контроля за соблюдением этих
правил, Евгений Царьков ответил: «В тех же ресторанах достаточно проверок – начиная
от СЭС и заканчивая пожарной службой, поэтому новых структур контроля мы создавать
не будем… Контроль будет осуществляться в рамках существующих проверяющих
органов. Если придет проверка и в заведении будет накурено, они будут составлять такой
же протокол по тому же факту… Я уверен, что через полгода после введения этой нормы
все станет на свои места и люди только спасибо скажут» (Евгений Царьков: Понятия
«зал для курящих» вообще не будет // Компартія України (http://www.kpu.ua/evgenij-
carkov-ponyatiya-zal-dlya-kuryashhix-voobshhe-ne-budet/). – 2012. – 15.03).

***

14 березня 2012 р. у Верховній Раді України народними депутатами від
Комуністичної партії України Володимиром Даниленком та Петром Цибенком був
зареєстрований проект закону України «Про внесення змін до деяких законодавчих актів
України щодо збереження назв вулиць, пов’язаних з Великою Вітчизняною війною 1941–
1945 рр.».

«Останнім часом в Україні стало поширюватися проблема щодо перейменування
вулиць, пов’язаних з періодом існування Радянського Союзу. Так, за одноосібним
бажанням керівників міст,  без врахування думки мешканців населених пунктів,  стали
масово перейменовуватися вулиці, ім’я яких, на думку міських голів, пов’язано з
негативним минулим. На жаль, під час реалізації особистих поглядів український народ, а
саме молодь, втрачає пам’ять про осіб, які ціною свого життя наблизили перемогу

http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-ponyatiya-zal-dlya-kuryashhix-voobshhe-ne-budet/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-ponyatiya-zal-dlya-kuryashhix-voobshhe-ne-budet/
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радянського народу у Великій Вітчизняній війні 1941–1945 років. Вважаємо, що даний
законопроект дозволить зупинити цю ганебну практику та направить бажання міських
голів на вирішення соціальних проблем громади», – наголосили автори проекту
(Компартія веде боротьбу за збереження назв вулиць, пов’язаних з Великою
Вітчизняною війною // Компартія України (http://www.kpu.ua/kompartiya-vede-borotbu-
za-zberezhennya-nazv-vulic-pov’yazanix-z-velikoyu-vitchiznyanoyu-vijnoyu/). – 2012. –
15.03).

***

Вносити зміни до Закону «Про вибори» народних депутатів України перед початком
виборчої кампанії недоцільно.

Таку думку висловив голова Верховної Ради Володимир Литвин на брифінгу в
парламенті.

Приводом для обговорення тем внесення змін до виборчого законодавства стала
заява голови фракції НУ-НС Миколи Мартиненка на Погоджувальній раді про
необхідність розгляду Верховною Радою питання про подвійне балотування, як за
списками,  так і по округам,  який на даний момент знаходиться на розгляді в
Конституційному Суді.

У свою чергу спікер В. Литвин підкреслив, що вважає, що внесення змін до
виборчого законодавства створить конфліктну ситуацію в парламенті. «Я нагадаю, що ми
прийняли новий закон, з великими труднощами досягнувши компромісу серед усіх
парламентських фракцій, і буде неправильно, якщо ми порушимо цей компроміс, вносячи
нові зміни», – заявив Голова українського парламенту.

При цьому В. Литвин додав, що єдиним моментом виборчого законодавства, який
депутати можуть розглянути в сесійній залі,  є формування округів.  Він уточнив,  що на
сьогоднішній день виборчі округи визначаються Центральною виборчою комісією.

«Ми можемо зробити так, що цей процес стане більш публічним, але я нагадаю, що
такі зміни у виборчому законодавстві будуть розглядатися в парламенті тільки за умови,
що для голосування знайдеться стільки голосів, скільки було за підтримки самого закону»,
– підкреслив В. Литвин (Литвин не хоче змінювати Закон «Про вибори» //
Інформаційне агентство Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/35214).  –
2012. – 12.03).

***

Председатель Верховной Рады Украины Владимир Литвин воспользуется правом
выдвигать свою кандидатуру на должность омбудсмена, если в ближайший четверг
уполномоченный по правам человека не будет избран.  Об этом спикер заявил после
заседания согласительного совета.

«В случае, если не будет позитивного решения после тайного голосования, тогда мы
снова будем иметь 20  дней для внесения кандидатуры.  Я думаю,  что тогда я уже
воспользуюсь своим правом, в случае если не будет принято решение: правом предложить
свое видение относительно представителя на эту очень ответственную должность», –
заявил Литвин.

В украинском парламенте есть официальное представление по избранию
уполномоченным по правам человека председателя Украинского Хельсинского союза по
правам человека Евгения Захарова. Депутаты фракции Партии регионов предложили на
пост омбудсмена Валерию Лутковскую. 15 марта парламент рассмотрит вопрос избрания
омбудсмена (Литвин найдет своего омбудсмена // Рuls.kiev.ua
(http://politics.puls.kiev.ua/person/89650.html). – 2012. – 12.03).

http://www.kpu.ua/kompartiya-vede-borotbu-za-zberezhennya-nazv-vulic-pov'yazanix-z-velikoyu-vitchiznyanoyu-vijnoyu/
http://www.kpu.ua/kompartiya-vede-borotbu-za-zberezhennya-nazv-vulic-pov'yazanix-z-velikoyu-vitchiznyanoyu-vijnoyu/
http://regionews.com.ua/node/35214
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***

Народный депутат, заместитель главы фракции Народной партии и глава
комитета по правам человека Олег Зарубинский рассказал о процессе объединения
«народников» с Партией регионов, перспективах участия в парламентских выборах, своем
недоверии к соцопросам, изменениях в закон о выборах.

Говоря о процессе объединения «народников» с Партией регионов, Олег
Зарубинский отметил, что его партия находится в партнерских отношениях с Партией
регионов, находится в большинстве, активно и конструктивно в нем работает. «Если мы
отказываемся от поддержки каких-либо инициатив большинства, то это исключительно
государственническая позиция. А переговорный процесс относительно согласования
участия в парламентских выборах продолжается», – добавил депутат.

«Согласно действующему законодательству, кампания начнется 30 июля. За пять
месяцев до ее начала не стоит обнародовать свою позицию по формату участия в выборах,
более того, эту позицию еще стоит сформировать. Мы, несомненно, будем принимать
участие в выборах. Я уверен, что наше представительство будет достаточно серьезным на
мажоритарных округах, у нас много сильных кандидатур, которые проявили себя на
вверенных им территориях.  Таких людей десятки,  и они будут иметь шансы выиграть в
округах», – сказал Зарубинский.

«На сегодняшний день мы – самостоятельная суверенная партия, которая по Украине
занимает второе-третье место по количеству действующих партструктур. Понятно, что
когда идет речь о формате участия в выборах, все интересуются, будет ли слияние
Народной партии и ПР. Никто не интересуется, будет ли слияние еле существующего
Народного руха с «Батькивщиной», будет ли партия «Реформы и порядок»
самостоятельно идти на выборы… Наша позиция будет определяться результатами
переговоров с ПР и текущей политической ситуацией», – резюмировал заместитель главы
фракции Народной партии (Олег Зарубинский: «Требовать санкций против своей
страны, чем занимаются сторонники Тимошенко, позорно» / Беседовал М. Лелич //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/tema/31437/). – 2012. – 12.03).

***

Влада повинна забезпечувати належний рівень забезпечення соціальних стандартів,
безвідносно до того,  відбуваються вибори,  чи ні.  Тому останні ініціативи щодо
збільшення соціальних виплат повинні реалізовуватися. Проте втілювати їх потрібно
грамотно, аби не викликати інфляцію і зростання цін. Про це заявив народний депутат
України, заступник Голови Народної Партії Олег Зарубінський, коментуючи
перспективи реалізації соціальних ініціатив Президента України.

«Головне, щоб макроекономічна стабільність не була порушена. Ми можемо
констатувати,  що у 2011  р.  інфляція була найменшою за останні кілька років.  І тому
правильно ставиться питання з приводу того, що соціальні видатки не мають спричинити
інфляційного буму. У всякому разі з того, що пояснювала Ірина Акімова, такого не
повинно бути», – зауважив парламентарій.

«Головне, щоб це не були одноразові виплати чи одноразові видатки. Мені б
хотілося, щоб цей соціальний пакет був прийнятий та розглядався як соціальний проект,
як системна соціальна інвестиція. Коли, по-перше, буде передбачена поетапність, по-
друге, будуть дійсно знайдені грошові маси, які б можна було використати для соціальних
ініціатив і які б не впливали на зростання інфляційних ризиків», – відзначив політик.

«Було сказано, що 10–11 млрд грн уже надійшло від різної господарської та
економічної діяльності. Бюджет сьогодні справді дає змогу виокремити 10–11 млрд для
реалізації соціальних ініціатив», – додав він.
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«У всякому разі це відповідає тому бюджету, за який ми голосували у грудні 2011 р.
з поправкою або протокольним зауваженням.  До того ж за наслідками 1-го кварталу
2012 р. будуть переглянуті бюджетні показники щодо соціальних видатків. Тому вважати,
що це є експромтне чи спонтанне рішення, – не можна», – наголосив народний депутат.

«Загалом, соціальні інвестиції повинні бути зроблені, бо влада і опозиція міняються
місцями. Часто у нас так буває – політики приходять та уходять, а соціальний мінімум для
людей потрібно забезпечити ений безвідносно до того, є вибори чи немає виборів,
безвідносно до того, хто перебуває при владі», – підсумував Олег Зарубінський (Олег
Зарубінський: «Соціальні стандарти мають бути забезпечені, безвідносно до того, є
вибори чи ні» // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=13&ArticleID=15467&). –
2012. – 13.03).

***

Партия регионов (ПР) – сегодня синоним слова власть, поскольку занимает
большинство в парламенте. Об этом в ходе ХХІ съезда ПР заявил спикер Верховной
Рады Владимир Литвин.

Он подчеркнул, что его Народная партия сотрудничала, сотрудничает и будет
сотрудничать с Партией регионов во всех тех вопросах, которые составляют
общечеловеческие, общенациональные процессы.

«Поскольку я считаю, что это является ключевым назначением любой политической
партии. Мне приятно приветствовать съезд с учетом того, что прошел процесс
консолидации и объединения с Сильной Украиной», – отметил В. Литвин.

«Эта необходимость назрела. Это позволит расширить социальную базу Партии
регионов. Ведь задачи, которые поставил Президент, требуют консолидации», – сказал он.

По словам Литвина, Украина стоит перед необходимостью перейти в новое качество,
внедрять реформы.

«Но это не просто во внутрирассорившиейся стране.  Ее ссорят политики,  которые
думают, что так подхватят часть электората, будто часть колхоза», – отметил
председатель ВР.

Литвин считает,  что одна из проблем в стране –  это отсутствие диалога.  Поэтому
объединение Партии регионов – это предложение нового диалога (Владимир Литвин:
Партия регионов – сегодня синоним слова власть // Украинский Бизнес Ресурс «UBR»
(http://ubr.ua/ukraine-and-world/power/vladimir-litvin-partiia-regionov--segodnia-sinonim-
slova-vlast-125808). – 2012. – 17.03); (Литвин приветствует слияние Тигипко с ПР, но
сам туда не собирается // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/73759.html). – 2012. –
17.03).

***

Отказ принять участие в диалоге президента Украины с представителями всех
парламентских сил демонстрирует политическую несостоятельность оппозиции. Такое
мнение высказал народный депутат Украины, лидер фракции «Реформы ради
будущего» Игорь Рыбаков.

По словам нардепа, оппозиция последовательно доказывает, что без лидера и
спонсоров не способна быть полноценным участником политического процесса и не
готова участвовать в принятии серьезных политических решений. «Оппозиция не
воспользовалась шансом принять участие в дискуссии, к которой изначально
напрашивалась, поскольку ей нужен не результат, консолидация и компромисс, а хаос и
вражда», – считает Рыбаков.
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«У них выборы идут уже сегодня.  Им не нужны никакие законодательные
инициативы, никакие социальные инициативы. Им нужны провокации, им нужно шоу,
которое должно продолжаться», – отметил нардеп. Кроме того, по его мнению,
оппозиционеры теряют интерес к вопросам социальной защиты, если не могут получить
от этой темы выгоду для собственной политической карьеры (Рыбаков увидел, что
оппозиции нужен не компромисс, а хаос и вражда // Программа «ПОДРОБНОСТИ»
(Интер) (http://podrobnosti.ua/power/2012/03/14/825606.html). – 2012. – 14.03).

***

Фракция «БЮТ-Батьківщина» продолжает настаивать на внесении в повестку дня
вопроса о выполнении рекомендаций резолюции ПАСЕ. Об этом 12 марта на
Согласительном совете заявил председатель фракции «БЮТ-Батьківщина» Андрей
Кожемякин.

Он обратил внимание на то, что в повестке дня текущей пленарной недели не стоит
проект постановления, подготовленный оппозицией. «Мне кажется, что кто-то специально
будоражит эту ситуацию. Владимир Михайлович, уже более месяца принята резолюция
ПАСЕ, а власть ничего не сделала, чтобы выполнить рекомендации. Мы обращаемся к
Вам, чтобы Вы прислушались к предложениям нашей фракции и внесли в повестку дня
проект постановления о мерах по реализации рекомендаций и требований ПАСЕ», –
сказал Кожемякин.

Также Кожемякин отметил, что оппозиция желает услышать ответ от Президента
Виктора Янукович относительно состояния выполнения резолюции ПАСЕ.

В свою очередь спикер парламента Владимир Литвин заявил, что не видит
препятствий внести этот вопрос в повестку дня в день оппозиции – 14 марта. Также он
отметил, что в прошлую пленарную пятницу была договоренность о внесении этого
вопроса в повестку дня, однако в этот день «БЮТ-Батьківщина» настойчиво блокировала
парламентскую трибуну. «Я думаю, что нет никаких возражений, чтобы поставить этот
вопрос на голосование в среду», – сказал Литвин (На этой неделе Рада займется
выполнением резолюции ПАСЕ // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/104447.html). – 2012. – 12.03).

***

Фракція «БЮТ-Батьківщина» вимагає від Верховної Ради ухвалити соціальні
законопроекти.

Про це повідомив голова фракції «БЮТ-Батьківщина» Андрій Кожем’якін під
час засідання Погоджувальної ради лідерів парламентських фракцій і комітетів.

Андрій Кожем’якін зазначив, що у порядку денному на поточний тиждень відсутні
соціальні закони. За його словами, зокрема, відсутній законопроект № 9003 про внесення
змін до закону про державну соціальну допомогу малозабезпеченим сім’ям щодо
визначення розміру допомоги.

«Хтось постійно виключає цей законопроект з порядку денного», – сказав голова
фракції.

Андрій Кожем’якін повідомив,  що фракція «БЮТ-Батьківщина»  вносить свої
пропозиції до Держбюджету, де вказує джерела надходження для здійснення виплат
малозабезпеченим сім’ям (Опозиція вимагає від Ради ухвалити соціальні
законопроекти // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/35142). – 2012. – 12.03).

http://regionews.com.ua/node/35142
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***

Главные составители единого списка оппозиции, похоже, не спешат по достоинству
оценить благородные порывы Виктора Андреевича. «Бютовец» Андрей Павловский
рассказывает, куда стоит податься бывшему Президенту, и как на данный момент обстоит
дело с готовкой оппозиционной «солянки».

«В оппозиции сейчас действительно идут серьезные объединительные процессы, а
«Наша Украина» является членом КОД, – начинает Павловский. – И мы действительно
приветствовали бы присутствие в этом процессе Бондарчука, Наливайченко, Вьязивского
и других.  Но,  с другой стороны,  Виктор Андреевич столь много сделал для прихода к
власти Виктора Федоровича и вложил свою лепту в то, что сейчас за решеткой оказались
первый и второй номер оппозиции – Юлия Тимошенко и Юрий Луценко, что со стороны
Ющенко было бы даже как-то аморально войти в список с людьми, к посадке которых он
приложил руку.  Мы не видим Виктора Андреевича в этом объединительном процессе и
хотим напомнить Наливайченко, что еще в конце лета было принято единогласное
решение КОДа с рекомендацией «Нашей Украине» исключить Ющенко из партии и
вообще не упоминать о нем как об оппозиционере. Приведу простой пример: когда
оппозиция подписывала договор о совместных действиях на Софийской площади, Виктор
Андреевич совершенно спокойно был на концерте вместе с Януковичем и Кучмой, будто
у него есть какой-то секретный пакт, подписанный с Виктором Федоровичем.

Было бы логичней,  если б он пошел по спискам Партии регионов,  которые ему
значительно ближе.  По своей сути,  Ющенко –  провластный кандидат.  Думаю,  если он
пойдет по мажоритарке, у него будет полное содействие админресурса и он будет единым
согласованным провластным кандидатом (Андрей Павловский: «Было бы логичней, если
б Ющенко пошел по спискам Партии регионов» / Беседовал П. Вуец // Главком:
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/articles/6482.html). – 2012. – 12.03).

***

Президент Віктор Янукович дав популістські обіцянки напередодні виборів. Таку
думку висловив народний депутат від БЮТ-«Батькіщина» Сергій Пашинський.

«Вони виконають усе, що пообіцяв Янукович. Питання в тому – за рахунок чого. На
мою думку, за рахунок післявиборних пенсій. Тобто у листопаді та грудні пенсіонери
можуть нічого не отримати», – припустив нардеп.

Він нагадав, що подібна ситуація виникала наприкінці 2011 р. «Вчителям не платили
зарплату, бо не було з чого», – сказав Пашинський.

Депутат наголосив, що сума виплат за підвищеними пенсіями співставна з тим, що
виділяється на Межигір’я. «Або ж з тим, що на своїх оборудках краде Фірташ», – додав
він (С. Пашинський: На підвищення пенсій потрібно стільки ж, скільки на Межигір’я
// «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/citati/37475-s-pashinskiy-na-pdvischennya-
pensy-potrbno-stlki-zh-sklki-na-mezhigrya.html). – 2012. – 12.03).

***

Члены Украинской социал-демократической партии Украины и ее лидер Наталия
Королевская планируют идти на выборы в Верховную Раду только по мажоритарным
округам. Об этом рассказал народный депутат от фракции БЮТ-«Батьківщина»
Андрей Павловский.

«Последний раз, когда разговаривали с Королевской, она обещала, что УСДП
списком баллотироваться не будет, а она и ее соратники планируют идти по
мажоритарным округам», – сказал он.
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Вместе с тем, по словам нардепа, в формировании единого списка оппозиции
принимают участие практически все партии, которые входят в КОД, «плюс под вопросом
«Наша Украина» из-за позиции Ющенко».

«По мажоритарке расклад такой: около 50 % будет иметь «Батькивщина», около
25 % –  «Фронт Змін» и остальное –  «Свобода»,  «УДАР» и т.  д.»,  –  отметил Павловский
(Королевская пообещала не вести УСДП на выборы – БЮТ // Главком: Новости
политики и экономики (http://glavcom.ua/news/73183.html). – 2012. – 12.03).

***

Президентско-парламентская форма правления не устраивает те партии, которые
сегодня серьезно теряют рейтинг. Есть партии, которые теряют рейтинг, уже появляются
риски прохождения пяти процентов. Идет поиск каких-то форм, чтобы обезопасить себя
на будущих выборах,  в том числе,  и дальше –  на президентских.  Ни для кого не секрет,
что идут разговоры о том, что выборы должны быть не 28 октября 2012 г., а, возможно, в
2015 г.

Такое мнение Институту Горшенина высказал народный депутат от БЮТ Валерий
Крайний, комментируя результаты опроса народных депутатов Украины, проведенного
Институтом Горшенина.

При этом он высказал мнение, что многие из действующих депутатов не смогут
попасть в следующий состав Верховной Рады ни по партийным спискам, ни по
мажоритарным округам.

«Я за то, чтобы выборы были в 2012 г., и я прекрасно понимаю, что эти выборы
должны быть в тот период, когда они предусмотрены в Конституции, по закону. Но я
думаю,  что есть больше депутатов,  которые желали бы перенести выборы на 2015  г.
Возьмем Партию регионов, которых большинство – многие из них пошли в
исполнительную власть. А это значит, что и те, которые находятся вне парламента –
министрами, возглавляют какие-то другие структуры, у них тоже конкретный интерес.
Потому что они были депутатами вчера, а сегодня не знают, кем они будут. Это самая
мощная партия, которая будет работать на выборах, и дай Бог, чтобы она набрала 25 %. Я
думаю, больше (народных депутатов. – Ред.) бы желали, чтобы парламент остался в таком
состоянии, как он сегодня», – отметил депутат.

По его словам, очень многие не смогут попасть ни в пропорциональные списки, ни
по мажоритарке.

«Восемьдесят (мест в парламенте. – Ред.) – это потолок партийного списка какой-то
конкретной политической силы. А мажоритарка – это отдельный проект, связанный с тем,
что там непросто будет договориться за конкретную территорию, за конкретный округ», –
сказал Валерий Крайний (Многие депутаты не смогут попасть в следующий
парламент, – депутат БЮТ // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/12/140567_mnogie_deputati_smogut_popast.html). – 2012. –
12.03).

***

Коментуючи заяви представників більшості про необхідність повернення до питання
зняття депутатської недоторканності, заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів
партії «Батьківщина» Микола Томенко сказав, що для того, щоби зняти ситуативний,
передвиборчий характер дискусії про депутатську недоторканність було б коректно і
правильно нагадати, які аргументи висувалися при обговоренні цієї теми у сесійній залі
20 жовтня 2009 р.

Микола Томенко зауважив, що теперішня хвиля повернення до цієї теми командою
Віктора Януковича напередодні парламентських виборів дуже нагадує дії команди

http://lb.com.ua/
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Віктора Ющенка, яка використовувала зняття депутатської недоторканності як ключову
тему парламентської виборчої кампанії 2007 р.

«Важко сказати, чому тема ліквідації лише депутатської недоторканності, а не всіх
категорій високопосадовців, в тому числі суддів і Президента, перед парламентськими
виборами застосовувала у свій час команда Віктора Ющенка, а тепер – команда Віктора
Януковича», – зазначив Микола Томенко.

«Можливо це пов’язано з тим, що багато відомих фахівців в галузі конституційного і
виборчого права,  які працювали в Адміністрації Віктора Ющенка,  сьогодні працюють в
Адміністрації Віктора Януковича.  А може з тим,  що як Адміністрація В.  Ющенка,  так і
В. Януковича активно співпрацює і прислухається до думок американських
політтехнологів», – додав політик.

«Але факт залишається фактом: і в справі депутатської недоторканності, і в справі
соціальних ініціатив як за формою,  так і за змістом,  ініціативи цих двох Президентів
фактично ідентичні», – підсумував Микола Томенко.

В той же час політик нагадав, що позиція фракції «БЮТ-Батьківщина» залишається
незмінною: і в момент голосування у 2009 р., і тепер, коли дискусія відбувається у 2012 р.

«Ми готові голосувати,  але в тій версії,  за якої у нас не буде жодної недоторканної
особи в Україні. Наша позиція чітка: всі повинні бути рівними перед законом», –
наголосив Микола Томенко (Микола Томенко: Передвиборчі ініціативи Януковича
майже тотожні передвиборчим ініціативам Ющенка // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10262.html). – 2012.
– 13.03).

***

Народного депутата Наталию Королевскую исключили из фракции «БЮТ-
Батькивщина»

Как сообщил народный депутат Украины, первый заместитель главы фракции
«БЮТ-Б» Сергей Соболев, такое решение было принято 14 марта на заседании фракции.

По словам Соболева, Королевскую исключили из фракции за систематическое
нарушение фракционной дисциплины (Королевскую исключили из фракции // Луганск.
Комментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/03/14/104225.html). – 2012. – 14.03).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко вважає, що відмова більшості розглядати передбачений законом звіт уряду за
використання бюджетних коштів на ЄВРО-2012  свідчить про те,  що владі є що
приховувати у справі використання бюджетних коштів на ЄВРО.

Про це він сказав, коментуючи відмову парламентської більшості підтримати його
Проект Постанови «Про заслуховування інформації Кабінету Міністрів України щодо
здійснення закупівель товарів, робіт та послуг за державні кошти для потреб, пов’язаних з
підготовкою та проведенням в Україні фінальної частини чемпіонату Європи 2012 р. з
футболу».

Коментуючи необхідність заслуховування звіту уряду, Микола Томенко зазначив,
що «з одного боку парламент і всі фракції підтримують ефективну та успішну підготовку
до проведення ЄВРО-2012».

«Водночас, якщо ми даємо можливість уряду і чиновникам здійснювати державні
закупівлі до ЄВРО без тендеру виникає багато спокус використати ці бюджетні кошти
неналежним чином», – додав він.

Політик наголосив, що відповідний контроль з боку Верховної Ради України
передбачений чинним законодавством.

http://lugansk.comments.ua/news/2012/03/14/104225.html
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«Якщо уряд не боїться і знає,  що він ефективно використовував кошти і не було
зловживань, необхідно прийти у сесійну залу і відповісти на всі питання», – наголосив
Микола Томенко.

«Однак відмова більшості заслухати звіт уряду свідчить про те,  що владі є,  що
приховувати у справі використання бюджетних коштів на ЄВРО», – додав він (Влада
відмовляється звітувати за використання бюджетних коштів на Євро-2012, –
Микола Томенко // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10272.html). – 2012. – 14.03).

***

Наталья Королевская все-таки добилась того, что о ней заговорили. Политик,
которого не раз обвиняли в размещении «скрытой рекламы» в СМИ, оказалась в топ-
новостях без всяких проплат. Помогла ей в этом фракция БЮТ, которая исключила
Наталью из своих рядов, – формально за неучастие в голосованиях за проекты оппозиции.

Слух об исключении Королевской из бютовской фракции прошел еще в феврале. Но
тогда руководство БЮТ распространило официальную версию, что ей лишь объявлен
выговор за прогул заседания фракции,  хотя ни для кого не было тайной,  что нынешние
лидеры «Батьківщини» мечтают избавиться от нее. Половинчатость решения в самой
фракции объясняли тем, что ее руководитель Андрей Кожемякин хочет избавиться от
Королевской, но против якобы выступает Юлия Тимошенко, а с последней вынужден
считаться Александр Турчинов.

Что произошло за месяц – то ли Тимошенко уговорили отказаться от поддержки
своей подруги, то ли Турчинов с Кожемякиным перестали считаться с ее мнением –
неизвестно, но вчера Королевская перестала быть бютовкой под дружное одобрение
фракции.

Ее обвинили во множестве прегрешений – от размещения «скрытой рекламы» в
СМИ до сотрудничества с властью, которая не только, мол, не «прессует» ее бизнес, но и
якобы помогает пиариться (на заседании фракции привели пример посещения ею
элитного воинского подразделения во Львове 23 февраля якобы по личному указанию
министра обороны).

В ответ Наталья объявила о выходе своей партии –  УСДП –  из Комитета
сопротивления диктатуре (туда входят «Батьківщина», «Фронт Змін», «Свобода» и др.), а
еще два бютовца – Евгений Суслов и Алексей Логвиненко – заявили о выходе из фракции
в знак протеста против политики Турчинова, который разрушает БЮТ.

Впрочем, при всей сенсационности данного разрыва, он абсолютно закономерен:
Королевская уже не один месяц ведет активную личную пиар-кампанию, а в последние
недели обвешала Киев своими билбордами, на которых нет ни слова о принадлежности к
БЮТ.

«Королевская предвидела, что Турчинов и Кожемякин будут оттеснять конкурентов,
особенно ее – «Юлю-2». Ее будущее в БЮТ было возможно только при Тимошенко,
которая не боялась конкуренции со стороны Королевской. А Турчинов – боялся. Поэтому
Наташа приобрела УСДП и начала свою кампанию. А теперь Турчинов ей еще и
подыграл», – считает политолог Вадим Карасев. По его мнению, Королевская
рассчитывает до выборов раскрутить свою партию, чтобы набрать 5 %. Правда, в
БЮТ в этом сомневаются, считая, что «они больше рассчитывают на мажоритарные
округа в Киевской области». Но пиар-кампания, которую сейчас ведет Наталья, скорее
говорит о том, что ее планы округом не ограничиваются.

Председатель Ассоциации наружной рекламы Артем Биденко также считает, что
Королевская нацелена на продвижение своей партии в парламент: «Ее штаб провел
исследование, которое показало, что люди мало знают о Королевской. Поэтому вся
нынешняя кампания направлена на то, чтобы продвигать эту фамилию любыми
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способами. Безусловно, сегодня Королевская – самый рекламируемый политик. С точки
зрения стратегии все делается правильно, хотя и без креатива, – кампания полностью
слизана с кампании Сергея Тигипко 2009 г., да и рассчитана на тот же электорат – малый
и средний бизнес. Обычно такая кампания обходится в 5 млн грн в месяц, а Королевской
нужно 2–3 месяца, чтобы стать узнаваемой».

Информация об источниках финансирования кампании расходится незначительно:
одни кивают на брата Натальи, российского замминистра регионального строительства,
другие говорят, что это деньги самой Натальи, которые находятся на сбережении ее брата.
(Коротков Д. Почему на самом деле «ушли» Королевскую // Сегодня
(http://www.segodnya.ua/news/14347866.html). – 2012. – 15.03).

***

Роман Забзалюк назвал исключение Натальи Королевской из БЮТ очисткой от
людей, которые удобны для действующего украинского режима

Как внутри фракции БЮТ,  так и большинство партийцев на местах были против
присутствия в блоке Натальи Королевской, поскольку считают, что она сотрудничает с
украинской властью, заявил нардеп-бютовец Роман Забзалюк.

«На местах, подавляющее большинство, и партийцев, и сторонников блока считают,
и очевидно имеют на это основания, что она (Королевская. – Ред.) прямо сейчас играет на
действующий режим», – сказал депутат.

Забзалюк назвал исключение Королевской из БЮТ очисткой от людей, которые
удобны для действующего режима. «Оппозиция Украине и национально-патриотические
силы распрями не занимаются, они очищаются, понимая то, что не дай Бог в наших рядах
появятся люди, которые очень удобны для действующего режима, и которые понесут идеи
универсалов, амнистий, и именно к таким, по-моему, относится Наталья Королевская», –
подчеркнул Забзалюк.

По его словам, у бютовцев достаточно информации из закрытых источников о
сотрудничестве Королевской с Администрацией Президента: «Практически вся страна,
все города Украины утонули в ее бигбордах,  плакатах.  Чтобы кто-то из представителей
реальной оппозиции добился выставить бигборды? Невозможно поставить бигборд», –
отметил политик (Забзалюк: Большинство партийцев были против Королевской в
БЮТ //  Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/zabzalyuk-bolshinstvo-partiitsev-
byli-protiv-korolevskoi-v-byut). – 2012. – 15.03).

***

Провал в голосовании за нового омбудсмена – первый серьезный провал Партии
регионов при голосовании в парламенте.

Об этом заявил заместитель лидера фракции БЮТ-«Батьківщина», вице-спикер
Николай Томенко.

«Это самая большая неожиданность. Думаю, это часть коммунистов, часть
внефракционных провалили. Тем не менее, это точно больше двух представителей Партии
регионов. Это первый провал Партии регионов при серьезном вопросе. Причем, даже не
Партии регионов, – это кандидатура Януковича. То есть, озвучивалось, что это
согласовано с Президентом», – отметил Томенко.

«И, представьте себе, сегодня получилось, что в тайном режиме у Януковича нет
большинства. Это катастрофа. Не знаю, как Президент будет влиять – кадрово или иным
образом. Президент говорил, что он спокойно себя чувствует, имеет большинство, а
сегодня не смог своего кандидата проголосовать», – подчеркнул «бютовец» (Томенко:
Лутковская – первый серьезный провал Партии регионов // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/15/141302_tomenko_proval_lutkovskoy-.html). – 2012. – 15.03).

http://4vlada.net/partii-lidery/zabzalyuk-bolshinstvo-partiitsev-byli-protiv-korolevskoi-v-byut
http://4vlada.net/partii-lidery/zabzalyuk-bolshinstvo-partiitsev-byli-protiv-korolevskoi-v-byut
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/03/15/141302_tomenko_proval_lutkovskoy-.html
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***

Заместитель лидера фракции БЮТ-«Батькивщина», вице-спикер Николай
Томенко уверен, что провал в голосовании по кандидатуре омбудсмена – не последний
конфликт в Партии регионов.

«Такие конфликты давно есть. К сожалению, специфика голосования карточками не
дает возможности показать реальные настроения в Партии регионов. Тайное голосование
очень четко это продемонстрировало», – отметил Томенко.

По убеждению вице-спикера, сегодняшний конфликт – не последний, поскольку в
Партии регионов очень много депутатов не довольны кадровой политикой, а также тем,
как распределяются бюджетные средства.

«То есть, это уже системный конфликт, и я думаю, что он обострится, когда станет
понятно после решения Конституционного Суда... А я так понимаю, что власть идет на то,
чтобы запретить баллотироваться и в округе,  и в списке.  Тогда множество людей,  в том
числе во власти, увидят, что им нет места в списке. Им дадут округ, на котором они
никогда не были, и это будет означать, что их кинули», – заявил Томенко.

«То,  что два года они держались у власти,  мы видим теперь случай,  хоть тихо,  но
сопротивление и недовольство действиями Януковича, его команды происходит и в
Партии регионов», – добавил вице-спикер (Томенко пророчит Партии регионов новые
конфликты // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/15/141303_tomenko_prorochit_partii_regionov.html). – 2012. –
15.03).

***

Соратники Виталия Кличко отговаривают его от участия в выборах мэра Киева и
советуют баллотироваться в Верховную Раду, а потом выдвинуть свою кандидатуру на
президентских выборах.

Об этом заявил заместитель лидера фракции БЮТ-«Батькивщина», вице-спикер
Николай Томенко.

«Мы знаем, что многие его соратники отговаривают его от участия в этой
избирательной кампании, и советуют, что для него более перспективно идти в парламент,
а затем выдвигаться на президента. Это создает для нас проблемы, потому что, насколько
я знаю, и вел разговоры с Арсением Яценюком, наша команда, и команда Яценюка готова
была поддержать Виталия Кличко как единого кандидата», – подчеркнул Томенко.

По его словам, если Кличко откажется от баллотирования в Раду, сформирует свою
команду и программу действий, то объединенная оппозиция готова поддержать его
кандидатуру на выборах мэра Киева.

«Мы не должны позволить себе по Киеву ситуацию, когда будет 10 оппозиционеров.
Потому что тогда понятно, что команда Попова останется у власти», – резюмировал
Томенко (Кличко советуют идти в парламент, а потом баллотироваться в
президенты, – Томенко // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/15/141304_klichko_sovetuyut_idti_parlament.html). – 2012. –
15.03).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко заявив, що Київ стає столицею виключно для багатих і влади.

http://lb.com.ua/
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/03/15/141304_klichko_sovetuyut_idti_parlament.html)/
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Микола Томенко зазначив, що за останній рік була розгорнута масова інформаційно-
пропагандистська кампанія про те, що нарешті у Києві з’явилася нова ефективна команда
господарників від Партії регіонів.

«Не аналізуємо методи, якими ведеться ця кампанія, оскільки значна кількість її
рупорів фінансується за гроші киян із місцевого бюджету в той час, коли не вирішується
багато соціальних проблем. Але проблема в іншому – останні події показало результати
цієї діяльності: фактично весь ресурс бюджету сконцентрований на те, щоби
забезпечувати комфортне життя Києва багатих та Києва високопосадовців», – наголосив
Микола Томенко.

Віце-спікер підкреслив, що київські чиновники роблять все для створення комфорту
для президента, урядовців та їхньої команди.

«В цей же час Київ для простих громадян стає небезпечним для життя і
некомфортним. Безпрецедентна аварія в метро, постійні ЧП районного масштабу, про які
пишуть засоби масової інформації, свідчать про те, що в місті відсутня системна
управлінська робота для забезпечення нормального проживання середньостатистичного
киянина», – додав політик.

Безпрецедентним випадком назвав Микола Томенко те, що при жорсткому тиску на
бізнес і підприємців у місті Києві влада не спромоглася вчасно виплатити заробітні плати
вчителям за лютий і лише після критики опозиції заробітну плату, яку мали б виплатити
ще до 8 березня, почали виплачувати 12, 13 березня.

Підсумовуючи, Микола Томенко наголосив, що «треба нарешті зупинити таку
стратегію розвитку Києва, в основі якої стоїть шоу, показуха та забезпечення
комфортного життя багатих і високопосадовців, і почати працювати в інтересах всіх
киян».

«Якщо ця стратегія не зміниться, то Київ може перетворитися в місто надзвичайного
стану, а не комфортного проживання громадян», – додав він (Микола Томенко: Київ стає
столицею виключно для багатих і влади // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10285.html). – 2012. – 15.03).

***

Лідер «Фронту Змін» Арсеній Яценюк звернувся із депутатським запитом до
генерального прокурора України, в якому вимагає від нього взяти під особистий контроль
розслідування кримінальної справи проти осіб, які зґвалтували та намагалися спалити
жительку Миколаєва Оксану Макар.

Арсеній Яценюк наголосив,  що всі три підозрювані були взяті під варту лише на
третій день після скоєння злочину, коли інформація про ці події поширилася серед
громади і викликала хвилю суспільного обурення та протестів.

На переконання лідера «Фронту Змін»,  ці факти свідчать про те,  що дана
кримінальна справа може розслідуватись необ’єктивно та упереджено.

Тому Арсеній Яценюк вимагає від генпрокурора взяти під особистий контроль
розслідування цієї кримінальної справи та забезпечити всі слідчі дії, аби притягнути
винних до кримінальної відповідальності (Арсеній Яценюк вимагає від генпрокурора
взяти під особистий контроль справу миколаївських злочинців // Фронт Змін.
Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9190-arsenij-
jatsenjuk-vimagae-vid-genprokurora-vzjati-pid-osobistij-kontrol-spravu-mikolayivskih-
zlochintsiv.html). – 2012. – 14.03).

http://byut.com.ua/news/10285.html
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***

Голосование за Омбудсмена показало, что Партия регионов теряет поддержку в
парламенте. Такое мнение выразил народный депутат от НУ-НС, лидер партии «Фронт
Змін» Арсений Яценюк.

«Выходит так,  что у Партии регионов поддержка всего-навсего 212  голосов»,  –
сказал Яценюк.

По его словам, результаты голосования являются победой оппозиции, поскольку
именно оппозиция не дала ни одного голоса в интересах кандидатуры от Партии
регионов.

«Это очень важно,  что практически впервые за год в Партии регионов вышла
провальная история – 212 голосов за кандидатуру, которая фактически внесена
Президентом Виктором Януковичем. Это свидетельство реальной потери поддержки не
только среди народа, но и внутри парламента», – сказал Яценюк.

В то же время он не уточнил, кого именно оппозиция будет выдвигать на должность
омбудсмена повторно. Яценюк напомнил, что для этого есть 20 дней, и партии, входящие
в Комитет сопротивления диктатуре, уже начали обсуждение этого вопроса (Яценюк:
Партия регионов теряет поддержку в парламенте // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/15/141253_yatsenyuk_partiya_regionov_teryaet.html). – 2012. –
15.03).

***

Народный депутат, член фракции «Наша Украина – Народная самооборона»
Олесь Доний считает, что после заявлений Президента Украины Виктора Януковича
относительно его социальных инициатив будет тяжело найти желающих на должность
министра экономики.

«Говорить сегодня о социальных инициативах, которые станут ярмом для нашей
экономики,  это не только популистская предвыборная прихоть,  но и довольно
некорректное поведение по отношению к Петру Порошенко как кандидату на должность
министра экономики. Ведь именно ему придется разгребать эти «горе-инициативы».
Именно поэтому власть и Президент так стремятся привлечь в правительство
Порошенко», – пишет депутат. – Они сознательно толкают его под танк, надеясь повесить
на него все свои прихоти, не понимая, что отношения нужно строить на доверии, а не
покупать».

Доний уверен, что «прагматичное и профессиональное отношение Порошенко к
экономическим процессам, которые сегодня происходят в государстве, является
первопричиной паузы, которую он взял для принятия решения. Он человек, который
достиг реальных результатов и который знает цену профессиональной репутации, поэтому
взвешивает все «за» и «против».

«Для меня, как оппозиционера, желательно, чтобы такой тяжеловес как Порошенко в
эту власть не входил,  но я знаю его как человека,  для которого судьба государственной
экономики небезразлична...», – отметил Доний (В НУНС не сомневаются,  что власть
толкает Порошенко под танк // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/73207.html). – 2012.
– 12.03).

***

Оппозиция потребовала от власти освободить экс-премьера Юлию Тимошенко и экс-
министра МВД Юрия Луценко, подать в суд на «Газпром» и внести изменения в
Налоговый кодекс.  Об этом с трибуны ВР заявил лидер фракции НУ-НС Николай
Мартиненко.

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/03/15/141253_yatsenyuk_partiya_regionov_teryaet.html
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Г-н Мартыненко также заявил, что оппозиция предлагает власти свой выход из
политического и экономического тупика, в котором оказалась страна. «Нужно немедленно
прекратить политические преследования, освободить Юлию Тимошенко и Юрия Луценко,
обеспечить их участие в выборах», – отметил нардеп.

По его словам, только такие действия власти позволят подписать Соглашение об
ассоциации с ЕС.

Кроме того, оппозиционеры считают, что необходимо «срочно подать в
Международный суд на «Газпром» и снизить цену на газ цивилизованным способом».

«Нужно принять подготовленные оппозицией первоочередные социально-
экономические законопроекты, которые уже неоднократно проваливало парламентское
большинство, в частности изменения в Налоговый кодекс, стимулирующие развитие
предпринимательства и создание рабочих мест, увеличение пенсий и так далее», –
убежден политик (Оппозиция выдвинула власти 3 требования // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/32836/). – 2012. – 13.03).

***

«Україна в цілому і Одеса зокрема розглядається як територія для реалізації
російських інтересів», – заявив народний депутат України Олесь Доній під час свого
візиту до Одеси. На думку політика, пропагандистська машина «русского мира» працює
не тільки в Україні, але в Одесі це особливо помітно.

«Люди, які сповідують російський націоналізм в нашій країні, співпрацюють
ідеологічно або економічно з цією пропагандистською машиною і часто це переходить
межі розумного», – зазначає народний депутат. – У Севастополі, наприклад, спалювали
українські підручники. В Одесі подібні витівки – не рідкість».

«Мене турбує це, безумовно. Наприклад, в травні минулого року мені зателефонував
з Одеси відомий український казкар Сашко Лірник. Виявляється, його виступ на
«Травневий вечорницях» був під загрозою зриву, бо напередодні виступу господареві
клубу, де мав проходити захід, погрожували російські націоналісти. Це – антилюдська
поведінка. І дуже шкода, що в такому культурному центрі, як Одеса, російський
націоналізм набув таких форм. І партія «Родина» – приклад сповідування цієї агресивної
ідеології», – підкреслив народний депутат.

Політик зазначає, що «зазвичай противники незалежності України сповідують саме
ідеологію російського націоналізму. Історичний шлях російської держави був
експансивним – захоплювалися землі, асимілювалися народи». Олесь Доній вважає, що і
понині нашу державу розглядають як можливість розширення кордонів так званого
«русского мира» і Одеса тут не виняток.

«Ніхто,  крім вас самих,  ситуацію змінити не зможе.  Тільки взаємодія,
взаємопідтримка і взаємодопомога може переломити хід подій», – підсумував Олесь
Доній (Олесь Доній: В Одесі процвітає агресивний російський націоналізм // Народна
самооборона (http://www.nso.org.ua/ua/news/9960). – 2012. – 13.03).

***

Народный депутат Украины из фракции НУ-НС Ксения Ляпина считает, что
Украине будет очень трудно без внешних заимствований.

Депутат напомнила,  что в этом году Украина должна отдать 3,5  млрд дол.  кредита
МВФ. Кроме того, по ее словам, много внешних инвесторов или тех, кто мог бы выкупить
облигации внутреннего или внешнего займа, ориентируется на МВФ.

«Поэтому нежелание МВФ с нами работать является сигналом, что с Украиной
нужно очень осторожно работать или не работать. Поэтому в целом это негативно, если
мы не будем сотрудничать с МВФ.  Правительство это понимает,  но в связи с



49

фантастическими социальными инициативами Януковича, складывается какая-то полная
шизофреническая ситуация», – подчеркнула политик.

По поводу выполнения социальных инициатив Президента без средств МВФ,
К. Ляпина сказала: «Я считаю, что это фиктивные инициативы. То есть большие деньги в
них вкладываться не будут. Будет создана иллюзия процесса. Какие-то деньги будут
вложены, но они будут носить эмиссионный характер. Но попытаются вложить так, что не
раскрутить высокую инфляцию. То есть, немножко кому-то погасят, кому-то добавят.
Отчитаются о сделанном. Главное дотянуть до выборов. Поэтому я не думаю, что 16 млрд
грн не понадобятся, чтобы создать иллюзию процесса выполнения социальных
инициатив».

Однако, подчеркнула нардеп, без внешних заимствований Украине будет очень
сложно в этом году (Нардеп: Шизофреническая ситуация в Украине мешает
отношениям с МВФ // «ФЛОТ2017»
(http://flot2017.com/posts/nardep_shizofrenicheskaja_situacija_v_ukraine_meshaet_otnoshen
ijam_s_mvf). – 2012. – 15.03).

***

Кандидатуру Уповноваженого Верховної Ради з прав людини повинні висувати не
депутати, а правозахисники. Таку думку висловив народний депутат від «НС» Олесь
Доній.

За його словами, кандидатуру омбудсмена мають обирати не тільки депутати
Верховної Ради.

«Це настільки важливе для суспільства питання, що точка зору правозахисних
організацій має бути врахована при виборі кандидатури. Більш того, вона взагалі мала б
бути головною», – підкреслив О. Доній.

При цьому він висловив упевненість в тому, що в Україні необхідно створити
Асоціацію правозахисних організацій, яка б мала право подавати на розгляд депутатів
кілька кандидатур на посаду омбудсмена.

«І вже депутати з цих кандидатур,  які подають правозахисні організації,  могли б
вибрати. Це було б не просто більш розумно, а набагато більш справедливо», – підкреслив
О. Доній.

У той же час депутат розкритикував ініціативу чинного омбудсмена Ніни
Карпачової, повноваження якої вже минули, яка запропонувала вибирати Уповноваженого
через всенародний референдум. За словами народного обранця, це не доцільно (Проценко
О. Доній: Кандидатуру омбудсмена мають висувати не депутати, а правозахисники //
ГолосUA (http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120314_kandidaturu-
ombudsmena-doljnyi-vyidvigat-ne-deputatyi-a-pravozaschitniki-doniy). – 2012. – 15.03).

***

Ініціативи Президента щодо поліпшення соціальних стандартів пов’язані з
передвиборчою кампанією. Таку думку висловив секретар комітету Верховної ради
України з питань соціальної політики та праці, народний депутат від «Нашої
України» Володимир В’язівський.

«Даючи такі ініціативи, Янукович розпочав передвиборчу кампанію 2012 р. Але для
чого українців доводити до стану жебраків, щоб потім їм повертати їхні ж гроші, які вони
мали отримувати і до цього? У перший рік можна було все на попередній уряд спихати, у
другий рік сказати, що ще не подолано вади кризи. А тепер в один момент за один місяць
Україна почала процвітати та може повертати заощадження, відновлювати кредитування,
робити інші подачки громадянам, які до цього часу чомусь не робили», – сказав він.

http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120314_kandidaturu-ombudsmena-doljnyi-vyidvigat-ne-deputatyi-a-pravozaschitniki-doniy
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120314_kandidaturu-ombudsmena-doljnyi-vyidvigat-ne-deputatyi-a-pravozaschitniki-doniy
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За його словами, при цьому в Україні не виконуються інші соцзобов’язання держави.
«У нас же ніхто не відміняв закон про молодіжне кредитування. Але чомусь на це грошей
не вистачало.  У нас прийнято закон,  що люди можуть приватизувати своє житло в
гуртожитках.  Чомусь на цю програму теж не дають ні копійки»,  –  зауважив В’язівський
(В’язівський: В Україні не виконуються соцзобов’язання держави // Центральний
інформаційний сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/13993/). – 2012. –
15.03).

***

Українським опозиційним силам необхідно почати публічну дискусію про
формування єдиного списку на вибори. Про це йдеться у зверненні Наталії
Королевської, лідера УСДП, народного депутата України (фракція «БЮТ-
Батьківщина») до Комітету опору диктатурі (КОД).

«Понад два місяця тому була оприлюднена ідея нашого лідера – Юлії Тимошенко –
щодо формування єдиного опозиційного списку на вибори. Проте далі слів справа не
рушила. Настав час підтримати цю ідею не словами, а реальними діями. Ми повинні
продемонструвати суспільству нову якість політики. Тому вже сьогодні потрібні
конкретні кроки з формування єдиного списку. Я пропоную своїм колегам у КОДі
відкрити публічну дискусію з його формування», – зазначила вона.

На думку Наталії Королевської, в основу єдиного опозиційного списку повинні лягти
три важливих базових принципи: по-перше, об’єднаний список має бути відкритим. «Він
не має формуватися у закритих кабінетах у вузькому колі партійних «вождів». Нам
потрібен такий механізм формування списку, що дозволить включити нових осіб з числа
громадських лідерів, що заслужили довіру нашого суспільства», – підкреслила політик.

Наступним важливим принципом має бути відмова опозиційних сил від
«кулуарщини» у своїх діях. Весь процес формування єдиного списку має відбуватися у
відкритому режимі, проходити відкрите обговорення у суспільстві, із залученням ЗМІ. «І
по-третє, потрібно невідкладно розпочати спільну розробку плану відновлення економіки.
У цьому процесі повинні брати участь не тільки парламентські та непарламентські
політичні партії,  а й експерти,  а також представники громадянського суспільства.  Люди
мають знати, заради чого вони нас обирають. І після перемоги об’єднаної опозиції даний
план буде підтриманий демократичною більшістю у парламенті та ляже в основу роботи
нового уряду», – йдеться у зверненні лідера УСДП до КОДу.

«Ми повинні об’єднатися! Але не між партапаратчиків, а з громадянами. Довіра
людей – єдиний шлях до перемоги, єдиний шлях до порятунку нашої країни. Іншого
шансу історія нам може й не дати»,  –  резюмувала Наталія Королевська (Наталія
Королевська закликала КОД до публічного формування єдиного списку на вибори //
Замкова гора (http://zamkova.info/ukraine/12499-natalya-korolevska-zaklikala-kod-do-
publchnogo-formuvannya-yedinogo-spisku-na-vibori.html). – 2012. – 12.03).

***

Комментируя заявление представителя Партии регионов г-н Попеску о том, что «ни
Постоянный комитет, ни Бюро Парламентской ассамблеи Совета Европы не признали
существование в Украине политических заключенных», заместитель председателя
УСДП, народный депутат Украины, заместитель председателя Постоянной
делегации от Украины в Парламентской ассамблее Совета Европы (ПАСЕ) Евгений
Суслов заявил, что Попеску пытается выдать желаемое за действительное

Он отметил, что наличие в документах ПАСЕ словосочетания «заключенные
политики» не дает оснований для вывода, что в Украине нет «политических
заключенных». «Большинство представителей европейских стран неоднократно заявляли

http://www.razom.org.ua/news/13993/
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о недопустимости избирательного правосудия в стране и преследования политиков по
политическим мотивам. Неоднократно они высказывались в поддержку лидеров
украинской оппозиции Юлии Тимошенко и Юрия Луценко», – отметил политик.

По его мнению, украинским властям уже сегодня необходимо задуматься над своим
будущим. «В случае, если ситуация не изменится, большинству представителей нынешней
украинской власти следует медитировать над другими вопросами: как попасть в страны,
где они прячут свои капиталы; где отдыхать, кроме побережья Крыма; где проводить
шопинг. Поскольку очень скоро они станут персонами нон грата для цивилизованных
стран», – подчеркнул заместитель председателя УСДП.

«Партии регионов нужно четко понимать: в отличие от власть предержащих в
Украине, Европа очень последовательна в своих действиях и обещаниях. И если ее
требования не будут выполнены и политические заключенные не выйдут на свободу (как
бы их при этом некоторые не называли) – санкции неизбежны», – резюмировал Суслов (В
ПР пытаются выдать желаемое за действительное – Суслов // Главком: Новости
политики и экономики (http://glavcom.ua/news/73241.html). – 2012. – 13.03).

***

Наталия Королевская мешала лидерским амбициям замглавы партии «Батькивщина»
Александра Турчинова и лидера фракции «БЮТ-Батьківщина» Андрея Кожемякина.
Такую мысль высказал политолог Кость Бондаренко.

«Это рано или поздно должно было произойти», – заявил он, комментируя
исключение Королевской из фракции БЮТ. По словам политолога, без экс-премьера
Юлии Тимошенко сильные политики стали покидать БЮТ. «Королевская созрела, прошла
через бютовский инкубатор и стала самостоятельным политиком», – считает Бондаренко.
«Она продемонстрировала лидерские амбиции и наткнулась на другие лидерские амбиции
– Турчинова и Кожемякина, которые не потерпят в своей политсиле сильного лидера», –
уверен он.

Надо отметить, после исключения Королевской из фракции Украинская социал-
демократическая партия, которую она возглавляет, вышла из объединения
оппозиционных партий «Комитет сопротивления диктатуре» (Захарова А. Политолог:
«Королевская мешала Турчинову и Кожемякину» // Сегодня
(http://www.segodnya.ua/news/14347804.html). – 2012. – 15.03).

***

Народный депутат, представитель партии «Объединенные левые и селяне»
Геннадий Задырко выразил опасения,  что к грядущим выборам власть будет проводить
показательное «улучшение уровня жизни».

«За 5–6 месяцев до выборов в нашей стране возникает «социальный рай» – те
пресловутые подачки, благодаря которым политики хотят понравиться избирателям.
Людям дадут тысячу гривен со счетов «Сбербанка»,  на 100  или на 50  грн повысят
минимальную пенсию. Но после того, как закончатся выборы, поднимутся цены на
продукты питания, коммунальные услуги. От всего этого в итоге выиграют украинские
олигархи, а люди останутся ни с чем».

«Если люди хотят реальных изменений в жизни, им нельзя голосовать за политиков,
которые исповедуют неолиберальную идеологию. Им наоборот нужно обратить внимание
на политиков, разделяющих левые, социалистические, социал-демократические взгляды.
Украинцы должны научиться разбираться в политике. Разницы между Януковичем и
Тимошенко нет никакой, они оба – приверженцы либеральной идеологии», – утверждает
Г. Задырко (Нардеп Задырко обвинил власть в популизме // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/29186). – 2012. – 13.03).
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

У Криму відбулося одразу дві конференції місцевих осередків «УДАРу Віталія
Кличка». Активісти Сімферопольської міської та районної організацій обговорювали
діяльність партії в умовах майбутньої виборчої кампанії.

Зокрема, представники «УДАРу» планували підготовку до виборів, формування
списків членів дільничних комісій, а також залучення представників партії у якості
состерігачів, довірених осіб та інших учасників виборчого процесу.

Керівник кримської республіканськї організації «УДАРу» Олександр Мочков
поставив питання про обрання керівників осередків. Учасники міської конференції
ухвалили переобрати Віталія Дацюка керівником Сімферопольського міського осередку
партії «УДАР Віталія Кличка». Представники «УДАРу» з кожного населеного пункту
Сімферопольського району теж переобрали свого голову – Дмитра Вакуліна.

Олександр Мочков підкреслив, що переобрані голови мають активізувати
формування молодіжного та жіночого крила «УДАРу» в Криму напередодні виборчої
кампанії.

Голови місцевих організацій розповіли про плани у розбудові партії на найближчі
місяці. Зокрема, про формування партійних осередків на території кожної із 22 місцевих
рад Сімферопольського району (У Криму відбулися конференції місцевих осередків
«УДАРу» // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/u-krimu-
vidbulisya-konferentsiyi-mistsevih-oseredkiv-udaru). – 2012. – 13.03).

***

Несмотря на то,  что до июльского старта кампании выборов в Верховную Раду
Украины осталось четыре с половиной месяца, работа в избирательных штабах уже кипит,
а в региональных отделениях партий заканчивают согласование имен кандидатов в
депутаты.

Знаковые фигуры крымского политикума не возлагают надежд на списки из-за
недоверия общества ко всем партийным флагам и предпочитают выдвигаться по
мажоритарке. На сегодня открыто заявляют о желании пройти в парламент по этой
системе лишь несколько человек: регионал Вадим Колесниченко будет баллотироваться
по Севастополю, Сергей Аксенов («Русское единство»), Лев Миримский («Союз») и
Рустам Темиргалиев («Партия Регионов») – от Симферополя.

Говоря о том, почему другие кандидаты неохотно раскрывают свои планы, эксперты
уверяют, что еще не прошел процесс согласования каждой кандидатуры. Причем
получить «добро» на собственное выдвижение предстоит не только членам партии власти,
но и оппозиционерам. Политолог Андрей Никифоров поясняет: «Договариваться придется
и с премьером Крыма Анатолием Могилевым, и с вице-премьером Павлом Бурлаковым,
который, вероятно, возглавит избирательный штаб».

За Красноперекопский район, по информации политолога Александра Форманчука,
поборются депутат крымского парламента Сергей Куницын и нардеп Юлия Левочкина.
Причем шансы сестры главы Администрации президента Украины считаются куда более
высокими, чем у ее конкурента. Неожиданным образом может разыграться и Судакская
карта. Регионал Борис Дейч, чьей вотчиной традиционно считается этот регион, может
баллотироваться по округу, объединяющему Нижнегорский и Белогорский районы, а
Судак могут «поручить» регионалу Владиславу Забарскому – киевлянину, который,
впрочем, не чужд крымчанам, так как с 1995 по 2000 годы был замом военного прокурора
Керченского гарнизона. От Бахчисарайского района, считает эксперт, в Раду пойдет
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регионал Владимир Толстенко, который с недавних пор проживает в Крыму, от
Евпатории и Сак – представитель партии власти и выходец из Донецка Александр Зац, а
от Керчи и Ленинского района – коммунист Леонид Грач.

Нашлись и такие весьма авторитетные политики, которые наотрез отказываются
избираться в Раду. «По спискам пройти нереально, а что касается мажоритарного округа,
то я не иду, так как такие депутаты, как я, не нужны, – делает нам неожиданное признание
регионал Александр Черноморов. – Все потому, что я имею свое мнение, которое буду
отстаивать». Депутат Верховного Совета АРК от партии власти Александр Баталин
отшучивается в свойственной ему манере: «На выборы не иду, потому что хочу оставаться
с крымчанами.  У меня есть мои граждане,  моя работа.  И так как я получаю от нее
удовлетворение, я ее продолжу».

По мнению экспертов, сейчас в штабах как раз определяют, на чем строить
агитацию, как завоевать симпатии электората, а четкие стратегии появятся ближе к
апрелю. По словам Андрея Никифорова, представители Партии Регионов будут
рассказывать, как им удалось спасти Украину от дефолта, а также вновь поднимут вопрос
придания особого статуса русскому языку: «В критической ситуации они также могут
использовать антифашистский тренд. У оппозиции же единственный козырь – тяжелая
экономико-социальная ситуация в стране. Личная судьба лидеров оппозиции –
Тимошенко,  Луценко,  Иващенко –  в Крыму волнует не многих.  Если народ и выражает
недовольство,  то потому,  что лишь двое попали на нары,  а не несколько составов
правительства и Верховной Рады Украины. Пик сочувствия Юлии Владимировне прошел,
а до выборов еще долго – этот фактор не сработает».

Потенциальные кандидаты уверяют, что намерены агитировать честно и не будут
платить за места в парламенте. «У меня бизнеса нет, и я работаю в рамках своего
бюджета», – категоричен нардеп Вадим Колесниченко. Его коллега Владимир Толстенко
уверяет: «Покупать никого не собираюсь: это не мой метод работы, и я никогда такого не
делал. Хотя, конечно, материальные затраты придутся на печатную агитацию. В этом
вопросе любой мажоритарщик бесплатно не пройдет».

Однако депутат Верховного Совета АРК Александра Кужель, хорошо знающая
парламентские кулуары, уверяет: «Минимальная цена вопроса – около 5 млн дол. В любой
партии мажоритарщик сначала приносит деньги в общий «котел», а потом уже проводит
избирательную кампанию» (Береговая Т., Лохвицкий А., Середа Е. Выборы-2012: кто от
Крыма идет в Раду // Сегодня (http://www.segodnya.ua/news/14347886.html). – 2012. –
16.03).

Волинська область

Волинська обласна рада ухвалила звернення до Верховної Ради України щодо
удосконалення нормативної бази в частині реалізації права дітей із багатодітних сімей на
безоплатне навчання. Проект рішення підготувало управління освіти і науки
облдержадміністрації з ініціативи депутата облради від ВО «Свобода» Віталія Собка
(священика УПЦ КП), підтриманої профільною комісією облради з питань духовности,
релігії, освіти і науки, культури, ЗМІ.

Народних депутатів просять звернути увагу на проблемні моменти, пов’язані з
реалізацією права на безоплатне здобуття першої вищої освіти дітьми з багатодітних
сімей, що не змогли перемогти у конкурсному відборі на місця за державним
замовленням. На думку облради, до вступної кампанії 2012 р., з метою гарантування права
дітей з багатодітних сімей на безоплатне здобуття першої вищої освіти, потрібно узгодити
положення Законів «Про охорону дитинства» та «Про вищу освіту», а також
рекомендувати Міністерству освіти і науки, молоді та спорту України привести «Умови
прийому до вищих навчальних закладів України в 2012 році» (затверджені Наказом МОН
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від 12.10.2011 № 1179 та зареєстровані в Міністерстві юстиції України 20.10.2011 за
№ 1221/19959), зокрема розділ ХІІІ. «Зарахування поза конкурсом», у відповідність до
вимог частини 10 ст. 19 Закону України «Про охорону дитинства» (З ініціативи
свободівського депутата Волинська облрада ухвалила звернення на підтримку права
дітей із багатодітних сімей на безоплатне навчання // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028499/). – 2012. – 13.03).

***

На телеканалі «Нова Волинь» у прямому ефірі стартувала телепередача «Народний
адвокат з Оленою Голєвою», котра буде виходити в ефір щочетверга о 18 год. 15 хв.

Олена Голєва – ідейний натхненник та співведуча проекту – наголошує на тому, що
метою телепередачі є розширення правової свідомості та культури населення краю,
сприяння у вирішенні його проблем та конфліктних ситуацій із державними органами.

Першим гостем телепередачі «Народний адвокат з Оленою Голєвою» став лідер
Європейської партії України та депутат Верховної Ради Микола Катеринчук, який,
як він сам зізнався,  отримав колосальне задоволення від того,  що на Волині створюється
такий проект.

«Люди повинні знати свої права та мати змогу відстоювати їх.  Ми ж європейська
нація, принаймні боремося за право називатися такими. Наше сьогодення показало усі
існуючі проблеми української державності: низький рівень життя простого населення,
соціальна незахищеність, недодержання самою ж державою створених нею законів тощо.
Як результат маємо колосальну кількість емігрантів, страйки чорнобильців, невиконання
рішень судів та безліч інших болючих проблем, боротися з якими необхідно починати уже
сьогодні, а не відкладати у далеку скриню, – зауважив Микола Дмитрович.

Також депутат Верховної Ради наголосив на тому, що Україна не повинна забувати
про те, що існує міжнародна спільнота та міжнародні судові інстанції, до котрих можна
звернутися та отримати реальну допомогу. Серед таких є Європейський суд із захисту
прав людини, що у Страсбурзі. Вказана судова інстанція безкоштовно розглядає заяви від
фізичних та юридичних осіб на неправомірні дії держави.  Хоча процедура звернення і
складна, проте іншого виходу немає, а результат вартий боротьби.

У цьому Катеринчука підтримала і Олена Голєва. Більш того, вона поділилася
існуючою позитивною практикою соціальної програми «Народний адвокат» щодо
звернень до Європейського суду і закликала кожного, хто зневірився, боротися та
відстоювати свою правову позицію, адже необхідно пам’ятати, що право – це насамперед
наука добра і справедливості («Народний адвокат з Оленою Голєвою» // Волинь
(http://www.volyn.com.ua/?rub=4&article=1&arch=1357). – 2012. – 13.03).

***

У 2012  р.  бюджет галузі освіти в Луцьку буде недофінансований з Державного
бюджету майже на 30  млн грн.  Про це сказала народний депутат України фракції
Народної Партії у Верховній Раді України Катерина Ващук, виступаючи на пленарному
засіданні Верховної Ради України 14 березня 2012 р. «Потреби для нормального
функціонування освітньої галузі на рік становить 276  млн,  у Державному бюджеті
закладено на 29 млн 400 тис. грн менше. Якщо ситуацію не виправити, то вже з листопада
не буде коштів на зарплату вчителям», – переконана К.Ващук.

Вона зазначила, що у зв’язку з такою ситуацією керівництво Луцького
міськвиконкому закликало освітян жити в режимі жорсткої економії,  керівників шкіл,
садочків зобов’язали подати пропозиції скоротити витрати. «У результаті вирішили
економити на всьому: енергоносіях, фонді зарплати, доплаті за методичну роботу, гуртки,
на відпустках за власний кошт на весняних канікулах – це буде три дні, влітку і восени –
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по сім днів, скорочуються робочі години, наприклад, логопеда. І все це впливає на якість
освіти»,  –  зауважила Катерина Ващук.  Вона також наголосила,  що сільським школам не
вистачає автобусів для підвозу дітей, коштів на ремонт шкіл. За її словами, є проблеми і в
медичній галузі, зокрема, з метою виконання реформи потрібно збільшити кількість
автомобілів для швидкої медичної допомоги, а для Волині необхідно додатково не менше
52 таких машин.

Катерина Ващук схвалює проведення реформ в галузі медицини, освіти, соціального
забезпечення, проте, на її думку, неврахування хоча б однієї складової зупинить або
знівелює найкращі плани та ідеї. « Саме тому під час перегляду бюджету за результатами
першого кварталу ці питання мають бути вирішені. Це звернення громадян, це звернення
наших виборців, і ми зобов’язані це зробити», – наголосила народна обраниця (К. Ващук
переконана, що зменшення фінансування освітньої галузі на Волині негативно вплине
на якість освіти // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=15&ArticleID=15489&). –
2012. – 15.03).

Дніпропетровська область

Лідеру партії «УДАР»  Віталію Кличку невмотивовано відмовили у зустрічі зі
студентами Дніпропетровського державного університету імені О. Гончара та
Дніпропетровського національного університету залізничного транспорту імені академіка
В. Лазаряна.

Брати Клички в рамках всеукраїнської презентації фільму-біографії «Клички. Історія
однієї мрії» разом із автором фільму, німецьким режисером Себастьяном Денхардтом
планують побувати у Дніпропетровську, Тернополі та Одесі.

Зустрічі Віталія Кличка у Дніпропетровську планували у відповідь на численні
звернення студентської молоді міста.

Фонд братів Кличків веде кілька молодіжних проектів – «Оздорови суспільство» та
«Кращий студентський актив». Свої конкурсні роботи подавали і студенти з
дніпропетровських вишів.

Під час візиту до Дніпропетровська Віталій та Володимир планували поспілкуватися
зі студентами щодо залучення молоді до активного суспільного життя.

Віталій Кличко зазделегідь звернувся до керівництва вишів з проханням сприяти в
організації зустрічі з молоддю, він планував прочитати лекцію про перспективи
євроінтеграції України,  оскільки,  як свідчать подані до Фонду конкурсні роботи,  молодь
прагне жити за європейськими стандартами і хоче спілкуватися на теми євроінтеграції з
лідерами громадської думки, зокрема, братами Кличками.

Більше того, Дніпропетровський університет залізничного транспорту сам спочатку
виступив з ініціативою органіації зустрічі з популярним у молодіжному середовищі
політиком.

Але офіс Віталія Кличка отримав відмову з мотивацією, що в університеті почали
ремонт актової зали. Щодо ДНУ ім. Гончара, то його керівництво навіть відмовляється
надати письмову відповідь із мотивацією відмови у зустрічі молоді з Кличком,
повідомили JeyNews у прес-службі партії «УДАР».

В партії «УДАР» вважають відмову керівництва зазначених вузів у наданні
приміщень для зустрічі Віталія Кличка зі студентами»політично вмотивованою». «Щодня
ми бачимо в медіа інформацію про зустрічі студентів із представниками влади. Члени
Партії регіонів не мають жодної проблеми з організацією будь-яких заходів у
студентських аудиторіях», – наголошують у партії «УДАР».

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=15&ArticleID=15489&
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Віталій Кличко направив офіційне звернення до Міністерства освіти України з
вимогою пояснити вибірковий підхід керівників вузів щодо надання можливості для
зустрічі молоді з публічними особами.

Кличко зазначив, що він щодня отримує прохання від молоді про зустрічі і ніколи не
відмовляє у спілкуванні.  Його обурює той факт,  що напередодні виборів влада нав’язує
керівникам вузів список «дозволених персон для зустрічей зі студентами і заборонених
політиків-опозиціонерів» (В.  Кличка не пускають до студентів у Дніпропетровську //
JeyNews (http://jeynews.com.ua/news/d0/68220). – 2012. – 12.03).

***

Председатель Днепропетровской областной организации Украинской Народной
Партии Анатолий Сокоринский считает, что введение квотирования по национальному
признаку, предложенное Викторией Шиловой (автор «Программы народного доверия», в
которой п. 18 гласит: «Вернуть графу «национальность» в паспорт гражданина Украины
для пропорционального представительства украинцев и национальных меньшинств в
выборных и исполнительных органах власти»), сегодня неактуально, так же как и
возвращение графы «национальность» в паспорта.

«Это предвыборные игры. Виктория Шилова пытается быть святее Папы Римского и
большей националисткой, чем все националисты Украины вместе. При этом даже никто
из националистов никогда не играл в эти квоты. Какие бы лозунги не выдвигала госпожа
Шилова, она останется человеком, готовым служить любой власти, готовой давать ей
гонорары, перспективы и развитие. Эта инициатива – заигрывание с частью избирателей,
не понимающих сути вещей.

Сегодня эти вопросы не актуальны. Сегодня перед украинским обществом стоят
другие проблемы: огромный социальный разрыв, наступление в гуманитарной сфере.
Поэтому эти заявления – это бравада словами», – сказал Анатолий Сокоринский
(Введение квотирования по национальному признаку сегодня неактуально, – мнение //
Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/13/140641_vvedenie_kvotirovaniya_po_natsiona.html). – 2012. –
13.03).

Донецька область

16 березня 2012 р. на Донеччині горлівські націоналісти пікетували міську раду з
вимогами скасування надвисоких тарифів на опалення, холодну воду та комунальні
послуги, що були встановленні міськвиконкомом у 2011 р.

Разом з націоналістами Горлівки на пікет вийшли й мешканці міста. Голова
Горлівської організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Ігор Славгородський
зачитав вимоги,  з якими свободівці звернулись до міського голови і міськвиконкому.
Серед вимог зокрема такі:

1. Скасувати всі рішення міськвиконкому, прийняті у 2011 р., які стосувались
вартості тарифів тепло- та водопостачання і послуг ЖКГ.

2. Міському голові ініціювати, а секретарю міської ради провести громадські
слухання щодо вартості тарифів для населення.

3. Слухання провести на засадах добровільності, гласності, відкритості та свободи
висловлювань. На слуханнях стосовно вартості послуг природних монополістів з тепло- та
водопостачання привести розрахунки тарифів та собівартості послуг. Пояснити, чому
вартість тепло- і водопостачання в Горлівці одна з найвищих по Україні.

4. Забезпечити створення Громадської ради у місті Горлівка.

http://lb.com.ua/
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Всі присутні одностайно підтримали ці вимоги. Резолюцію мітингу-пікету передано
міському голові.

Ігор Славгородський наголосив: «Затверджені Горлівським виконкомом міської ради
тарифи для населення на опалення, холодну воду та послуги ЖКГ є одними з найвищих в
Україні. Так, тариф на опалення в Горлівці становить 7,96–10,56 грн/кв.м, у той час, як у
більшості міст України він у рази нижчий.  Холодна вода до 1  березня коштувала
горлівчанам 6,43  грн за 1  куб.м.  Навіть у Донецьку тарифи хоч трохи,  але дешевші:
опалення – 6,95 грн/кв.м, холодна вода (до 01.03) – 5,30 грн/куб.м.

Ці тарифи ухвалювалися за закритими дверима, без обговорення, без проходження
необхідної процедури громадських слухань.

Із незрозумілих причин міський голова не ініціює створення Громадської ради, яка
мала б забезпечити здійснення громадського контролю за діяльністю органів міської
виконавчої влади» (На Донеччині Горлівська «Свобода» вимагає скасувати надвисокі
комунальні тарифи // ВО Свобода (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028608/). –
2012. – 16.03).

Житомирська область

«Оцінку нашій роботі дасть громада», – підкреслив голова партійного осередку
Партії регіонів Попільнянського району Ігор Погребінник

На початку березня відбулись збори господарського активу осередку Партії регіонів
у Корнині Попільнянського району. На зустріч із корнинчанами та сільскими головами
навколишніх сіл приїхали депутати обласної ради від Партії регіонів Володимир Лушкін
та Юрій Андрійчук, представники партійного осередку району.

Зі слів голови райдержадміністрації, голови Попільнянської районної організації
Партії регіонів І. Погребінника, пріоритетом у роботі райдержадміністрації та районної
ради є створення умов для вирішення важливих питань розвитку територіальних громад
району. На зборах було відмічено, що на території Корнинської зони в 2012 р. планується
будівництво потужного елеватора, спорудження сучасного овочесховища, проведення
ремонту селищної лікарні та переведення в Корнин районного інфекційного відділення. У
реалізації цих планів район отримав підтримку і моральну і, що дуже суттево, матеріальну
від обласної влади та депутатів обласної ради.

Також в ході зустрічі піднімалися інші важливі питання.  Кожен з присутніх мав
нагоду висловити і побажання, і озвучити проблеми, які потребують негайного вирішення.
Депутат облради від Партії регіонів Ю. Андрійчук підкреслив: «Чимало роботи зроблено
у районі і завдяки участі партійного осередку. Але попереду ще багато корисних
проектів,необхідних для людей».

Місцевий осередок Партії регіонів спростовує те, що партійна діяльність
активізується лише перед виборами (Попільнянські регіонали: Оцінку нашій роботі
дасть громада // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/oblasni_novini/37530-
poplnyansk-regonali-ocnku-nashy-robot-dast-gromada.html). – 2012. – 13.03).

***

Міськрада Малина, що на Житомирщині, змусила директорів місцевих шкіл
провести анкетування працівників стосовно їх політичних уподобань. Лідер «Фронту
Змін» Арсеній Яценюк звернувся до генпрокуратури.

У депутатському зверненні Арсенія Яценюка наголошується, що відділ освіти
виконавчого комітету Малинської міської ради Житомирської області доручив керівникам
усіх місцевих загальних навчальних закладів провести дослідження громадсько-
політичних настроїв працівників. До доручення було додано анкету, більшість питань якої

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028608/
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стосувалися політичних поглядів учителів, зокрема, за яку політичну партію чи блок вони
проголосували б, чи голосуватимуть за ту ж політичну силу, що й на минулих виборах до
Верховної Ради України.

Вимога щодо проведення такого опитування, підкреслив Арсеній Яценюк, виходить
за межі компетенції Управління з питань внутрішньої політики та відділу освіти та грубо
порушує норми чинного законодавства.

Окрім того,  в анкеті освітяни мали вказати свій вік та стать.  Лідер «Фронту Змін»
переконаний, що з огляду на порівняно невеликий колектив вчителів у школах Малина,
отримані дані не можна вважати анонімними. «За таких обставин існує велика вірогідність
тиску на вчителів та маніпулювання їхньою думкою з боку керівництва загальних
навчальних закладів, враховуючи залежність підлеглих від дій та рішень керівництва», –
наголошено в депутатському зверненні.

Арсеній Яценюк вимагає від генерального прокурора перевірити викладені вище
обставини і притягнути до відповідності винних осіб (Влада примусово анкетує освітян
щодо їх політичних поглядів – депутатське звернення Арсенія Яценюка // Час
(http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4147). – 2012. – 15.03).

Закарпатська область

10 березня 2012 р. представники Культурного товариства угорців Закарпаття
(KMKSZ) зібралися у Великих Берегах, аби визначитися з пріоритетами організації та
однойменної партії на майбутнє.

Зокрема,  вони звернулися з офіційним листом до Президента України Віктора
Януковича.  У листі до керівника держави йдеться про те,  що нинішнє виборче
законодавство України не дозволяє 150  тис.  угорців на Закарпатті мати свого
представника в українському парламенті.

Комітет KMKSZ також просить Віктора Януковича забезпечити можливість
представникам угорської меншини обрати свого представника до парламенту України і
створити одномандатний округ, до якого б увійшли міста Берегово, Виноградово, а також
населені пункти Ужгородського та Мукачівського районів, де компактно проживає
угорськомовне населення.

Перший заступник голови KMKSZ Ласло Брензович заявив, що нині у Центральній
виборчій комісії (ЦВК) триває робота над створенням виборчих округів, і є надія, що
прохання угорців почують. У будь-якому випадку KMKSZ готує власну програму і
висуватиме свою кандидатуру на майбутніх виборах у Верховну Раду України
(Закарпатські угорці написали листа Януковичу // РІО тиждень
(http://www.rionews.com.ua/mixed/all/now/n1273111749). – 2012. – 14.03).

Запорізька область

9 березня 2012 р. біля погруддя Тараса Шевченка запорізькі рухівці разом із
представниками Комітету опору диктатурі, провели урочистий мітинг, присвяченій 198-й
річниці від Дня народження Великого Кобзаря.

Перед присутніми виступили Голова Запорізької КО НРУ Михайло Гуйтур, Голова
Запорізької обласної організації ВО «Батьківщина» Валерій Крайній, Голова Запорізької
обласної організації ПРП Вадим Петрочук, Голова Запорізької обласної організації ВО
«Свобода» Віталій Подлобніков та інші.

Після виступів відбулося покладання квітів до погруддя поета, а завершився мітинг
виконанням безсмертних віршів Кобзаря (Запорізькі рухівці відзначили День
народження Великого Кобзаря // Oфіційний сайт Народного Руху України
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(http://www.nru.org.ua/news/single/article/zaporizki-rukhivci-vidznachili-den-narodzhennja-
veliko.html). – 2012. – 13.03).

Івано-Франківська область

Днями в Бурштині у Палаці культури «Прометей» перед громадою Галицького
району звітували за рік своєї роботи чільник обласної організації ВО «Свобода», голова
обласної ради Олександр Сич, депутат обласної ради від ВО «Свобода» Ярослав
Ткачівський, міський голова Бурштина «свободівець» Петро Курляк, депутати Галицької
районної та Бурштинської міської рад від ВО «Свобода». У заході  взяв участь голова ВО
«Свобода» Олег Тягнибок.

О. Сич зазначив, що Івано-Франківська обласна рада понад рік демонструє яскравий
приклад об’єднання національно-демократичної більшості. За його словами, депутатам
цього скликання вдалося налагодити конструктивну співпрацю щодо вирішення
соціально-економічних питань краю, а також показати приклад справжньої демократії.
«Ми намагаємося довести, що місцеве самоврядування не є п’ятим колесом до державного
управлінського воза, як це звикли нав’язувати у всі постсовєтські роки», – підкреслив
голова облради.

О. Тягнибок звернув увагу присутніх на те, що 2012 рік для України є надзвичайно
важливим, оскільки це рік парламентських виборів: «Ці вибори визначатимуть подальший
курс розвитку України як внутрішній, так і зовнішній – чи ми, українці, прямуватимемо як
незалежна, потужна, сильна європейська держава, де пануватиме закон і народовладдя, де
буде національна і соціальна справедливість, чи будемо скочуватися до так званого
євразійського простору»... Він вважає, що єдиним осердям організованого спротиву в
органах місцевого самоврядування залишилося три галицькі області: Івано-Франківська,
Львівська і Тернопільська, де головами є «свободівці» Олександр Сич, Олег Панькевич та
Олексій Кайда і що це насправді єдиний організований спротив теперішньому режимові
Януковича.

Щодо об’єднання опозиції Тягнибок сказав: «Перед тим, як об’єднатися, ми чітко
маємо скоординувати свої дії в боротьбі з режимом Януковича, винести для всіх українців
план порятунку України, тобто перелік законопроектів, за які ми гарантуємо
проголосувати найближчим часом у разі нашого обрання до Верховної Ради».

Керівники партії нагородили «Золотим значком «Свободи» першого голову
Бурштинської міської організації ВО «Свобода» Михайла Мельника посмертно. Відзнаку
було вручено матері Михайла (Процюк О. Олег Тягнибок: Галичина – осердя
організованого спротиву режимові Януковича // Галичина
(http://www.galychyna.if.ua/index.php?id=single&tx_ttnews[calendarYear]=2012&tx_ttnews[
calendarMonth]=3&tx_ttnews[startingPoint]=15&tx_ttnews[recursion]=250&tx_ttnews[tt_ne
ws]=18819&tx_ttnews[pointer]=0&tx_ttnews[mode]=1&tx_ttnews[backPid]=24&cHash=348c
0cbe02). – 2012. – 16.03).

***

Городенківська районна організація ВО «Свобода» закликає депутатів міської ради
«проголосувати на черговій сесії міської ради за дострокове припинення повноважень
міського голови».

У відкрите звернення Городенківської районної організації ВО «Свобода», зокрема,
йдеться:  «Жодна з передвиборчих обіцянок голови не виконана.  Майже за півтора року
діяльності голова не представив бачення перспективного плану розвитку міста. Розвалив
свою «професійну команду» з якою йшов на вибори. За період своєї роботи в якості

http://www.galychyna.if.ua/index.php?id=single&tx_ttnews[calendarYear]=2012&tx_ttnews[calendarMonth]=3&tx_ttnews[startingPoint]=15&tx_ttnews[recursion]=250&tx_ttnews[tt_news]=18819&tx_ttnews[pointer]=0&tx_ttnews[mode]=1&tx_ttnews[backPid]=24&cHash=348c0cbe02
http://www.galychyna.if.ua/index.php?id=single&tx_ttnews[calendarYear]=2012&tx_ttnews[calendarMonth]=3&tx_ttnews[startingPoint]=15&tx_ttnews[recursion]=250&tx_ttnews[tt_news]=18819&tx_ttnews[pointer]=0&tx_ttnews[mode]=1&tx_ttnews[backPid]=24&cHash=348c0cbe02
http://www.galychyna.if.ua/index.php?id=single&tx_ttnews[calendarYear]=2012&tx_ttnews[calendarMonth]=3&tx_ttnews[startingPoint]=15&tx_ttnews[recursion]=250&tx_ttnews[tt_news]=18819&tx_ttnews[pointer]=0&tx_ttnews[mode]=1&tx_ttnews[backPid]=24&cHash=348c0cbe02
http://www.galychyna.if.ua/index.php?id=single&tx_ttnews[calendarYear]=2012&tx_ttnews[calendarMonth]=3&tx_ttnews[startingPoint]=15&tx_ttnews[recursion]=250&tx_ttnews[tt_news]=18819&tx_ttnews[pointer]=0&tx_ttnews[mode]=1&tx_ttnews[backPid]=24&cHash=348c0cbe02
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голови міста Осадчук Р. Р. не зміг консолідувати навколо себе депутатів, щоб вони
вирішували проблеми громади.

Аналізуючи ситуацію, яка склалася, та відсутність тенденцій подальшого
нормального розвитку нашого міста, Городенківська районна організація ВО «Свобода»
звертається до депутатів міської ради виконати свій громадський та депутатський
обов’язок.

В разі, якщо депутатам не вистачить мужності своїми діями виразити волю громади,
фракція «Свобода» буде ініціювати проведення місцевого референдуму з питанням
дострокового припинення повноваження Городенківського міського голови, як це
передбачено чинним законодавством» («Свобода» закликала депутатів міськради
висловити недовіру меру Городенка // «Паралелі» (http://paralleli.if.ua/news/20280.html).
– 2012. – 16.03).

Київ

Проект столичного Генплану не вирішує основних проблем міста, а лише узаконює
усі порушення влади та корупційні схеми з роздачі київської землі й майна. Про це заявив
лідер партії «УДАР» Віталій Кличко під час громадських зборів на тему «Кому і навіщо
потрібен новий Генплан Києва?».

«При підготовці такого важливого документу думку киян ніхто не врахував. Бо владі
потрібен Генплан лише під вибори. Його мета – узаконити усі земельні та майнові
махінації минулих років.  Тобто зробити те,  проти чого якраз і виступає громада»,  –
говорить Віталій Кличко.

Політик наполягає на тому, що перш ніж розробляти новий Генеральний план
розвитку Києва, чиновники повинні були провести аудит діючого Генплану.

«Нагадаю, що в Києва є Генеральний план розвитку до 2020 р. Це досить фаховий
документ, який свого часу навіть отримав державну премію. Зрозуміло, що час іде, місто
розвивається і до Генплану можна вносити зміни. Але навіщо розробляти новий?» –
запитує Віталій Кличко.

Політик наполягає на тому, що після комплексного аудиту діючого Генерального
плану потрібно зробити усе можливе для повернення вкрадених у киян землі та майна й
обов’язково – притягти до відповідальності винних у цьому.

«Я переконаний, що ні представники виконавчої влади, ні Київрада не мають
жодного морального права приймати буд-які рішення стосовно Генплану. Адже хоча
нинішній склад Київради сформований ще за часів Леоніда Черновецького, він повністю
підтримує нових керівників міста. Однак усі ці люди мають піти, бо вони причетні до того
дерибану, який відбувався у Києві», – зазначає лідер «УДАРу».

«Щоб змінити ситуацію в місті, нам потрібні дії. Вихід один – чесні й прозорі вибори
мера та Київради.  Саме від їх результатів залежить,  чи ми повернемо Києву реальне
самоврядування. Й приємно, що сьогодні саме громадськість столиці показала – тільки
об’єднавшись ми можемо зробити з Києва європейську столицю», – додає Віталій Кличко

За результатами обговорення представники громади підтримали резолюцію зборів –
кожен з учасників поставив під документом свій підпис (Віталій Кличко: Через новий
Генплан влада хоче легалізувати земельні та майнові махінації // Партія «Удар»
Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-cherez-noviy-genplan-
vlada-hoche-legalizuvati-zemelni-ta-maynovi-mahinatsiyi). – 2012. – 13.03).

http://paralleli.if.ua/news/20280.html
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***

Не всі працівники навчальних та медичних закладів Києва отримали заробітну плату
за лютий. Про це голові депутатської фракції «БЮТ-Батьківщина» у Київраді Тетяні
Меліховій повідомили працівники бюджетної сфери.

«Очевидно те, що грошей не вистачає. Відбувається недовиконання бюджету через
те,  що влада не вміє керувати містом.  У БЮТу не було жодних сумнівів,  що збільшення
бюджету Києва на 430 млн. грн, нібито задля реалізації програм соціального захисту, є не
тільки піаром влади перед виборами,  а й реальним підкупом майбутніх виборців.  Тепер
залишається тільки здогадуватися, що фінансується в першу чергу перед виборами і чому
вчасно не виплачена заробітна плата працівникам бюджетної сфери саме по захищеним
статтям бюджету Києва», – наголосила Т. Меліхова.

Депутат розповіла, що заробітну плату працівникам медичної сфери та освітньої
галузі мали виплатити з 3 по 7 березня 2012 р.

«Але вони залишились на святкові вихідні, приурочені до Міжнародного жіночого
дня 8 березня, без коштів, а значить – без змоги відсвяткувати та купити подарунки. В той
час, як О. Попов перед камерами вручав показні презенти», – обурена Т. Меліхова
(Меліхова: Вчителям і медикам припинили виплату зарплат? // Сайт Політичної
Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10265.html).
– 2012. – 13.03).

***

Фракція «УДАР» ініціює створення на найближчому засіданні Київради тимчасової
контрольної комісії,  котра займеться збереженням Пейзажної алеї та закликає депутатів
прийняти рішення про вилучення в МЗС скандальної земельної ділянки на користь
громади для суспільних потреб.

Про це заявив лідер партії «УДАР» Віталій Кличко, коментуючи рішення Вищого
адміністративного суду, який фактично дозволив Міністерству закордонних справ
знищити унікальний парк та побудувати на його місці висотний будинок.

«Це рішення суду не має нічого спільного з інтересами громади. Адже у той час,
коли влада Леоніда Черновецького та Олександра Попова систематично знищує зелені
зони Києва, Пейзажна алея стала однією з сучасних туристичних перлин столиці.
Унікальний парк зі скульптурами давно став прикладом того, як потрібно відстоювати
свої права – кияни змогли не лише скасувати незаконне рішення Київради, але й за власні
кошти створити там чудове місце для відпочинку», – говорить Віталій Кличко.

Фракція «УДАР» у Київраді також звертається до Міністерства закордонних справ з
пропозицією відмовитися від скандальної земельної ділянки за власною ініціативою.
Адже МЗС будь-якої розвиненої європейської країни вчинило б саме так (Віталій
Кличко: Київрада повинна повернути місту Пейзажну алею // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-kiyivrada-povinna-povernuti-mistu-
peyzazhnu-aleyu). – 2012. – 13.03).

***

Столична влада має негайно відреагувати на надзвичайні ситуації, котрі трапляються
в столичному метро,  вжити заходів для їх недопущення в майбутньому та покарати
винних. На цьому наголошують депутати фракції «УДАР Віталія Кличка».

«Ми вимагаємо заслухати на наступному пленарному засіданні Київради 5 квітня
чиновників КМДА та керівника КП «Київський метрополітен», котрі повинні пояснити
причини таких частий аварій. Адже протягом останнього місяця робота метрополітену
зупинялася чотири рази. А пожежа на станції «Осокорки» взагалі вивела з ладу
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метрополітен більше, ніж на 4 години. І це в час пік, коли у метро пересуваються сотні
тисяч киян», – говорить заступник голови фракції «УДАР» Наталія Новак.

Відповідний запит до представників столичної влади депутати фракції направили під
час засідання Київради.

На думку Наталії Новак, повторення таких ситуацій викликає занепокоєння
технічним станом метрополітену та рівнем безпеки пасажирів. Особливо актуальне це
питання напередодні Євро-2012.  «Де гарантія,  що подібні аварії не стануться під час
футбольного чемпіонату?»  –  запитує Наталія Новак (Київрада повинна детально
розглянути аварії в столичному метро // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/kiyivrada-maye-detalno-rozglyanuti-avariyi-v-stolichnomu-
metro). – 2012. – 15.03).

***

На сесію Київради внесений проект рішення про надання Управлінню освіти
Шевченківської райадміністрації у постійне користування 1,51 га території школи № 169
на вул. Косовського, 2, для експлуатації будівель навчального закладу, їх реконструкції з
прибудовою, надбудовою та будівництвом нібито центру позашкільної освіти.

Про це повідомила голова фракції «БЮТ-Батьківщина» у Київраді Тетяна Меліхова.
Депутат обурена ситуацією, адже замість того, щоб передати школі у постійне

користування земельну ділянку, влада вже не вперше намагається віддати цю землю
чиновникам, які керують галуззю освіти.

«Таким чином, чиновники будуватимуть та території школи нові приміщення.
Додайте до цього прагнення влади надати Управлінням освіти право передавати в оренду
майно навчальних закладів, і стане зрозуміло, що територія шкіл, буде забудовуватись та
передаватись в оренду забудовникам інвесторам», – наголосила Т. Меліхова.

«Я не здивуюсь, якщо замість шкільних стадіонів з’являться торгові центри, замість
теплиць – готелі, а в їдальнях відкриють ресторани. Щоб цього не допустити вважаю, що
керувати майном школи мають ті, хто в ній працює», – переконана Т. Меліхова.

Саме тому «БЮТ-Батьківщина» не голосуватиме за даний проект рішення та
закликає увесь депутатський корпус прислухатись до аргументів фракції БЮТ (Меліхова:
Територію школи віддають під забудову // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/10290.html). – 2012. – 15.03).

***

Віце-спікер парламенту Микола Томенко не хоче балотуватися в мери Києва від
опозиції.

За його словами, висувати свою кандидатуру за декілька місяців до виборів
небезпечно і безперспективно.

«Цим треба було займатися заздалегідь,  окремо,  а я проводив завжди більше саме
парламентський контроль за діяльністю столичного градоначальника», – зазначив політик.

При цьому він підкреслив, що хотів би бачити єдиним кандидатом на виборах мера в
Києві від опозиції Віталія Кличка.

У той же час віце-спікер наголосив, що якщо В. Кличко відмовиться висувати свою
кандидатуру і об’єднана опозиція буде просити його балотуватися – він змушений буде на
це піти.

«Я не відмовляюся стовідсотково», – підкреслив він (Дацюк О. Томенко не хоче
баллотуваться в мери Києва, але не зарікається // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120316_tomenko-ne-hochet-
ballotirovatsyi-v-meryi-kieva-no-ne-zarekaetsya). – 2012. – 16.03).

http://klichko.org/ua/news/news/kiyivrada-maye-detalno-rozglyanuti-avariyi-v-stolichnomu-metro
http://klichko.org/ua/news/news/kiyivrada-maye-detalno-rozglyanuti-avariyi-v-stolichnomu-metro
http://byut.com.ua/news_region/10290.html
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120316_tomenko-ne-hochet-ballotirovatsyi-v-meryi-kieva-no-ne-zarekaetsya
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120316_tomenko-ne-hochet-ballotirovatsyi-v-meryi-kieva-no-ne-zarekaetsya
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Київська область

Партия «УДАР Виталия Кличко» предлагает оппозиционным политическим силам
встретиться и определиться с единым кандидатом на досрочных выборах Обуховского
городского головы.

В партии считают, что только объединенная оппозиция сможет обеспечить
необходимую конкуренцию власти и победить на местных выборах.

«На выборах мэра Обухова властной административной машине можно
противопоставить только консолидированный ресурс оппозиционных сил. Поскольку до
дня голосования осталась неделя, надо немедленно договориться о совместной поддержке
кандидата от оппозиции, который имеет больше шансов на победу. Объединив свои
усилия, оппозиция избежит распыления голосов избирателей, обеспечит контроль за
ходом голосования и избирательным процессом в целом», – говорится в заявлении
«УДАРа».

В партии также отметили, что важным моментом совместных действий оппозиции
является защита результатов выборов городского головы Обухова.

«Мы должны сделать все для того,  чтобы выборы в Обухове прошли честно и
демократично, чтобы самый рейтинговый кандидат от оппозиции получил максимальную
поддержку среди местного населения. Для этого необходима координация действий как
до выборов,  так и после них.  Каждая нынешняя маленькая победа –  это предпосылка
победы оппозиции на парламентских выборах осенью», – заявили в партии «УДАР»
(«УДАР» предложил оппозиции выбрать единого кандидата в мэры Обухова //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/32763/). – 2012. – 12.03).

***

«Фронт Змін» вимагає від чинної влади терміново провести дозиметричну
паспортизацію населених пунктів Київської області. Відповідне депутатське звернення
направив голові Київської обласної державної адміністрації депутат Київської обласної
ради від партії «Фронт Змін» Павло Петренко.

«Саме територія Київської області зазнала значного забруднення радіоактивними
елементами в наслідок аварії на Чорнобильській АЕС, особливо її північна частина, –
зазначає у зверненні депутат від «Фронту Змін». – Проте рівень радіації у населених
пунктах, віднесених до зон радіоактивного забруднення, не вимірюються вже кілька років
через брак фінансування. Такий стан речей не дозволяє об’єктивно оцінити радіаційну
ситуацію у зонах забруднення та відповідно убезпечити тамтешніх мешканців від
наднормового радіаційного впливу».

На переконання Павла Петренка, потрібно негайно виділити необхідну суму
бюджетних коштів для проведення дозиметричної паспортизації населених пунктів
Київської області та визначити реальні дози опромінення населення («Фронт Змін»
вимагає негайно виміряти рівень радіації на Київщині // Фронт Змін. Ініціатива
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9222-front-zmin-vimagae-
negajno-vimirjati-riven-radiatsiyi-na-kiyivschini-dokument.html). – 2012. – 15.03).

Кіровоградська область

13 березня 2012 р. відбулися робочі зустрічі керівництва Кіровоградської обласної
організації ВО «Свобода» в найвіддаленіших районах краю. Новопризначений голова
Кіровоградського обласного виборчого штабу ВО «Свобода» Руслан Андрійко та очільник
обласної організації Олександр Ромащенко відвідали п’ять районів Кіровоградщини.

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9222-front-zmin-vimagae-negajno-vimirjati-riven-radiatsiyi-na-kiyivschini-dokument.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9222-front-zmin-vimagae-negajno-vimirjati-riven-radiatsiyi-na-kiyivschini-dokument.html
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Свободівці зустрілися з керівництвом і активом Голованівської, Гайворонської,
Вільшанської, Ульянівської та Новоархангельської районних організацій ВО «Свобода».

На цих зустрічах керівники обласної «Свободи» оцінили готовність районних
організацій до виборів. Було сформовано районні виборчі штаби, призначено керівників,
узгоджено посади юристів та заступників з питань роботи з виборчими дільницями,
обговорено потреби кожної районної організації.

Руслан Андрійко розповів про виборчу стратегію ВО «Свобода» в Кіровоградській
області й районах зокрема, закликав до серйозної роботи, адже неважко передбачити, що
вибори будуть складні й жорсткі.

За підсумком поїздки Руслан Андрійко зазначив: «Маємо районі організації з різною
кількістю активістів,  різним рівнем готовності до виборів,  але у нас є 2–3  місяці,  щоби
налагодити ефективну роботу районних організацій, сформувати штаби, забезпечити
контроль виборчих дільниць у кожному селі. Ми розраховуємо на підтримку 15 %
мешканців області, відштовхуючись від результатів виборів голови Бобринецької міської
ради, де свободівець здобув 15 %.

Але враховуючи, що «смотрящім» від влади в Кіровогадській області поставлено
сина Януковича, слід усвідомлювати, що боротьба буде дуже жорсткою. Будуть
фальсифікації, можливо навіть фізичний вплив на опозиційних політиків. Тому нам
потрібно бути готовими до будь-якого протистояння й підступів окупаційної
адміністрації» (Олександр Ромащенко та Руслан Андрійко провели зустрічі з активом
районних організацій Кіровоградської области // Сайт ВО Свобода
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028549/). – 2012. – 13.03).

***

КОО «Ассоциация политических наук» провела в Кировограде социальный опрос, в
результате чего выяснилось, что у партии Тимошенко 18,8 %, а у Фронта Змін – 12,36 %.
Далее идет Партия регионов – 11,61 %, на четвертое место выходит УДАР – 6,8%, далее –
ВО «Свобода», которая обошла КПУ, у которой – 4,3%.

Среди партий,  которые не попадают пока в парламент,  Компартия и социалисты –
3,2 и 2,1 % соответственно. Левые имеют шансы набрать необходимое количество голосов
на Кировоградщине лишь объединившись.

Зато находит своих избирателей Радикальная партия Олега Ляшко, набравшая 1,5 %.
Сохраняет рейтинг и партия «Гражданская позиция», которая, впрочем, так и не получает
никаких шансов на самостоятельное попадания в Верховную Раду (1,2 %).

Другие партии – 3,95 %, не определились – 20,1 %, не поддерживает ни одного
кандидата – 14,08 %

Опрос проводился с 22 по 29 февраля 2012 года. Опрошено 560 человек, постоянных
жителей Кировограда, в десяти микрорайонах города, которые представляют всю
городскую территорию. Тип выборки – квотная, репрезентативная для взрослого
населения. Метод – стандартизированное интервью. Статистическая погрешность не
превышает 2,5 % (Жители Кировограда участвовали в политическом опросе //
«Утренний город» (http://www.ugorod.kr.ua/news/2012-03-14-10838.html). – 2012. – 14.03).

Луганська область

Депутаты-коммунисты всех уровней начнут еженедельные приемы граждан в центре
Луганска (район памятника Т. Шевченко) с 18 марта 2012 г. Об этом сообщил 1-й
секретарь Луганского горкома Коммунистической партии Украины Максим Чаленко.
Приемы будут проходить каждое воскресенье с 10 до 12 часов.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028549/
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«Это позволит жителям города в неофициальной обстановке пообщаться с
депутатами областного, городского и районных советов. Люди привыкли считать, что
депутаты –  это чиновники,  которые имеют ни к чему не обязывающую должность и
занимаются исключительно перекладыванием бумаг из одной стопки в другую.
Коммунисты решили поломать стереотип и лично предложить жителям города свою
поддержку», – прокомментировал Чаленко.

Он добавил, что доступность депутатов-коммунистов не ставится под сомнение.
Ежедневные приемы продолжаются и в кабинетах Луганского областного комитета
Компартии Украины.

«Такое неформальное общение пойдет на пользу. Многие луганчане уже
разочаровались во власти и не верят в то, что систему можно изменить. Коммунисты
намерены вместе с горожанами отстаивать интересы простых граждан. Учитывая тот
факт,  что место проведения приема –  центр,  куда съезжаются и гости города,  задать
вопросы депутатам областного совета смогут жители всего региона», – сказал коммунист
(Луганские депутаты-коммунисты организовали еженедельный прием граждан на
улице // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-13-36.html). – 2012. – 13.03).

***

Лидер луганских коммунистов, нардеп от КПУ Спиридон Килинкаров считает, что
проведение конкурса на создание бренда (логотипа и слогана) Луганской области в
нынешнем экономическом положении региона несвоевременно.

По словам Килинкарова, сама идея создания такого логотипа хорошая и достаточно
позитивная, но она не соответствует реалиям жизни луганчан.

«Трудно с тем имиджем, который чиновники создали для Луганщины, сделать
какой-то позитивный бренд.  Как можно показывать позитив,  когда луганчане сегодня
живут в стрессовом обществе», – отметил он.

Коммунист также добавил,  что создание логотипов должно формировать у людей
положительный настрой, который бы их подталкивал к изменениям и свершениям.

«Но сейчас эффекта от этого не будет, потому что в обществе царит апатия.
Создание логотипа сейчас не ко времени», – считает он.

Творческий конкурс на создание бренда (логотипа и слогана) Луганской области
стартует 15 марта. Конкурс будет проводиться до 26 октября 2012 г., конечный срок
подачи работ – до 15 сентября.

В конкурсе имеют право принимать участие юридические и физические лица, а
также авторские коллективы. Организаторы конкурса хотят максимально привлечь
жителей области не только к созданию бренда, но и к выбору победителя, например, с
использованием интернет-голосования. Победитель конкурса получит премию в 10 тыс.
грн.  или ее товарный эквивалент (Килинкаров считает, что выбирать бренд для
Луганщины пока несвоевременно // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/03/13/144214.html). – 2012. – 13.03).

***

Луганская организация «Фронт Змін» присоединилась к требованию своей партии
принять Закон об импичменте Президента Украины.

14 марта Луганская областная организация партии «Фронт Змін» инициировала
обращение к Верховной Раде Украины с требованием «безотлагательно принять закон о
порядке импичмента Президента».

«Во всех демократических странах мира действует четкий и понятный институт
импичмента. Украина в этом отношении представляет исключение, – сообщает пресс-
служба, ссылаясь на слова своего лидера Арсения Яценюка: «Если Президент Янукович

http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-13-36.html
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не боится парламента и не боится собственного народа, то он должен сам определить этот
законопроект как безотлагательный и внести его в парламент».

Областная организация «ФП» аргументирует свою позицию тем, что у украинцев
«отобрали законные льготы», у предпринимателей – «возможность зарабатывать на
жизнь», у пенсионеров – «возможность выжить», у всех жителей Украины –
«возможность жить в нормальном государстве».

По словам Игоря Лиски, главы Луганской областной организации политической
партии «Фронт Змін», законопроект «О порядке импичмента Президента Украины»
«устранит пробелы в украинском законодательстве, которые делают невозможным
импичмент Президента Украины», как это предусмотрено ст. 108 Конституции Украина
(Луганский «Фронт Змін» присоединился к требованию принять Закон об
импичменте Президента // Остров (http://www.ostro.org/news/article-360598/). – 2012. –
14.03).

***

Экс-мэр Луганска, экс-губернатор области и экс-нардеп от БЮТ Алексей Данилов во
время парламентских выборов 2012 г. планирует пойти по луганскому мажоритарному
округу № 104 от политической силы «Удар».

Также, по луганскому мажоритарному округу планирует баллотироваться в Раду
бизнесмен, меценат, помощник нардепа Александра Ефремова Владимир Гончаров (Экс-
мэр и экс-губернатор Данилов пойдёт на выборы кандидатом-мажоритарщиком от
партии «Удар» // Остров (http://www.ostro.org/news/article-360447/). – 2012. – 14.03).

***

Согласно соцопросам, которые провели специалисты SocioLab Grouр 3–4 марта,
большинство луганчан готовы проголосовать против всех на выборах мэра.

Так, на вопрос, если выборы городского головы состоятся завтра 14,1 % избирателей
Луганска готовы отдать свои голоса за действующего мэра города Сергея Кравченко. Его
соперник на выборах 2010 г. коммунист Спиридон Килинкаров также пользуется
поддержкой в 14,1 %.

В свою очередь, за экс-начальника областной милиции Владимира Гуславского
готовы проголосовать – 2 % избирателей. 5,5 % хотят видеть на посту городского головы
человека, который ранее не баллотировался. При этом большинство голосов собрала
графа «Против всех» – 18 %

Сравнивая с данными исследования, проведенного 3 октября 2010 г., заметно
падение поддержки к Сергею Кравченко на – 19 %.

Также в ходе соцопроса, луганчане ответили на вопрос: за кого из перечисленных
кандидатов вы не стали бы голосовать ни при каких обстоятельствах?

Лидером антирейтинга, заняв первую позицию, стал Сергей Кравченко. За него ни в
коем случае не проголосуют 34 % избирателей. За Спиридона Килинкарова ни при каких
обстоятельствах не проголосуют лишь – 3,5 %, за Николая Песоцкого – 1,2 % луганчан.

5,9 % луганчан настроены голосовать против всех кандидатов, которые были
представлены в списках для голосования на прошлых выборах.

В ходе исследования, в течение 2 дней (3–4 марта), на территории г. Луганска по
методике полустандартизированного уличного интервьюирования с использованием
квотной выборочной совокупности (репрезентативная полу, возрасту и образованию),
было опрошено 750 респондентов.

Проверка эффективности выборочной квотной совокупности осуществлялась при
помощи сравнения ее с вероятностной выборкой и использованием специальных
маршрутных листов. Погрешность – 2 %. Опрос провели 22 профессиональных

http://www.ostro.org/
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интервьюера, средний опыт работы которых составляет 4 года (социологи и психологи).
Контроль работы интервьюеров осуществлялся 2 опытными супервайзерами.

Научный руководитель исследования, специалист в области электоральных
исследований и социальной инженерии Игорь Екимов (Луганчане по-прежнему готовы
голосовать на местных выборах за коммуниста и регионала // Восточный вариант
(http://v-variant.lg.ua/region/40762-luganchane-po-prezhnemu-gotovy-golosovat-na-mestnyh-
vyborah-za-kommunista-i-regionala.html). – 2012. – 14.03).

Львівська область

Біля стін Львівсько ОДА відбулася акція протесту об’єднаних сил опозиції проти
антиукраїнського режиму.

У пікеті брали участь представники політичних партій ВО «Свобода», «Фронт Змін»,
«Батьківщина», НРУ, «Наша Україна», КУН, «УДАР», а також громадських організацій.

Учасники пікету тримали плакати: «Кастюк, геть руки від львівських підприємців!»,
«Ні – захопленню львівського бізнесу!», «Кастюк планує знищити 400 підприємств», «Під
прицілом Кастюка 600 підприємців!», «У Сокальському районі влада нищить
перевізників», «У Радехівському районі звільняють неугодних працівників культури».

У Львівській облраді у цей час розглядали питання про виконання Програми
соціально-економічного та культурного розвитку області, після чого депутати
вирішуватимуть питання недовіри голові Львівської облдержадміністрації Михайлові
Костюку.

Відзначимо, що під ЛОДА також були представники Партії регіонів. Зокрема, свою
акцію проводить кілька сотень представників молодіжного крила Партії регіонів.
Представники Партії регіонів, підтримуючи Михайла Костюка, скандують
«РозКОДуйдесь та працюйте» і «РозКОДуйтесь від расизму» (Пікетувальники під ЛОДА
вимагають відставки губернатора // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/45569.html). – 2012. – 13.03); (Підтримати Костюка
прийшли молоді регіонали // Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?pidtrimati_kostyuka_priyshli_molodi_regionali&o
bjectId=1249977). – 2012. – 13.03).

***

«Ми вимагаємо від Михайла Костюка публічно пояснити відмову звітувати перед
депутатами обласної ради. Адже ст. 17, 34, 74 ЗУ «Про місцеві адміністрації» вимагає від
голів ОДА щороку звітувати про виконання бюджету та програм соціально-економічного
розвитку.  Сьогодні ми стали свідками того,  як вперше в історії України голова ОДА
відмовився звітувати», – зазначив Андрій Корнат.

Далі рухівець продовжив: «Цей саботаж голови ЛОДА призводить до колапсу в
області, перш за все бюджетного колапсу. Не заслухавши звіту голови адміністрації щодо
виконання програми соціально-економічного розвитку Львівщини, депутати не зможуть
приймати нові програми».

Андрій Корнат наголосив, що фракція Народного Руху України незадовільно оцінює
роботу голови ЛОДА щодо виконання Програми соціально-економічого та культурного
розвитку Львівщини.

«Це саме така оцінка, на яку заслуговує голова ЛОДА. Адже, всі ми можемо
спостерігати за тим, як в області зменшуються зарплати, ростуть ціни, вугільну
промисловість Львівщини знищують неначе відбійним молотком», – підсумував Андрій
Корнат (Рух вимагає від Костюка публічно пояснити свою відмову звітувати //

http://v-variant.lg.ua/region/40762-luganchane-po-prezhnemu-gotovy-golosovat-na-mestnyh-vyborah-za-kommunista-i-regionala.html
http://v-variant.lg.ua/region/40762-luganchane-po-prezhnemu-gotovy-golosovat-na-mestnyh-vyborah-za-kommunista-i-regionala.html
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Oфіційний сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/rukh-
vimagaje-vid-kostjuka-publichno-pojasniti-svoju-vidmov.html). – 2012. – 13.03).

***

Депутати Львівської обласної ради висловили недовіру голові Львівської
облдержадміністрації Михайлу Костюку. За це рішення проголосувало 74 обранця із
104 присутніх.

Однак в партії «УДАР Віталія Кличка» вважають непереконливими результати
голосування. Депутати львівської облради від «УДАРу» звертають увагу, що опозиції не
вистачило п’ятьох голосів, щоб ухвалити рішення двома третинами голосів, і гарантовано
відправити губернатора у відставку.

Депутати облради голосували таємно, але за попередньою домовленістю
представники «УДАРу»,  «Свободи»  та «Фронту Змін»  показали свої бюлетені під час
голосування телекамерам – щоб продемонструвати, що вони справді підтримують
рішення про недовіру губернатору.

В той же час, залишається невідомим, як проголосувала частина депутатів львівської
облради від Руху та НУНС.

Загалом із 104 присутніх депутатів облради 74 висловилися за недовіру главі ОДА,
20 – проти, дев’ять обранців утрималися, а один бюлетень визнано недійсним.

Таким чином, прийняте простою більшістю рішення Львівської обласної ради
надійде Президенту України, який, згідно із законодавством, має розглянути його і дати
обґрунтовану відповідь (Львівській облраді забракло 5 голосів, щоб відправити
губернатора у відставку // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/lvivskiy-oblradi-ne-vistachilo-5-golosiv-shchob-vidpraviti-
gubernatora-u-vidstavku). – 2012. – 13.03).

***

На Львовщине заговорили о шансах возможных кандидатов по мажоритарке на
выборах в Верховную Раду.  По данным исследования соцгруппы «Рейтинг»,  во Львове
лидируют «Батьківщина» (больше 16 %), «Свобода» (14 %) и яценюковский «Фронт Змін»
(почти 13 %).

Одиозная «гроза детсадов», член «Свободы» Ирина Фарион может победить во
втором округе (Левандовка и Рясне). У нее, по словам директора «Рейтинга» Алексея
Антиповича,  –  21  %.  Конкуренты Фарион –  бывший министр регионального развития и
экс-мэр Василий Куйбида, бютовец Роман Илык, «кличковец» Ярослав Гинка (но они
сильно отстают – от 5 до 7 %).

Коллега Фарион Юрий Михальчишин лидирует на Сыхове (с 15  %),  ему на пятки
наступает бютовец Андрей Шкиль (13 %). У Тараса Черновола – 7 %. В третьем округе
(Франковский-Галицкий районы) явного лидера нет, симпатии избирателей разделились
почти поровну между несколькими кандидатами в нардепы. Это – банкир Степан Кубив
от партии Яценюка, бютовец Степан Курпиль, регионал Петр Писарчук, бывший
«полевой командир» Майдана Тарас Стецькив и бывший министр экономики Виктор
Пинзеник.

В четвертом округе (Пустомытовский район Львовщины, часть Лычаковского и
Шевченковского районов Львова) будут соревноваться один из богатейших людей
Галичины Богдан Дубневич (раньше поддерживал БЮТ,  давний товарищ губернатора
Львовщины Михаила Костюка) и нынешний нардеп-бютовец Олекса Гудыма.

У представителей «Свободы» и «Фронта Змін» на этом округе, по данным
социологов, шансы невелики (Националистка Фарион может попасть в Раду по
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мажоритарке // Місто Славута (http://www.slavuta.km.ua/regionnews/f654). – 2012. –
15.03).

Одеська область

Согласно результатам опроса, если бы выборы в Верховную Раду Украины
проходили в феврале – начале марта 2012 г., в Одессе с явным преимуществом победила
бы Партия регионов. Ей бы отдали свои голоса 28 % горожан.

На втором месте – «Фронт Змін» (9,8 %), а на третьем – Коммунистическая партия
Украины (7,5 %). Также популярны среди одесситов партии «Родина», «Батьківщина» и
УДАР – за них намерены проголосовать соответственно 4,6 % и 4,3 % и 3,7 %
опрошенных.

При этом трети одесситов все равно, кто победит: 34,8 % от общего количества
опрошенных жителей Одессы еще не определились, за какую партию они проголосуют на
парламентских выборах.

Отметим,  что по мнению экспертов,  если Эдуард Гурвиц пойдет на выборы не по
мажоритарным округам, а по списку «Фронта Змін», это повысит рейтинг партии
(Киевские социологи назвали фаворита парламентской гонки в Одессе // Репортер
(http://www.reporter.com.ua/news/2by). – 2012. – 13.03).

***

Депутаты «Сильной Украины» будут жестко контролировать кадровый вопрос в КП
«Одесский международный аэропорт». Об этом на собрании трудового коллектива
аэропорта заявила руководитель фракции «Сильная Украина» в Одесском городском
совете Светлана Фабрикант.

Поводом для принятия такого решения послужили многочисленные обращения в
адрес «сильноукраинцев» от сотрудников КП «Одесский международный аэропорт»,
которые в связи с созданием одноименного ООО опасаются массовых увольнений.

Для защиты своих интересов в предстоящей кадровой ротации сотрудники аэропорта
призвали депутатов фракции «Сильная Украина» – Светлану Фабрикант, Александра
Шеремета и Александра Ищенко.

Около двухсот обеспокоенных своей дальнейшей судьбой сотрудников аэропорта в
присутствие депутатов задавали прямые вопросы об увольнениях и изменениях зарплат
своему руководителю – Михаилу Крайтману. По его словам, никто никого не заставлял в
приказном порядке подписывать отказы от доплат,  а 31  марта никаких массовых
увольнений не будет. Михаил Крайтман отметил, что кадровая политика КП будет
исключительно вестись по принципу «профпригодности» того или иного работника с
учетом возрастного ценза.

По мнению Александра Ищенко, никаких волнений и массового недовольства среди
сотрудников не было бы, если бы дирекция вовремя оповестила трудовой коллектив о
предстоящем изменении в штатном расписании и в оплате труда, довела бы до сведения
коллектива планы и сроки по строительству нового терминала. Его коллега по горсовету и
фракции Александр Шеремет, отметил, что аэропорт относится к его избирательному
округу, поэтому он намерен самым серьезным и последовательным образом
контролировать вопросы, которые беспокоят сотрудников аэропорта.

В качестве компромисса между руководством КП и его коллективом Светлана
Фабрикант предложила поручить профсоюзу аэропорта и директору в дневной срок
составить меморандум. «В этот меморандум должны быть внесены все спорные пункты,
которые волнуют коллектив. В нем должны отразиться изменения в штатном расписании,
все моменты, касающиеся перехода сотрудников из КП в ООО, а также малейшие

http://www.slavuta.km.ua/regionnews/f654
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изменения условий и оплаты их труда. Плюс – планы по реконструкции аэропорта и
строительству нового терминала».

Как заявили депутаты-»сильноукраинцы», в первых числах апреля они вновь
встретятся с трудовым коллективом аэропорта, чтобы проверить, как руководство КП
выполняет взятые на себя обязательства (Ковалиш И. Работники аэропорта опасаются
увольнений // Вечерняя Одесса (http://www.vo.od.ua/rubrics/problemy-i-
konflikty/20635.php). – 2012. – 13.03).

Полтавська область

Український демократичний альянс за реформи обирає європейський та український
шлях.

У новому офісі та в громадській приймальні Полтавської обласної організації партії
«УДАР» відбулася прес-конференція. Голова обласного осередку партії Петро Ворона
підбив підсумки дворічного перебування при владі Президента України Віктора
Януковича та провів презентацію Обласної партійної організації. На думку Петра Ворони,
ані передвиборчі обіцянки ані сьогоднішні заяви влади не втілилися у життя та не
відбивають реалій сьогодення.

«Віктор Янукович перед виборами обіцяв, що він почує кожного, але видно, що він
погано чує, – розпочав лідер обласного «УДАРу». – Замість покращення життя громадян,
ми бачимо згортання демократичних процесів, тиск на підприємництво, зубожіння села та
згортання соціальних гарантій. Микола Азаров говорить, що тільки сліпий не бачить
позитивних зрушень. За його логікою більша частина населення осліпла. … Азаров
говорить про зростання кількості робочих місць, але ми отримуємо чимало звернень від
громадян, які нарікають на безробіття. У Програмі Януковича було проголошено визнання
прав людини – найвищою соціальною цінністю. Натомість ми бачимо політичну та
замовлену розправу над Тимошенко та Луценком».

Партія «УДАР» є опозиційною партією до нинішньої влади. Підбивши підсумок дій
Партії регіонів (яку жартівливо назвали «партією регіону»), Петро Ворона розповів про
ідеологічну спрямованість «УДАРу» та про власне бачення проблем, які потрібно
вирішити першочергово:

«Ми сповідуємо європейські принципи демократії,  свободи та добробуту.  Ми за
поступовий рух в Європу та здобуття членства в ЄС. Також ми є національною партією,
що виступає за збереження української ідентичності. Водночас, ми проти етноциду, і були
прикро здивовані заявами «Свободи» щодо Гайтани, яка є чудовою саме українською
співачкою. Окрім цього ми сповідуємо принципи не тільки духовного, але й фізичного
здоров’я народу. Для цього, зокрема, ми пропонуємо не знищувати соціальні гарантії, такі
як безкоштовна освіта та медична допомога тим верствам населення, які не здатні їх
отримати через власну фінансову незабезпеченість. Партія існує лише на партійні внески.
Як свідчить робота «УДАРу»  в Київраді,  депутати не заплямували себе скандалами і
довели,  що працюють в інтересах киян.  Також ми є прихильниками того,  щоб партійні
організації формувалися переважно із молодих людей, до того ж намагаємося залучити
якомога більше жінок. До речі, 6 наших районних організацій з 22-х – очолюють жінки».

Про ставлення нової влади до підприємництва розповів заступник голови обласного
осередку Борис Лозовський. На його думку, той бізнес, який не пов’язаний із владою,
зараз відчуває на собі тиск та поступово відходить в тінь. При цьому наближені до влади
олігархи збільшили капіталізацію своїх підприємств в 5–6 раз.

Тему продовжив керівник Київської районної у місті Полтава організації Валерій
Прядко, який порушив тему майнових прав підприємців, адже рейдерство, на його думку,
набуло форм загальнодержавного масштабу. На Полтавському рівні це має форму, коли
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майнові суперечки чомусь вирішуються на сесії міськради. Також Валерій Прядко
розповів про проблеми, пов’язані із розвитком місцевого самоврядування:

«Місцеві громади не мають повноважень. 75 % надходжень йдуть в центр і вже там
розподіляються у ручному режимі. Потрібно вийти на рівень хоча б 50 на 50, як це є у
Європі. Також потрібно децентралізувати повноваження обласних, районних та міських
рад, бо у нас все управління зосереджено в руках облдержадміністрації».

Керівник Полтавської міської партійної організації Роман Товстий, відповідаючи на
запитання щодо готовності українського суспільства до входження в Євросоюз, відповів,
що потрібно розбудовувати Європу тут, в Україні: «Влада повинна зрозуміти, що якщо
продовжувати ігнорувати невдоволення населення, то цей котел колись вибухне. Влада
буде змушена повернутися до європейських принципів та змушена служити народу»
(«УДАР» планує ударити по корупції, політичному бандитизму та бідності //
Полтавщина (http://www.poltava.pl.ua/news/15074/). – 2012. – 12.03).

Рівненська область

Ривненская облорганизация Украинской народной партии считает, что руководство
местной епархии УПЦ Московского патриархата провоцирует межконфессиональный
конфликт в Ривненской области, собирая подписи за «возвращение» этой церкви
Почаевской Лавры и Свято-Воскресенского собора в областном центре.

Авторы заявления утверждают, что «Украинская Православная Церковь Киевского
Патриархата является официально зарегистрированной и имеет равные права с УПЦ МП,
а называть ту или иную конфессию «раскольниками», провоцируя передел церковных
сооружений, могут лишь безответственные лица или враги Украинского государства, цель
которых – разжигание межконфессиональной вражды, что запрещено ст. 37 Конституции
Украины».

«В настоящее время юридический отдел облорганизации УНП подготовил
обращение к органам государственной власти, правоохранительным органам, прокуратуре
Ривненской области и управлению Службы Безопасности Украины, чтобы те прекратили
провокационный сбор подписей в храмах УПЦ МП и не допустили выгодного другим
государствам межконфессионального конфликта в Ровно», – говорится в заявлении
областной организации УНП (УНП: Московский патриархат провоцирует конфликт //
Главком: Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/73469.html). – 2012. –
15.03).

***

Завдяки зверненню депутата Рівненської обласної ради від «Фронту Змін»  до
прокуратури Корецького району, винесено прокурорський протест і заявлено позов щодо
незаконного затвердження тарифів Корецькою міською радою.

Рішення Корецької міської ради «Про затвердження тарифів на послуги з
водопостачання, водовідведення, вивезення твердих побутових відходів» (№ 294 від
25. 03. 2011) прийнято поза межами наданих міськраді повноважень. Про це йдеться у
зверненні депутата Рівненської облради від «Фронту Змін» Вадима Сидорчука до
районної прокуратури.

Депутат наголошує у документі, що згідно Законів України «Про житлово-
комунальні послуги», «Про питну воду та питне водопостачання» та «Про місцеве
самоврядування в Україні», затвердження тарифів на послуги з водопостачання,
водовідведення, вивезення твердих побутових відходів належить до повноважень
виконавчого комітету міської ради, а не до повноважень самої міської ради.
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Після розгляду депутатського звернення прокуратурою Корецького району було
проведено перевірку, внесено протест на рішення Корецької міської ради та заявлено
позов, який зараз перебуває на розгляді.

«Вирішення даної справи є значним досягненням, адже дуже часто чиновники діють
не згідно закону, а так, як їм зручно. Такі дії неприпустимі і ми будемо наполягати на
тому, щоб депутати не перевищували своїх повноважень, – зазначив депутат облради від
«Фронту Змін»  Вадим Сидорчук.  –  Ми очікуємо позитивного рішення суду,  оскільки
наявні чіткі ознаки неправомірності прийнятих тарифів» (Рівненський «Фронт Змін»
домігся оскарження незаконно прийнятих тарифів // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9229-rivnenskij-front-zmin-vkotre-
domigsja-oskarzhennja-nezakonnih-tarifiv-dokument.html). – 2012. – 15.03).

***

Голова Рівненської обласної організації Партії регіонів, голова Рівненської
облдержадміністрації Василь Берташ вважає, що об’єднання Партії регіонів та «Сильної
України» на регіональному рівні сприятиме підвищенню ефективності роботи органів
виконавчої влади. Про це він сказав після завершення ХІІІ з’їзду Партії регіонів
17 березня.

«До недавнього часу на Рівненщині існували лише дві конструктивні політичні сили
– Партія регіонів та «Сильна Україна», а тому їх об’єднання, безумовно, є дуже мудрим і
правильним рішенням. Кадровий потенціал партії «Сильна Україна» дозволить суттєво
посилити Партію регіонів», – повідомив політик.

За словами В. Берташа, на Рівненщині кістяк «Сильної України» складають
виробничники – люди, які користуються в області безсумнівним авторитетом. «Більшість
із них долучаться до роботи у виконавчій владі, і ми спільно розбудовуватимемо
економіку краю та працюватимемо на добробут людей», – додав він (Василь Берташ:
Об’єднання Партії регіонів та «Сильної України» на регіональному рівні сприятиме
підвищенню ефективності роботи органів виконавчої влади // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9424). –
2012. – 17.03).

Сумська область

У лютому 2012 р. до народного депутата України, першого секретаря Сумського
обкому КПУ Володимира Даниленка надійшов лист від жителів с. Малий Вистороп
Лебединського району Сумської області з проханням допомогти вирішити питання
стосовно збереження посади лікаря-стоматолога у їхньому населеному пункті.

У зверненні зазначалося, що у селі постало питання про скорочення у сільській
лікарні посади стоматолога, який обслуговує три сільські ради. До районної
стоматологічної лікарні жителям необхідно добиратися більше 35 км, а тому скорочення
лікаря-стоматолога є недоцільним кроком.

Володимир Даниленко звернувся до управління охорони здоров’я Сумської обласної
державної адміністрації з вимогою вжити відповідних заходів для збереження посади
лікаря-стоматолога у с. Малий Вистопроп.

Вже 12 березня управління охорони здоров’я повідомило, що скорочення посади
лікаря-стоматолога М. Висторопської амбулаторії не відбудеться (Володимир Даниленко
не допустив скорочення посади лікаря-стоматолога в селі Малий Вистороп Сумської
області // Компартія України (http://www.kpu.ua/volodimir-danilenko-ne-dopustiv-
skorochennya-posadi-likarya-stomatologa-v-seli-malij-vistorop-sumskoї-oblasti/). – 2012. –
14.03).

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9229-rivnenskij-front-zmin-vkotre-domigsja-oskarzhennja-nezakonnih-tarifiv-dokument.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9229-rivnenskij-front-zmin-vkotre-domigsja-oskarzhennja-nezakonnih-tarifiv-dokument.html
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***

13 березня народний депутат України, перший секретар Сумського обкому КПУ
Володимир Даниленко звернувся до прокуратури та Міністра аграрної політики та
продовольства України з метою захисту трудових прав техніків та лаборантів підрозділу
інституту біоенергетичних культур і цукрових буряків Національної Академії аграрних
наук України, яких незаконно звільнили без попередження і вихідної допомоги.

17 лютого 2012 р. було доведено до відома працівників, що з 10 лютого 2012 р.
згідно наказу інституту біоенергетичних культур і цукрових буряків від 10.02.2012 р.
№ 17-06 їх звільнено зі своїх посад у зв’язку з переводом на Іванівську дослідно-
селекційну станцію, зробивши відповідні записи до трудових книжок, не зважаючи на те,
що ніхто з працівників жодних заяв про звільнення чи перехід на інше місце роботи не
писав.

Директор Іванівської дослідно-селекційної станції, на яку були незаконно переведені
лаборанти, на їх звернення повідомив про те, що йому ніякі працівники не потрібні, і як
наслідок, не дав згоди на переводи. А із записами, які були зроблені у трудових книжках,
заявники не можуть стати на облік до Охтирського районного центру зайнятості чи
влаштуватися на іншу роботу,  а отже,  їх фактично позбавлено можливості заробляти
кошти для існування.

«Своїми діями керівництво інституту не лише порушує трудові права людей, а й
ставить під загрозу аграрну науку України. Адже таке радикальне скорочення призведе до
неможливості виконання програм лабораторіями і буде загублена багаторічна праця
селекціонерів.

Тим більш образливо те, що це сталося тоді, коли насіння цукрових буряків
користується великим попитом і коли є перспектива на майбутнє», – зазначив народний
депутат України Володимир Даниленко (Володимир Даниленко відстоює права
охтирських селекціонерів // КОМИНФОРМ-UA – Сумы
(http://www.sm.cominformua.com/index.php/razdeli/s-krasnoi-stroki/item/598-volodimir-
danilenko-vidstoue-prava-ohtirskih-selektsioneriv). – 2012. – 14.03).

***

15 березня 2012 р. в приміщенні обласного Бюро аналізу політики відбулося
засідання Сумського Комітету опору диктатурі.

На зібранні були присутні представники політичних партій та громадських
організацій, які увійшли до КОДу в області: Народного Руху України, Фронту Змін, Нашої
України, Народної самооборони, Європейської партії, ВО «Свобода», а також Конгресу
української інтелігенції та Українського козацтва.

Учасники Сумського комітету опору диктатурі закликали керівні органи політичних
партій, що створили Комітет опору диктатури, якнайшвидше узгодити єдиний список
кандидатів у народні депутати у мажоритарних округах, відмовитися від публічної
взаємної критики та будувати співпрацю на принципах взаємоповаги і взаємного
непоборювання між опозиційними політичними силами. Також представники обласного
КОДу рішуче засудили представників опозиційного табору,  які допустили публічну
критику своїх колег по опозиції.

У своєму виступі голова Сумської ОО НРУ Сергій Бутенко привітав активізацію
роботи Комітету,  а також наголосив на необхідності підвищення впливу КОДу на
політичні процеси в області.

«Метою об’єднання опозиційних сил в Комітет було саме згуртування сил для
боротьби з діючим режимом,  а не формальне утворення для внутрішньої риторики»,  –
сказав Сергій Бутенко.
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Учасники зборів домовилися про систематичні зустрічі та ефективну роботу в
подальшому (Cергій Бутенко: КОД не повинен бути формальним утворенням для
внутрішньої риторики // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/cergii-butenko-kod-ne-povinen-buti-formalnim-
utvoren.html). – 2012. – 16.03).

Тернопільська область

Діяльність Тернопільської обласної ради є неефективною і тому потрібні
перевибори.

Про це заявив уповноважений представник фракції Партії регіонів в Тернопільській
обласній раді Павло Федик під час прес-конференції за результатами діяльності за три
роки.

«Оскільки немає можливості змінити голову обласної ради, треба скористатися
правом змінити його заступників. У першу чергу, і це є прямим обов’язком голови,
поміняти свого першого заступника – Сергія Тарашевського, який, як на нас, неефективно
працює, здійснив масу помилок, за які він не поніс політичної відповідальності. Сьогодні
є незрозумілим представником «Єдиного Центру», не узгоджується його позиція з
фракцією,  як це ми бачимо по голосуванню.  У нас є зауваження і до заступника голови
облради Олега Боберського, але ми бачимо, що він трішки краще працює», – аргументував
свою позицію Павло Федик.

На його думку, звільнення першого заступника має ініціювати саме голова облради.
А депутатський корпус –  відреагувати.  І саме це буде першим кроком до того,  щоб
Тернопільська обласна рада, не проводячи перевиборів, могла покращити ефективність
своєї роботи.

Основною причиною перевиборів уповноважений представник фракції Партії
регіонів в Тернопільській обласній раді вважає неефективну роботу ради.

«Потрібно спитати у людей,  чи влаштовує їх Тернопільська обласна рада,  чи
влаштовує їх така робота і чи задоволені вони такою діяльністю депутатського корпусу і
керівництва обласної ради. Я думаю так ми і отримаємо відповідь про доцільність
перевиборів облради», – завив Павло Федик (Фракція ПР ініціює звільнення першого
заступника голови Тернопільської облради // Телеканал «ZIK»
(http://zik.ua/ua/news/2012/03/13/338487). – 2012. – 13.03).

***

Голови Тернопільських районних організацій політичних партій ВО «Батьківщина»,
ВО «Свобода», «Фронт Змін», «Наша Україна», «Українська народна партія», виходячи із
Угоди про спільні дії об’єднаної опозиції, підписаної в Києві 22 січня 2012 р., маючи на
меті практичну реалізацію задекларованих засад, проголосили про координацію дій
районних організацій політичних партій у Тернопільському районі.

«Ми наголошуємо, що єдиним опонентом для об’єднаної опозиції є чинний режим і
ті політичні сили, які його уособлюють. Тому ми відмовляємось від публічної взаємної
критики та декларуємо принцип взаємоповаги і взаємного непоборювання між
опозиційними політичними силами», – заявив керівник Тернопільської районної
організації політичної партії «Фронт Змін» Олег Клепач. – З метою консолідації
демократичних сил і уникнення розпорошення голосів виборців закликаємо всіх, хто
здатний протистояти режиму Януковича, підтримати нашу ініціативу та діяти спільно».

Учасники угоди зазначили, що документ є відкритим і для інших політичних партій,
які готові спільно боротися проти діючого режиму (В Тернопільському районі 5 партій
підписали угоду про спільні дії об’єднаної опозиції // Номер один
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(http://gazeta1.com/index.php/uk-UA/126-novini-dnya/2595-v-ternopilskomu-raoni-5-parti-
pidpisali-ugodu-pro-spilni-diji-obednanoji-opozitsiji). – 2012. – 17.03).

Харківська область

Государство должно оказать поддержку ГП «Изюмский завод офтальмологической
линзы» (ИЗОЛ). Такое мнение выразил депутат фракции КПУ в Харьковском облсовете,
руководитель региональной группы проекта «Работа. Зарплата. Защита» Игорь Луценко.

Как сообщил коммунист, ГП «Изюмский завод офтальмологической линзы» (ИЗОЛ),
который является единственным производителем оптических заготовок в Украине,
остановил производство и загасил стекловаренную печь.

По мнению депутата облсовета, государству необходимо в срочно порядке исправить
ситуацию на предприятии, оказав ему крупную финансовую поддержку. «Завод нуждается
в модернизации оборудования и дальнейшем развитии производства. Мы считаем, что
власть обязана выделить средства на строительство новой стекловаренной печи. Наша
позиция однозначна – градообразующие предприятия должны не сокращать производство,
а при содействии власти напротив увеличивать обороты, что даст и новые рабочие места,
и увеличит поток средств в бюджет», – считает он.

Игорь Луценко также отметил, что в рамках проекта «Работа. Зарплата. Защита»
коммунисты ведут борьбу за права трудового класса во всем регионе. «Мы оказываем
помощь всем трудящимся, права которых нарушаются. И мимо ИЗОЛа мы пройти не
можем никак. Будем подавать депутатское обращение в облсовет и центральные органы
власти с просьбой выделить средства для стабилизации ситуации на предприятии», –
сообщил коммунист (Компартия требует от власти выделить средства для ГП
«Изюмский завод офтальмологической линзы» // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kompartiya-trebuet-ot-vlasti-vydelit-sredstva-dlya-gp-izyumskij-zavod-
oftalmologicheskoj-linzy/). – 2012. – 16.03).

Херсонська область

Один из вероятных кандидатов в народные депутаты по Комсомольскому району и
Белозерскому району (один избирательный округ) от ПР Михаил Опанащенко начал
выпускать агитационно-пропагандистскую газету. Она называется «Сьогодення» и
распространяется среди жителей Комсомольского района и Белозерского районов.

По информации журналистов издания, депутат облсовета от ПР М. Опанащенко
является наиболее вероятным кандидатом от партии регионов на данный мажоритарный
избирательный округ (Херсонские регионалы будут делегировать в парламент
М. Опанащенко? // Херсонская правда (http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15067-
xersonskie-regionaly-budut-delegirovat-v.html). – 2012. – 15.03).

***

16 марта 2012 г. Херсонскую областную администрацию пикетировали рабочие
херсонских предприятий: судостроительного и машиностроительного заводов, работники
бывшего хлопчатобумажного комбината и швейной фабрики «Красень». Херсонцев в их
борьбе за право на труд вышли поддержать коммунисты.

Рядом с рабочими под стенами администрации стояли и коммунисты, которые
поддерживают связь с профсоюзами заводов. Члены Компартии выразили надежду, что их
акция протеста привлечёт внимание чиновников и те поймут, что людям нужна работа,
надежда на лучшую жизнь, стабильность и зарплата. Они показали власти, что для

http://gazeta1.com/index.php/uk-UA/126-novini-dnya/2595-v-ternopilskomu-raoni-5-parti-pidpisali-ugodu-pro-spilni-diji-obednanoji-opozitsiji
http://gazeta1.com/index.php/uk-UA/126-novini-dnya/2595-v-ternopilskomu-raoni-5-parti-pidpisali-ugodu-pro-spilni-diji-obednanoji-opozitsiji
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достижения своих конституционных прав готовы объединяться, и могут предпринимать
самые решительные действия (Коммунисты поддерживают херсонцев в их борьбе за
право на труд // Компартія України – http://www.kpu.ua –
(http://www.kpu.ua/kommunisty-podderzhivayut-xersoncev-v-ix-borbe-za-pravo-na-trud/). –
2012. – 16.03).

***

16 марта в Херсоне состоялся семинар-тренинг «Открытые списки для
парламентских выборов. Европейский опыт и вызовы для Украины».

Мероприятие проходило в рамках проекта «Просвіта та посилення впливу
громадського сектора на підтримку відкритості виборчих процедур». По программе IFES
«Програма реформування виборчого законодавства» при поддержке USAID.

В своем вступительном слове, руководитель херсонского КВУ, эксперт, журналист и
политолог Дементий Белый рассказал о ситуации на Херсонщине перед парламентскими
выборами.

По его мнению основными проблемами,  с которыми могут столкнутся политики и
избиратели на Херсонщине будут следующие: нарезка избирательных округов под
конкретного кандидата; формирование избирательных комиссий; использование
админресурса; списки избирателей (избирательные адреса); бюллетени (без подписи
членов комиссии); проведение экзит-полов ; отмена через суды результатов выборов на
некоторых (там, где нет необходимого результата. – Ред) избирательных участках.

Во время семинара эксперты рассказали о системе открытых избирательных списков
в некоторых странах Европы. За основу были взяты следующие страны: Латвия, Эстония,
Польша, Румыния. Слушатели семинара обсудили опыт применения открытых
региональных списков в пропорциональных системах выборов. Про систему открытых
региональных списков херсонцам рассказала эксперт Светлана Конончук (Вчера
херсонцам рассказали про открытые списки // Херсонская правда
(http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15088-vchera-xersoncam-rasskazali-pro-otkrytye-
spiski.html). – 2012. – 17.03).

Черкаська область

35-річного депутата міської ради Максима Булатецького обрано головою Черкаської
міської організації Всеукраїнського об’єднання «Батьківщина». Донедавна міську
«Батьківщину» очолювала депутат Черкаської міської ради Наталія Коваленко, яка також
є головою фракції цієї партії у міськраді.

Після конференції Черкаської міської організації ВО «Батьківщина» кількість членів
політбюро скоротилася з дев’яти до п’яти. Туди увійшли депутат Черкаської обласної
ради Михайло Мушієк, депутат Черкаської міської ради Роман Діскант, до цього часу в. о.
голови міської парторганізації «Батьківщина» Валентина Лущик, працівник обласного
секретаріату партії Людмила Попова та Максим Булатецький.

За словами нового очільника міського осередку партії, це зроблено для того, щоб
бюро було постійно дієвим і його будь-якого моменту можна було зібрати.

«Я одноосібно не приймаю рішення. У нас є колегіальний керівний орган, який і
керує організацією, і він повинен бути дієвим, – пояснив Максим Булатецький. – Основне
завдання, яке я зараз ставлю перед собою, – це активізація роботи міської парторганізації і
контроль за парламентськими виборами 2012  р.  Якщо ми не виправимо ситуацію,  що
склалася в Україні, і не зможемо чинити спротив цій владі, то наступних виборів може і не
бути. Влада зробить усе, аби закріпитися та створити авторитарну державу і щоб народ не
впливав на прийняття рішень.  Я не бачу сенсу залишатися головою організації,  якщо не
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впораюся зі своїми обов’язками.  За свої дії треба відповідати,  і я готовий до цього»
(Батьківщина тепер у руках Булатецького // Вечірні Черкаси
(vechirka.ck.ua/misto/batkivshhina-teper-u-rukax-bulateckogo/). – 2012. – 7.03).

***

Як повідомляють у прес-службі черкаської обласної організації ВО «Батьківщина», в
обласному центрі відбулась звітно-виборна конференція обласної організації ВО
«Батьківщина», на якій партійці переобирали голову.

Делегати конференції одноголосно переобрали на посаду голови обласної організації
чинного керівника, депутата обласної ради Анатолія Бондаренка.

«Так склалось, що в опозиційній боротьбі, коли було ув’язнено нашого лідера Юлію
Тимошенко, лідерів інших політичних сил, «Батьківщина» вистояла і залишилась
найбільшою, – наголосив у своєму виступі Анатолій Бондаренко. – За це ми частково
можемо «подякувати» і Партії регіонів, бо вона провела жорстку чистку наших лав на
предмет наявності «тушок» і зрадників. Тепер, під час парламентської кампанії ми маємо
у відповідь так, як кажуть українці, коли прощаються, подякувати Партії регіонів, щоб з її
кадрів більше нікого не залишилось при владі».

Підтримуючи Бондаренка, депутат Черкаської міської ради Микола Булатецький
запропонував піти далі і попросити у Юлії Тимошенко пробачення за те, що Черкаська
партійна організація здала її результат на президентських виборах.

«Бо ви ж гляньте, у нас не просто «тушки», – емоційно охарактеризував перебіжчиків
від «Батьківщини» у парламенті Булатецький. – Тому ми маємо від імені конференції
попросити в Юлії Тимошенко пробачення і запевнити її, що тепер саме Черкаська обласна
організація зробить усе можливе і неможливе, щоб її визволить з-за грат» (Керівником
черкаської «Батьківщини» переобрано Анатолія Бондаренка // Провінція (http://pro-
vincia.com.ua/novini/news_poltika/701-kervnikom-cherkaskoyi-batkvschini-pereobrano-
anatolya-bondarenka.html). – 2012. – 12.03).

***

Черкаська об’єднана опозиція в особі свого лідера Леоніда Даценка рішуче заперечує
висунення депутата облради Любові Майбороди від опозиційних сил до участі у виборах
до українського парламенту.

«Жодна з партій і громадських організацій не називає кандидатуру Майбороди як
можливу від опозиції. Вона не входить у Раду опозиційних сил і посідає специфічні
позиції», – заявив Леонід Даценко.

Вочевидь, під специфічними позиціями координатор розуміє схвалення пані
Майбородою деяких ініціатив влади – введення в експлуатацію обласної дитячої лікарні,
підтримку губернатором муніципального духового оркестру, від якої відмовилася
черкаська мерія – у той час як сама депутатка вважає себе опозиційно налаштованою.

«Рішення про висунення Майборода приймала сама за підтримки інших політичних
сил. Зважаючи, що вона схвально відгукувалася про роботу обласної влади, то Любов
Володимирівна може виявитися «темною конячкою» від провладних сил, якими є Партія
регіонів і «Вільні Демократи» в Черкасах», – вважає Леонід Даценко.

«Теоретично така можливість є, – каже почесний голова Партії Вільних Демократів
Сергій Одарич про підтримку Майбороди.  –  Але судячи з послідовності Любові
Володимирівни, цього не може бути, бо вона на кожні вибори ходить від іншої політичної
сили. Від Руху ходила, від «Нашої України», від «Батьківщини», від «Вільних
Демократів» теж ходила... Лишилася вільною вакансія в партії «Екологія і соціальний
захист», можна від неї».
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Сама пані Майборода не приховує своїх симпатії до ВО «Свобода». Каже, що на
вибори депутатів Верховної Ради йтиме самовисуванцем,  а закиди у тому,  що «бігає»  з
партії в партію, вважає некоректними (Черкасова В. Опозиція «відхрестилася» від
Майбороди – вона йтиме самовисуванцем // Пресс-центр (/www.pres-centr.ck.ua
/politics/24730/). – 2012. – 15.03).

***

Партія регіонів і опозиційні сили заявляють про зростання підтримки на Черкащині.
«Якщо подивитися на дані соціологічних досліджень у грудні і в лютому, то рейтинг

партійної організації дещо зріс.  У грудні він був 13,98  %,  а зараз підвищився майже на
2,5 %», – повідомив голова обласного осередку Партії регіонів і губернатор області Сергій
Тулуб.

За його словами, спостерігається збільшення і його рейтингу як голови
облдержадміністрації. «Це майже 30 % і більше, в залежності від району і міста. І я хочу
сказати, що сьогодні цей рейтинг піднімається», – підкреслив пан Тулуб.

В протилежному таборі теж наголошують на позитиві.
«Сьогодні за «Батьківщину»,  в цілому і за опозицію в Черкаській області готові

голосувати дві третини виборців», – зазначив віце-спікер Верховної Ради Микола
Томенко.

«Політикам варто уникати маніпуляцій з рейтингами, адже рано чи пізно об’єктивні
результати стануть надбанням громадськості, – коментує провідний політичний експерт
черкаського Дослідницько-аналітичного центру «Енігма» Юрій Сас. – Коли хтось
оприлюднює результати соцопитувань,  варто поцікавитись,  хто їх здійснював,  в які
строки, на яких теренах, якою є вибірка, яким чином сформульовані питання».

Разом із тим, він погоджується, що особистісний рейтинг губернатора вищий за
рейтинг партії.

«Тенденція дійсно має місце, – каже екперт. – Що ж до двох третин готових
голосувати за опозицію, то питання в тому, що розуміють під опозицією ті, хто ставить
запитання, і ті, хто на них відповідає. В цьому діапазоні позиціонуються партії і політики
від Ляшка до Тягнибока через Симоненка (Черкасова В. Сергій Тулуб розказав, як у нього
росте рейтинг // Пресс-центр (www.pres-centr.ck.ua /politics/24703/). – 2012. – 15.03).

Чернігівська область

Близько 30  людей пенсійного віку зібралися на Алеї Героїв у Чернігові під
прапорами комуністичної партії.

Головною вимогою мітингувальників було повернення країни народу: зміна
орієнтирів державної політики і перехід до соціалістичного ладу; звільнення трудового
класу від капіталістичного гніту; націоналізація вже приватизованих підприємств;
перерозподіл грошових мас на користь трудового класу;  капітал олігархів направити на
соціальний захист громадян; позбутися іноземного ярма у вигляді співпраці з МВФ, вихід
із СОТ, ярма в яке втягнули Україну «регіонали» та «БЮТівці».

І традиційна вимога провести референдум стосовно створення союзу між Україною
Росією та Білоруссю.

Всі ці вимоги з трибуни доносили депутат міської ради Петрущенков та екс-кандидат
на посаду міського голови Роман Давлеткужин (Чернігівські комуністи вимагали
повернути країну народу // Події і коментарі (http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-
chernigova/7159-chernigivvski-komunsty-vymagaly-povernuty-krajinu-narodu-foto-). – 2012.
– 14.03).

http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/7159-chernigivvski-komunsty-vymagaly-povernuty-krajinu-narodu-foto-
http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/7159-chernigivvski-komunsty-vymagaly-povernuty-krajinu-narodu-foto-
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***

Зустріч Клубу молодого політолога від 15 березня зібрала в прес-центрі «Чиста
політика» керівників основних політичних сил Чернігівщини та експертів. Під час заходу
були проаналізовані дії політичних сил в рамках підготовки до виборів 2012 р., озвучені
плани самих політичних сил та перспективи розвитку політичної ситуації в регіоні.

Загальний аналіз активності політичних партій та потенційних кандидатів у депутати
Верховної ради презентував менеджер Поліського фонду міжнародних та регіональних
досліджень Максим Корявець. Серед основних тенденцій, які показали дослідження було
те, що на початок 2012 р. у Чернігівській області не спостерігалося значної активізації
діяльності політичних партій порівняно з минулим роком,  що може бути пов’язане з
невизначеністю мажоритарних округів. На території області діють в основному вже відомі
політичні гравці, серед яких переважають народні та місцеві депутати. Протягом січня-
лютого 2012 р. відбулося переформатування обласного керівного складу деяких
політичних сил.

Зокрема, обласну організацію Фронту Змін очолив депутат Чернігівської обласної
ради Олександр Нерета. Призначено нового голову Чернігівської обласної організації ВО
«Свобода» та керівника обласного виборчого штабу Костянтина Лубенцова.

Політичні сили зійшлися в думці,  що парламентські вибори будуть
супроводжуватись значним тиском з боку влади та використанням адміністративного
ресурсу. Саме тому опозиційні політичні сили вважають, що єдиний шанс перемогти на
виборах – це процес об’єднання. В той же час політики підкреслюють, що в політичному
полі є також і псевдо опозиція, які діє під керівництвом провладних політичних сил.

Голова обласної Батьківщини Олександр Кодола на зустрічі заявив, що вже в
обласній адміністрації затвердили остаточну карту 6 округів в Чернігівській області. На
виборах 2012 опозиція обов’язково виставить спільних кандидатів у депутати і
Батьківщина збирається пильно слідкувати за тим, щоб не відбувалося підкупу кандидатів
та фальсифікацій.

Позицію Фронту Змін на зустрічі озвучив голова обласної організації Партії
Олександр Нерета. Він зазначив, що наразі у Фронті Змін відбувається перезавантаження
осередків і налагоджується ефективна робота. «Ми готові боротися за перемогу на
парламентських виборах спільно з колегами з опозиційних сил. Об’єднання зусиль
повинно проходити виважено і конструктивно», – заявив Олександр Нерета.

Про роботу Всеукраїнського об’єднання «Свобода» на зустрічі розказав Андрій
Кужель. «Свобода» поступово нарощує підтримку народу і ті результати, яких ми досягли
в області є показником ефективної роботи партії», – зазначив він.

Голова обласної організації партії «УДАР» Сергій Аверченко застеріг опозиційні
сили від безглуздої боротьби. «Опозиція – це не слова, це реальні дії. Ми повинні підійти
до об’єднання чисто і прозоро»,  –  зазначив він.  Партія УДАР сподівається на гарні
результати завдяки репутації свого лідера, роботі з молоддю та відсутності антирейтингу.

Олександр Мельник підкреслив, що «Громадянська позиція» та «Європейська
партія» Миколи Катеринчука підписали «Маніфест громадянської солідарності» з УСДП
Наталії Королевської.  І,  таким чином,  ці партії можуть претендувати на статус ще однієї
«об’єднаної опозиції», до якої можуть долучитися й інші опозиційні структури. «Ми
готові співпрацювати з усіма політичними силами, що борються проти режиму
Януковича», – зазначив Олександр Мельник.

Про об’єднання національно-демократичних сил Чернігівщини заявили Сергій
Соломаха та Олександр Литвиненко. Зокрема, 22 січня 2012 р. у Чернігові, як і в інших
регіонах України, обласні організації партії «Наша Україна», Конгресу українських
націоналістів, Української народної партії, Української платформи «Собор» створили
координаційну раду.
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Ігор Андрійченко розповів про початок діяльності Демократичного альянсу, як
політичної партії. «Після 15 років громадської діяльності Демократичний альянс здобув
достатньо досвіду для політичної боротьби за інтереси громадськості. Основний акцент
нашої діяльності буде спрямований на боротьбу з корупцією та реальні справи в регіоні»,
– підкреслив голова обласного Демократичного альянсу.

Підсумував політичну ситуацію керівник проекту «Чернігівський монітор» Юрій
Паперний. Він зазначив, що «правила гри» парламентських виборів буде змінено, як і
межі мажоритарних округів. Зокрема, передбачається відміна можливості балотуватися
одразу по списку партії і округу. «Якщо в області буде сформовано 6 округів, то нам слід
чекати цікавої та неочікуваної виборчої боротьби», – допустив експерт (Політичні партії
Чернігівщини розповіли про свою підготовку до виборів // Чернігівський монітор
(http://monitor.cn.ua/ua/politics/3898). – 2012. – 17.03).

Чернівецька область

Голови Чернівецьких обласних організацій політичних партій, що входять до
Комітету опору диктатурі у Чернівецькій області,  підписали Угоду про спільні дії
об’єднаної опозиції на Буковині.

Вона підписана, виходячи із Угоди про спільні дії об’єднаної опозиції, підписаної у
місті Києві 22 січня 2012 р., маючи на меті практичну реалізацію задекларованих засад,
проголошують про координацію дій для досягнення цілей, серед яких: повернення країни
на демократичний шлях розвитку та забезпечення умов для добробуту та можливостей
самореалізації кожної людини; повноцінне забезпечення європейських стандартів свобод
та прав громадян; припинення політичних репресій і негайне звільнення Юлії Тимошенко,
Юрія Луценка та інших політичних в’язнів; забезпечення їм права на участь у
політичному житті країни, а саме на участь у парламентських виборах 2012 р.; захист
конституційного права громадян України на формування органів влади. Отже, на вільні та
чесні вибори; боротьба з антинародним режимом Януковича та його представниками на
місцях і відновлення справжнього народовладдя.

Для виконання Угоди підписанти спільно взяли на себе зобов’язання: всіма
можливими способами захищати свободу та права жителів Чернівецької області;
відстоювати принципи демократії та верховенства права; не допускати реалізації
нищівних для українського народу «реформ»; узгоджувати позицію і спільні політичні
принципи, підходи та дії на всіх рівнях місцевих рад Чернівецької області; координувати
дії, спрямовані на підготовку та проведення чесних та прозорих виборів та недопущення
фальсифікацій голосування і спотворення волевиявлення громади.

«Ми наголошуємо, що єдиним опонентом для об’єднаної опозиції є чинний режим і
ті політичні сили,  які його уособлюють,  – йдеться в Угоді.  – Тому ми відмовляємося від
публічної взаємної критики та декларуємо принцип взаємоповаги і взаємного
непоборювання між опозиційними політичними силами».

Підписанти закликали «всіх, хто здатний протистояти режиму Януковича»,
підтримати їхню ініціативу та діяти спільно – з метою консолідації демократичних сил і
уникнення розпорошення голосів виборців. «Тільки разом ми зможемо досягти спільної
мети,  побороти диктатуру та побудувати справедливу та заможну країну»,  –
наголошується в підписаній Угоді (Комітет опору диктатурі в Чернівецькій області
проголосив про координацію дій // Час (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4123).  –
2012. – 15.03).

http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4123
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***

Попри те, що ст. 39 Конституції України гарантує право збиратися мирно, без зброї і
проводити збори, мітинги, походи, демонстрації, про проведення яких завчасно
сповіщаються органи виконавчої влади чи органи місцевого самоврядування, Чернівецька
міська рада вишукує шляхи для обмеження цих прав громадянам в обласному центрі,
повідомляє прес-служба обласної організації партії ВО «Батьківщина».

В зверненні партії йдеться, що «Чернівецька міська організація партії ВО
«Батьківщина» у законний і звичний спосіб повідомила міськраду про намір встановити
інформаційний намет на Центральній площі міста. Згідно з чинним законодавством, орган
самоврядування має взяти до уваги це повідомлення і в свою чергу повідомити про такий
намір правоохоронні органи, прокуратуру, СБУ та місцеві органи виконавчої влади – з
метою дотримання громадського порядку. Так і робилося досі – зокрема, і два тижні тому
під час попереднього встановлення намету на термін з 2 по 12 березня 2012 р.

Намір продовжити розміщення інформаційного намету ВО «Батьківщина» з 15 по
23 березня несподівано наткнувся на «бюрократичні викрутаси» міськради. Цей орган
місцевого самоврядування надав таку відповідь на повідомлення міської парторганізації
ВО «Батьківщина»: «Ваше звернення про встановлення намету на Центральній площі
міста, для вирішення по суті, скеровано до департаменту містобудівельного комплексу та
будівельних відносин, в компетенції якого знаходяться вирішення питань щодо
розміщення малої архітектурної форми».

Заявляємо, що місцевою владою вишукуються бюрократичні шляхи непрямої
протидії публічній діяльності опозиційної політичної партії ВО «Батьківщина», серед яких
– переадресація нашого звернення до голови міськради іншим департаментам. Розцінюємо
це як свідоме затягування часу і утискування конституційних прав громадян та об’єднань
громадян» (Буковинським бютівцям не дозволяють встановити палатку // Час
(http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4153). – 2012. – 15.03).

***

У Новоселиці на Буковині влада хотіла перешкодити партії «УДАР» Віталія Кличка
провести районну конференцію політсили.

Районна організація партії «УДАР» запланувала 15 березня провести зібрання у
малій залі Новоселицького будинку культури. Із сіл на конференцію приїхали десятки
людей. Але, як з’ясувалося, в орендовану офіційно залу люди потрапити не змогли.
Директор районного будинку культури Семен Вайнберг на вимогу «УДАРу» не зміг
пояснити, яка ж причина відмови у наданні приміщення. Ще 13 березня була укладена
угода оренди і проведена оплата.

Ставлення влади до людей обурило всіх, хто прибув на конференцію. Але люди
згуртувалися і провели зібрання в іншому місці, на зважаючи на тиск і перешкоди
чиновників від влади. Активісти «УДАРу» пообіцяли: про такі підлі, нечесні і непорядні
вчинки розкажуть в кожному селі району.

Роман Ванзуряк, голова Чернівецької обласної організації партії «УДАР» заявив:
«Те, що сталося сьогодні у Новоселиці, можна кваліфікувати як тиск на партію «УДАР».
Це – перешкоджання нам як політичній силі проводити діяльність. Влада застосувала
репресивний метод боротьби з опозицією. Місцеві горе-керівники вважають, що крім них
у Новоселицькому районі більше ніхто немає права проводити політичне життя. Це їхня
помилка. Такий недотепний спосіб завадити нам провести конференцію тільки згуртував
«УДАР». Місцева влада хотіла «прогнутися» перед обласною і показати, що політичне
життя у Новоселицькому районі у них під контролем.  Дії влади засвідчують –  їй є чого
боятися, і чесної політичної конкуренції вона не витримує» (На Буковині намагалися
зірвати конференцію «УДАРу» // Партія «Удар» Віталія Кличка

http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4153
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(http://klichko.org/ua/news/news/na-bukovini-namagalisya-zirvati-konferentsiyu-udaru).  –
2012. – 15.03).

Партійні акції, заходи

Понад 200  представників Об’єднаної опозиції 9  березня в Умані провели акцію до
198-річниці з дня народження великого Кобзаря.

Вінки та квіти до пам’ятника Тарасу Шевченку поклали представники політичної
партії «Фронт Змін» – голова Черкаської обласної організації Наталія Старікова, лідер
Уманської організації Максим Поляков, керівник Христинівської осередку Олександр
Ковбасюк,  а також голова Уманської міської організації ВО «Батьківщина»  Людмила
Кирилюк, міської організації ВО «Свобода» Юрій Ботнар, голови районних
організаційних партій,  депутати Уманської міської та районної рад.  До Об’єднаної
опозиції Уманщини приєдналися представники «Уманського козацтва» Черкаського
крайового товариства Українського козацтва, Українська народна партія, УНСО, Конгрес
Українських націоналістів, громадські організації та жителі міста.

Депутат обласної ради, голова Черкаської територіальної організації Політичної
Партії «Фронт Змін» Наталія Старікова зауважила, що тільки разом Об’єднана опозиція
Черкащини переможе на виборах.

«Вшановуючи пам’ять Тараса Шевченка, ми маємо об’єднатися в такій непростій
ситуації, яка склалася в країні. Тільки разом ми здобудемо перемогу, – сказала Наталія
Володимирівна. – Тарас Шевченко – найвеличніша постать в нашій державі, це великий
поет, який вірив, що наша держава буде такою, на яку б рівнялися інші».

У своєму виступі голова Уманського осередку політичної партії «Фронт Змін»
Максим Поляков наголосив,  що потрібно дбати про пам’ять минулого не тільки у
відповідні свята і наголосив, що очільникам міста має бути соромно за такий ганебний
стан парку Тараса Шевченка. Він зазначив, що до депутатів Уманської міської ради
підготовлено звернення, щоб перерозподілити частину коштів міського бюджету на
приведення парку до ладу.

Після концерту та виступів лідерів політичних організацій чотири керівники
районних політичних організацій «Фронту Змін», ВО «Батьківщина», ВО «Свобода» та
Української народної партії підписали угоду про спільні дії, утворивши Об’єднану
опозицію Уманського району.

А в Черкасах молодіжне крило черкаських фронтовиків доєдналися до панахиди і
спільного опозиційного покладання квітів до пам’ятника Шевченка (Черкаський «Фронт
Змін» вшановував пам’ять Тараса Шевченка в Умані та закликав опозицію до
об’єднання // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/6782-cherkaskij-front-zmin-
vshanovuvav-pamjat-tarasa-shevchenka-v-umani-ta-zaklikav-opozitsiju-do-obednannja). –
2012. – 10.03).

***

Сумская областная партийная организация «Батьківщина» поздравила лидера партии
Юлию Тимошенко с праздником 8 Марта, устроив автопробег из Сум в Харьков. Около
20 машин с партийной символикой приехали к Качановской исправительной колонии, где
участники акции устроили митинг с лозунгами «Юле – волю». Народные депутаты Юрий
Одарченко и Владимир Филенко передали Юлии Тимошенко 10 тыс. писем и
поздравлений от жителей Сумской области, которые собирались во всех районах
Сумщины в специальных уличных палатках.

http://klichko.org/ua/news/news/na-bukovini-namagalisya-zirvati-konferentsiyu-udaru
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«Мы считаем, что Юлия Владимировна должна принять участие в выборах народных
депутатов в Верховную Раду Украины, потому что ее поддержали 50 % граждан Украины
во время президентских выборов, а сегодня ее поддерживает каждый житель нашей
страны. Мы считаем, что столько людей одновременно ошибаться не может», – заявил
председатель Сумской областной парторганизации Александр Лысенко (Нардепы
передали Тимошенко за решетку 10 тыс. поздравлений от жителей Сумщины //
«Панорама» (http://rama.com.ua/news+article.storyid+11626.htm). – 2012. – 12.03).

***

«На жаль багато людей вважають, що проблема ВІЛ/СНІДу – це щось далеке,
абстрактне, що це їх не стосується і не торкнеться ані сьогодні, ані завтра. Однак
реальність доводить протилежне –  пересічний українець має дуже велику ймовірність
того, що поруч з ним або серед його друзів, знайомих є ВІЛ-позитивні люди», – такими
словами розпочав лекцію зі студентами психологічного факультету Петро Гайдучик, який
20 років пропрацював завідуючим відділення, де лікуються хворі на СНІД. До речі Петро
Данилович, є головним лікарем Волинської обласної інфекційної лікарні, депутатом
обласної ради та членом команди «Молодих регіонів».

Організаторами лекції виступила ГО «Молоді регіони». За словами голови
волинського осередку – Петра Сосницького така зустріч це лише початок: «Передумовою
цієї лекції стала наша неформальна розмова з Петром Даниловичем, де ці теми якраз і
обговорювалися, і після цього я зрозумів, що про ті речі які він розповів повинен знати
кожен студент,  і якщо така лекція змусить задуматися хоча б кількох людей зі ста,  ми
будемо вважати, що робота проведена не даремно. «Молоді регіони» від самого початку
пропагують здоровий спосіб життя,  власне обізнаність –  це перший крок до того,  аби
зберегти життя собі і близьким людям».

«Здоровий спосіб життя, чистота у взаєминах – найкращі методи профілактики
СНІДу», – підсумував Петро Сосницький («Молоді регіони» розповіли страшну правду
про СНІД студентам психологічного факультету ВНУ // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.volynregion.org/news/1364-molodi-rehiony-rozpovily-strashnu-pravdu-
pro-snid-studentam-psykholohichnoho-fakultetu-vnu.html). – 2012. – 13.03).

***

Представники опозиційних сил провели під Львівською обласною радою
театралізований флеш-моб, щоб показати, як нинішня влада тисне на підприємців.

Дійові особи акції –  львівський губернатор,  міліція,  податкова і господар
підприємства. Учасники флеш-мобу показали, як губернатор насилає на підприємця
міліцію й податкову і забирає в нього останнє.

Як заявив учасник акції, депутат Стрийської міської ради від ВО «Свобода» Олег
Кузь, їхній флеш-моб символізує дії нинішньої влади, яка не займається господарством, а
вже готується до виборів, і для цього обдирає підприємців. «Перед виборами збільшилася
кількість перевірок і посилився тиск на підприємців», – заявив він (Під ЛОР провели
флеш-моб, щоб показати, як влада тисне на підприємців // Західна інформаційна
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/03/13/338507). – 2012. – 13.03).

***

Около 70 человек – предпринимателей и торговцев требовали сохранения торговых
павильонов на Привокзальной площади в Донецке.
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Организатором митинга выступила Донецкая областная организация политической
партии «Гражданская позиция». На митинг прибыл и заместитель городского головы
Геннадий Ткаченко.

Люди держали в руках государственные флаги Украины и флаги партии
«Гражданская позиция».

Выступающие со стороны предпринимателей требовали сохранения работы
павильонов или денежной компенсации за их снос.

Ткаченко утверждал, что срок аренды земли, на которой расположены павильоны
завершился и городской совет не намерен продолжать договор аренды.

Митинг длился около часа. Затем Ткаченко предложил пройти по торговым рядам с
целью найти собственника павильона в котором работает нелегальный зал игровых
автоматов. Павильон с игровыми автоматами был закрыт.

Предприниматели договорились с Ткаченко о продолжении переговоров по
определению нового места для переноса павильонов. Ранее предложенные места
предпринимателей не устраивали.

По словам, Донецкого городской головы Александра Лукьянченко, согласно
Генплану города данная площадь должна быть освобождена от временных торговых точек
(70 предпринимателей требовали сохранения торговых павильонов на Привокзальной
площади Донецка // KORRDON (Донецк) (http://korrdon.info/events/36765-0-
predprinimateley-trebovali-sohraneniya-torgovyh-pavilonov-na-privokzalnoy-ploschadi-
donecka.html). – 2012. – 15.03).

***

15 березня 2012 р. в Житомирі активісти-опозиціонери показали «червону карту»
Президенту України Віктору Януковичу та меру міста Житомир Володимиру Дебою.

Біля будівлі мерії Житомира зібралися активісти опозиційних сил: «Фронту Змін»,
«Батьківщини», «Свободи» та «УДАРу». З транспарантами та прапорами учасники акції
вимагали від мера виконувати свої обіцянки. Вони збирали підписи під колективним
листом до мера міста Володимира Дебоя, в якому вимагали від нього негайно виконати всі
свої передвиборчі обіцянки, або йти у відставку.

Разом з опозиціонерами біля будівлі мерії стояли активісти Партії регіонів. А
пенсіонери, які прийшли підтримати активну молодь, скандували гасла: «Юлі – волю»,
«Ганьба владі», «Партія регіонів проти Дебоя».

До мітингуючих опозиціонерів ніхто з представників влади так і не вийшов (В
Житомирі активісти опозиційних сил та Партії регіонів прийшли до мерії. Дебою
показали «червону картку» // ЖИТОМИР.info
(http://www.zhitomir.info/news_105042.html). – 2012. – 15.03).

***

Луганские коммунисты организовали работу советского трамвая, проезд в котором
составит 3 копейки. Об этом сообщил 1-й секретарь Луганского горкома
Коммунистической партии Украины Максим Чаленко.

Трамвай будет возить жителей города 17 марта. Акция приурочена к 21-й годовщине
Всесоюзного референдума о сохранении СССР.

«В этот день, 21 год назад, более 148,5 млн граждан СССР, имевших на тот момент
право голоса, приняли участие в референдуме, в котором высказали свое мнение по
поводу дальнейшего существования СССР. За сохранение Союза Советских
Социалистических Республик, высказались 113,5 млн человек. Это 76,43 % от общего
количества голосовавших. Мнение большинства жителей огромной страны
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проигнорировали. СССР перестал существовать, но люди до сих пор с ностальгией
вспоминают те времена», – сказал коммунист.

В качестве положительного примера, Максим Чаленко привел работу
электротранспорта.

«Проезд в трамваях стоил всего лишь 3 копейки. Сегодня для Луганска тарифная
политика в транспортной сфере – одна из наиболее актуальных тем. То, что есть – мы
видим каждый день, то, что было – покажем 17 марта», – поделился он.

1-й секретарь Луганского горкома Коммунистической партии Украины также
добавил,  что кондукторами трамвая в этот день поработают комсомольцы и молодые
коммунисты.

«В обмен на 3 копейки, необходимые для оплаты проезда, луганчане получат
счастливые билеты», – прокомментировал он (Коммунисты будут возить луганчан на
трамвае за 3 копейки // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-15-47.html).
– 2012. – 15.03).

***

15 марта Киевский городской комитет Компартии Украины совместно с
Антифашистским комитетом Украины провёл акцию «НЕТ – переименованию улиц
столицы!»

Коммунисты и жители города встали живой цепочкой вдоль всей улицы
Коминтерна, переименованной в улицу С. Петлюры, единственная заслуга которого
состоит в том, что в 1918 г. по этой улице он бежал из Киева вместе с остатками войск
Директории.

Неопетлюровцы, понимая, что жители улицы Коминтерна никогда не поддержат их,
пошли на нарушение решения Киеврады от 29.04.2004 г. «Про порядок найменування
об’єктів міського підпорядкування, вшанування пам’яті видатних діячів і подій,
встановлення пам’ятних знаків у м. Києві». Ведь в этом решении ясно сказано, что
переименования принимаются по результатам опроса общественного мнения.

Коммунисты держали в руках плакаты: «Переименование улиц – расточительство!»,
«Требуем стереть имя Петлюры с карты Киева!», «Улица Петлюры – позор для киевлян!»

Протестная акция коммунистов –  это выражение воли народа,  которому пытаются
навязать антигероев в роли спасителей Украины (Нет – переименованию улиц Киева! //
Компартія України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/net-–-pereimenovaniyu-ulic-
kieva/НЕТ – переименованию улиц столицы!). – 2012. – 15.03).

***

Майже 600 представників КПУ та «Антифашиський комітет» зібралися у центрі
Києва у живий ланцюг аби відмінити рішення перейменувати відому київську вулицю
Комінтерну у вулицю Петлюри. До комуністів пристали кияни: декілька тисячний мітинг
протесту у велелюдному центрі столиці. Київська міськрада перейменувала вулицю
Комінтерну на вулицю Симона Петлюри. За таке рішення проголосували 76 депутатів при
необхідних 61. Комуністи і жителі самої вулиці проти зміни назви.

Георгій Буйко, председатель Антифашиського комітету України, секретар ГК КПУ:
«Это организованный протест. Протестуют против насилия над достоинством граждан
города Киева и прежде всего улицы Коминтерна, каким-то зловещим образом ставшая
улицей Петлюры, который вошёл в историю Украины как организатор еврейских
погромов, расстрелов, как предатель национальных интересов Украины».

Перейменування проводилося на честь 130-річчя від дня народження Петлюри та на
виконання указу Президента України «Про увічнення пам’яті видатних діячів УНР та
Західно-Української Народної Республіки».

http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-15-47.html
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Олександр Комнацький, перший секретар Київського ГУ КПУ: «Кто такой Петлюра?
Петлюра – это антигерой, который в 1918 г. расстрелял рабочих «Арсенала», а потом
бежал по этой улице. На каком основании и чем мотивировал киевский совет, что возвёл
его в ранг героя? Нам это неизвестно. Поэтому мы хотим, чтобы депутаты киевского
совета нас услышали, что они не принимают мнение киевлян о том, стоит ли
переименовывать улицу».

Самі ж протестувальники взагалі не розуміють: чому саме цю вулицю вирішили
позбавити назви Комінтерн, адже так називається міжнародний рух, і чому саме ця вулиця
має носити ім’я Симона Петлюри? Кияни вважають за необхідне відмінити рішення про
перейменування вулиці Комінтерну (Перейменування вулиць // Телеканал «ГАММА»
(http://www.gamma.tv/new.php?id=811). – 2012. – 16.03).

Громадські організації у підтримці партій

Громадські організації з усієї України анонсували проведення у березні
Всеукраїнського форуму «Нові лідери – нова країна». Головне завдання заходу –
консолідувати потенціал громадянського суспільства України. Адже не секрет, що саме
роз’єднаність «афганців», підприємців, «чорнобильців», інших громадських активістів –
одна з причин, що допомагає владі втриматися на своїх позиціях та своєму місці, граючи
на протиріччях між протестуючими.

Популярність громадських організацій серед українців зростає. Причина проста – в
них вони бачать альтернативу політикам. Адже, починаючи з осені 2010 р., саме
громадські організації показали, що можуть захищати права громадян. Податковий
Майдан-2010, показовий штурм Верховної Ради «афганцями», голодування і протести
«чорнобильців»у Маріїнському парку в Києві та на площі перед обласною адміністрацією
в Донецьку – все це свідчення того, що в Україні народжується нова потужна сила, з якою
доведеться рахуватися і владі, й опозиції. І громадські рухи продовжують залучати все
більше українців, які усвідомили, що свої права треба захищати, а змінювати Україну на
краще слід власними руками.

Паралельно з ростом популярності громадських рухів, помітно падає рівень
підтримки влади. А ось рівень авторитету опозиції завмер на місці. І чимала вина в цьому
– самої опозиції. Проблема української опозиції в тому, що вона не є альтернативою владі.

Сьогодні головне завдання опозиції – це вихід за межі негативної тенденції.
Опозиційні політичні проекти мають два магістральні напрями. Варіант перший Україна
вже неодноразово проходила. Його можна умовно назвати «залишити все, як є». До самих
виборів звинувачувати владу в усіх смертних гріхах і створювати образ «антинародного
режиму», щоб потім максимально пафосно і демонстративно проти нього боротися,
виходити на мітинги і агітувати «проти партії шахраїв і злодіїв». Але така поведінка не
допоможе подолати падіння популярності.

А ось другий варіант вимагає не віртуальної боротьби в телевізійних студіях,  а
перетворення своїх партій в механізм, який допомагає мільйонам українських виборців
реалізувати свої життєві інтереси. Є група активістів, які успішно борються проти
завищених комунальних тарифів у Кіровограді? Є громадські лідери, що домоглися
анулювання рішення міськради про вирубку скверу в Києві або незаконне
землевідведення в Луцьку? Значить, потрібно йти з ними на контакт, проводити
переговори, визначатися, чим громадські активісти і опозиційні політики можуть бути
корисні одні одним.

Українці справді вважають громадські організації та їх лідерів альтернативою владі.
Але самі представники «афганців», підприємців, захисників прав пацієнтів,
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профспілкових об’єднань розуміють, що потрібен механізм приходу «нових виразних
облич» у політику.

Голова правління Центру прикладних політичних досліджень «Пента» Володимир
Фесенко вважає, що в нинішніх умовах для опозиційних партій дуже перспективною є
ставка на співпрацю з новими громадськими рухами, зокрема з підприємницьким. Наразі
«поки що опозиція недостатньо використовує цей ресурс. Можна відзначити, мабуть,
тільки активну взаємодію Наталії Королевської з підприємницьким рухом», – вважає він.

А директор центру «Відкрита політика»  Ігор Жданов переконаний,  що такі групи
громадянського суспільства, як «афганці», «чорнобильці» та інші «будуть або шукати
політичні сили, які стануть їхніми своєрідними адвокатами в майбутньому парламенті, або
спробують висунути своїх представників у мажоритарних округах».

Запланований у березні Всеукраїнський громадський форум, одним з ініціаторів
проведення якого є Наталія Королевська, якраз і націлений на те, щоб об’єднати здорові
політичні сили і найбільш гідних громадських активістів. «Відклавши особисті амбіції,
лідери громадських організацій – ветеранів-«афганців», «чорнобильців», активістів
Податкового майдану, фермерів – сіли за стіл переговорів і висловили єдину позицію:
об’єднатися і йти в політику. Щоб реально змінити ситуацію в країні – треба діяти разом,
а не проводити окремі акції протесту, інакше кожного з них нинішня влада «зламає»
поодинці», – заявляє Королевська.

Українці справді бачать у громадських рухах альтернативу. Тому що вони
займаються вирішенням повсякденних проблем, а не спекулюють на політичних гаслах.
Коли політики декларують своє бажання «об’єднати Україну», то насправді часто-густо
тільки розпалюють протиріччя між столицею і регіонами, між Сходом і Заходом, між
галичанами, киянами і луганчанами. А громадянське суспільство об’єднує Україну на ділі,
а не на словах. Захищаючи права громадян, незалежно від того, де вони проживають – у
Криму,  Києві чи Донецьку,  і за кого голосували на будь-яких виборах (Охрімчук В.
«Народний список» – альтернатива політикам // Буковина (http://gazeta-
bukovyna.cv.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=740:l-r-&catid=43:2011-
12-24-10-46-55&Itemid=59). – 2012. – 17.03).

***

9 березня в Сімферополі представники кримськотатарської громади взяли участь в
урочистому мітингу з нагоди 198 річниці від дня народження Тараса Шевченко

Традиційно, щорічний захід був організований за ініціативи ГО «Українська громада
Криму» та Кримських республіканських відділень націонал-демократичних політичних
партій.

Також до пам’ятника Кобзарю прийшли керівники Меджлісу, делегати Курултаю,
ветерани Національного руху кримських татар, представники МГО «Бізим Кирим».

У своїй промові голова МГО «Бізим Кирим» Абдураман Егіз зазначив, що кримські
татари прийшли «вшанувати Кобзаря, який викристалізував українську ідею та показав
шлях для майбутнього України».

Звертаючись до тих, хто зібрався, перший заступник голови Меджлісу Рефат
Чубаров процитував слова Тараса Шевченко: «борітеся й поборете!». Після промов
громадських діячів та кримських політиків відбулось урочисте покладання квітів до
пам’ятника Кобзарю (Представники кримськотатарської громади вшанували
Шевченка // «Західна інформаційна корпорація»
(http://zik.ua/ua/news/2012/03/09/338098). – 2012. – 9.03).
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***

12 марта 2012 г. в г. Константиновка Донецкой состоялся митинг нескольких
организаций чернобыльцев Донецкой и Харьковской областей. О помощи в организации и
проведении митинга чернобыльцы обратились к областным организациям партий ВО
«Свобода», «Фронт Змін» и «Гражданская позиция». Представители этих оппозиционных
сил и обеспечили политическую составляющую митинга. Митинг состоялся на площади
перед дворцом «Октябрь», напротив здания Константиновского райсовета.

Участие в акции приняли более двухсот митингующих. Во время акции протеста они
единогласно приняли резолюцию митинга, которая требует отставки Президента Украины
как неспособного обеспечить выполнение Конституции Украины, отставки Кабинета
Министров за нарушение прав граждан Украины и роспуска Конституционного Суда
Украины.

Также активисты требовали соблюдения прав и свобод человека, немедленного
исполнения судебных решений и осуществления мер по предупреждению коррупции во
власти и другие.

Все выступающие на митинге остро критиковали действия властей, выступали
против вмешательства чиновников в деятельность судов, против произвола и давления со
стороны правоохранительных органов на лидеров и активистов общественных
организаций и политических партий, выражали поддержку всем незащищенным слоям
населения, оказавшимся «вне закона» у этой власти (В Донецкой области чернобыльцы
потребовали отставки Януковича // НОВОСТИ.dn.ua
(http://novosti.dn.ua/details/175681/). – 2012. – 12.03).

***

Около 300 чернобыльцев из Черкасской и других областей собрались в Черкассах,
чтобы выразить протест против социальной политики правительства.

На акцию пригласили председателя Европейской партии Украины Николая
Катеринчука и координатора общественного движения «Гражданское сопротивление»
Александру Кужель. Озвучку для акции предоставили областные коммунисты. На акции
были флаги Компартии, «Фронта Змін», Украинской народной партии. Накануне митинга
активисты собирались начать бессрочную голодовку.

«Мы здесь не случайно, не потому, что выборы скоро, и я, и Катеринчук еще с осени
постоянно поддерживаем протестные движения чернобыльцев и афганцев, – говорит
Кужель. – Я и в Донецк летала, и в Киеве под Кабмином в первых рядах была. Обращаюсь
ко всем присутствующим: не голодайте, берегите свое здоровье. Для этой власти будет
лучше,  если мы все подохнем.  Они ждут этого.  И не смотрите,  что нас на площади
немного. Мне ежедневно звонят люди, пишут письма. Они говорят, что не имеют средств
даже на митинг приехать».

Николай Катеринчук объявил, что на весну запланированы масштабные акции
протеста в Киеве.  «Ко мне на каждом митинге подходят и спрашивают,  когда вилами
пойдем власть брать. Я им говорю – покажите мне свои вилы и я пойду бок о бок с вами, –
обращается к собравшимся Катеринчук. – Сегодняшнее вече должно быть определенным
толчком с привлечения к политической ответственности тех, кто наступает на права
граждан. Эта власть должна понять, что за свои действия нужно отвечать».

Глава организации «Чернобыль – 86» Александр Петренко зачитал резолюцию
митинга. Он отметил, что в случае невыполнения требований 26 апреля в Киеве состоится
уже всеукраинская акция протеста «Киевский Чернобыль» (Черкасские чернобыльцы
грозятся пойти на Киев // «Цензор.НЕТ»
(http://censor.net.ua/news/199929/cherkasskie_chernobyltsy_grozyatsya_poyiti_na_kiev). –
2012. – 12.03).
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***

12 березня активісти «АнтиТабачна кампанії» та руху «Голодні студенти» під час
флеш-мобу вручили міністру освіти і науки, молоді та спорту Дмитрові Табачнику «Орден
Голодранців».

Активістка «АнтиТабачна кампанії» Мар’яна Максимів наголосила, що цей флеш-
моб є лише маленькою частинкою антитабачної кампанії. За її словами, акції протесту
проводитимуть до звільнення Дмитра Табачника з посади.

«Ми проаналізували правління і всі кроки Дмитра Табачника і будемо боротися до
повного його звільнення. Тим більше, що теперішні його дії зачепили школу, викладачів,
спорт і молодь.  Наш міністр є занадто одіозним і його кроки поглиблюють
деукраїнцізацію освіти. А останньої краплею стала догана нашому ректорові Іванові
Вакарчуку за те, чого він не робив», – пояснила Мар’яна Максимів.

Координатор «АнтиТабачна кампанії» та руху «Голодні студенти» Андрій Шпіцер
розповів, що наразі студенти чекають на рішення Міносвіти щодо виплати індексації
стипендії.  Відразу після того,  як студенти отримають свої гроші,  вони відправлять
поштою Дмитрові Табачнику «Орден Голодранців» (Табачник удостоївся «Ордену
Голодранців» // Вголос (Львів) (http://vgolos.com.ua/politic/news/45551.html). – 2012. –
12.03).

***

До пам’ятника великому Кобзарю у Рівному квіти принесли і представники влади і
представники опозиції. Зробили це не разом втім за однаковим сценарієм. Без декламації
не обійшлося.

Урочистості з нагоди дня народження Тараса Шевченка не привернули увагу великої
кількості рівнян. Проте ті, хто прийшли, кажуть пам’ять про великого Кобзаря буде жити
вічно.

Окремі рівняни вже складають навіть вірші в стилі великого Кобзаря.
Після покладання квітів до пам’ятника Тарасу Шевченку від представників влади

через декілька годин сюди ж прийшли опозиціонери. Обидва мітинги відрізнявся лише
змінами облич, котрі клали квіти та молебнем за Тараса.

«Борітеся –  поборите»,  –  лунало з вуст опозиції.  Влада ж Кобзаря не цитувала
обмежившись фразами про значимість Тараса Шевченка для українського народу (У
Рівному відзначали Шевченківські дні // Телеканал «Рівне-1»
(http://rivne1.tv/Info/?id=16663). – 2012. – 13.03).

***

12 березня у Львові молодь презентувала громадську кампанію «Вставай». Під
стінами Львівської обласної державної адміністрації відбулась перша акція молодих
активістів, присвячена 2-м роковинам перебування при владі Януковича.

Співкоординатор акції, Голова Львівської крайової організації Молодого Народного
Руху Андрій Ковальський зазначив: «Сьогодні ми об’єднали найактивніші молодіжні
організації Львівщини, які рішуче заявили «Ганьба!» чинній владі. Ми не будемо терпіти,
коли на найвищі державні посади призначають людей, котрі нещодавно ще були
громадянами іншої країни. Два роки нас годують обіцянками про доступне житло для
молоді,  а натомість захоплюють для себе «Межигір’я».  Замість того,  щоб дбати про
патріотичне виховання молоді, влада здала українську територію. Досить терпіти бандитів
при владі!».
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Нагадуючи конкретні обіцянки, які були дані молоді Януковичем та його командою,
молодь підсумувала, що Президент повністю відступився від них у своїй діяльності та
сконцентрувався на зовсім інших завданнях. У результаті Янукович протягом дворічного
терміну перебування при владі повністю втратив довіру молоді, зрадив її.

На Львівщині до громадської кампанії «Вставай» вже долучились: ГО «Борець»; ГО
Леви»; ГО «Молодь за зміни»; ГО «Самі»; ГО «Сокіл»; ГР «УДАР молоді»; ЛКО
«Молодий Народний Рух»;  ЛМО «Студентська Свобода»;  ЛО МГО «Батьківщина
молода»; ЛОО ВМГО «Молодіжний Націоналістичний Конгрес»; МГО «Студентське
Братство Львівщини»; молодіжне крило політичної партії «Фронт Змін» (Червону картку
Януковичу від молоді Львівщини! // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/chervonu-kartku-janukovichu-vid-molodi-
lvivshchini.html). – 2012. – 13.03).

***

Волинська обласна МГО «Молоді регіони» допомагатиме молоді з
працевлаштуванням. Саме такий амбітний виклик ставить перед молоддю Молодіжний
центр праці. Однак це непросте завдання потребує щоденної кропіткої праці,
усвідомленого бажання постійно вдосконалюватися й бути активним у своєму виборі.

Молодіжний центр праці, як пілотний проект створений у Любомльському районі.
Одним із засновників цього центру виступає голова Любомльської молодіжної
громадської організації «Молоді регіони» Богдан Грищук.

«В свій час це був досить хороший проект. Активно співпрацювали з центром
зайнятості, поляками та іншими організаціями та установами-роботодавцями. В силу тих
чи інших причин до недавнього часу робота була призупинена. Зараз при підтримці
Волинської обласної молодіжної організації «Молоді регіони» ми реанімуємо цей проект.
Я переконаний, що все запрацює в найближчому часі», – зауважив Богдан Грищук.

«Ми відновимо роботу цього центру.  Побачимо,  якщо це буде виправдано і ми
зможемо допомогти молоді у вирішенні тих чи інших питань, то відкриємо відповідний
центр обласного рівня», – запевнив голова Волинської обласної молодіжної громадської
організації «Молоді регіони» Петро Сосницький (Волинська обласна МГО «Молоді
регіони» допомагатиме молоді з працевлаштуванням // Волынская областная
организация Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/1358-volynska-oblasna-
mho-molodi-rehiony-dopomahatyme-molodi-z-pratsevlashtuvannyam.html). – 2012. – 13.03).

***

У Чернівцях під стінами ОДА 13 березня молоді представники опозиції показали
червону картку владі за невиконані обіцянки. Біля адміністрації зібралося кілька десятків
чоловік із плакатами та символікою опозиційних політсил – ВО «Свобода», партії «Фронт
Змін» та ВО «Батьківщина».

«Сьогодні в Чернівцях стартувала всеукраїнська акція «Вставай»,  –  розповідає
координатор молодіжного крила партії «Фронт Змін» Віталій Захарюк, – одночасно у всіх
містах молодь показала червону картку Януковичу. Вона символізує, що за невиконані
обіцянки йому потрібно виходити з гри. …Подібні акції будуть проводитись і надалі, щоб
на молодь звернули увагу і почали виконувати свої обіцянки».

…Насамкінець учасники акції спробували занести картки до приміщення ОДА, але
двері туди виявилися зачиненими. Картки активісти склали під двері (У Чернівцях
молодіжна опозиція показала владі червону картку // molbuk.ua
(http://molbuk.ua/chernovtsy_news/45215-u-chernvcyah-molodzhna-opozicya-pokazala-vlad-
chervonu-kartku.html). – 2012. – 13.03).
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***

«Молоді регіони»  провели під Львівської обласною радою театралізовану акцію на
знак протесту проти расизму.

Молоді люди у білих ковпаках, як у куклус-клану відібрали у дівчини України
футбольний м’яч, який символізував «Євро-2012».

Як заявив голова Львівської обласної організації «Молоді регіони» Богдан
Хруставчук, ксенофобські заяви в Україні є неприпустимі, особливо напередодні «Євро-
2012». Тому вони хочуть привернути до цієї проблеми увагу львів’ян, адже Львів є
культурною столицею України, і крім того, тут навчається багато студентів-іноземців.

Також, за словами Хруставчака, вони хочуть підтримати соціальні ініціативи
Президента і показати, що на Львівщині є інша позиція.

Пікетники від «Молодих регіонів» постійно скандують «Україна без расизму»
(Протест у Львові: «Молоді регіони» скандують «Україна без расизму», а КОД –
«Ганьба» // Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/03/13/338498). –
2012. – 13.03).

***

Патріотична молодь розпочала всеукраїнську акцію непокори, закликавши усунути
правлячу владу

Харківські молодіжні структури партій національно-демократичного спрямування і
студенти місцевих вищих навчальних закладів 13 березня провели на майдані Свободи
чергову акцію протесту «Харківщино, вставай!», що проходить у рамках однойменного
Всеукраїнського руху. Учасники заходу знову розкритикували роботу столичних органів
управління, виступивши з вимогою очистити владу від правлячої Партії регіонів.

Це вже друга за останній тиждень спроба харківського студентства публічно
висловити невдоволення молодіжною політикою держави. Минулого разу учасники акції
вийшли на майдан iз червоними картками, які символічно показали Президентові Віктору
Януковичу та Прем’єр-міністру Миколі Азарову. На думку протестувальників, за два роки
правління як команда діючого глави держави,  так і він сам не виконали жодної зі своїх
передвиборчих обіцянок. Тобто молодь не дочекалася ні дешевших квартир, ні збільшення
бюджетних місць у ВНЗ, ні суттєвого підвищення стипендій, хоча саме з цими лозунгами
Янукович iшов на останні президентські вибори.

Як резюмували протестувальники,  молоді залишилося одне з трьох:  або тікати з
України,  або ховатися у підпілля,  або йти на боротьбу.  Тож вони зважилися на третє і
закликають земляків зробити аналогічний вибір (Салімонович Л. Харківщина повстає //
Україна молода (http://www.umoloda.kiev.ua/number/2043/116/72775/). – 2012. – 14.03).

***

13 марта в г. Днепропетровске прошла уличная акция «Посоветуй депутату».
Акция проходила в центральной части города. Большинство опрошенных граждан

положительно отнеслись к инициативе общественных организаций относительно опроса и
выработки рекомендаций по изменению избирательного законодательства. Большинство
граждан также настаивает на необходимости изменения законодательства таким образом,
чтобы предотвратить политическую коррупцию (образование так называемых «тушек»).

Коалиция избирательных инициатив ««ДЗВІН» (Демократичне забезпечення
виборчих ініціатив народу) – объединение общественных организаций и активных
избирателей, которое было создано в марте 2011 г. Главная цель коалиции – направление
усилий на обеспечение защиты законных прав всех участников избирательного процесса и
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наблюдение за соблюдением законодательства на выборах в Верховную Раду Украины,
которые состоятся в октябре 2012 г.

С декабря 2011 г. коалиция «ДЗВІН» начала информационно-просветительскую
работу, целью которой является провести разъяснительную работу среди избирателей по
новеллам избирательного законодательства для обеспечения реализации избирательных
прав граждан и широкого информирования населения. Информационная кампания
охватывает 300 городов Украины. Важным элементом кампании является проведение
уличных акций «Посоветуй депутату по избирательному законодательству». Основными
задачами акции является информирование граждан о ходе подготовки к выборам,
новеллах избирательного законодательства и повышение их мотивации к участию в
избирательном процессе. С целью выяснения отношения граждан к изменению
законодательства и формирования советов депутатам относительно их деятельности, по
всей Украине проводится опрос 12 тыс. избирателей. Во время акции волонтеры коалиции
раздают информационно-просветительские материалы «Что нужно знать избирателю на
выборах в Верховную Раду». Результаты общественного опроса будут обобщены и
использованы для выработки предложений по внесению изменений в избирательное
законодательство. Они будут представлены избирателям через местные СМИ.

Общими результатами информационной кампании станут:
– Наработанные экспертные заключения по технологичности избирательного

законодательства и его способности обеспечить прозрачность избирательного процесса и
реализацию избирательных прав граждан;

– Сформированные предложения по изменениям в избирательное законодательство;
– Сформирована основа кампании общественного представительства через

наработки совместных предложений от местных экспертов, представителей
общественных организаций, активных избирателей, которые примут участие в
избирательной кампании.

Предложения по изменениям в законодательство, которые позволят повысить
прозрачность и честность избирательного процесса, будут обобщены и предложены к
рассмотрению депутатам Верховной Рады.

Реализация информационно-просветительской кампании по изменению
избирательного законодательства Украины стала возможной благодаря содействию
Международного фонда избирательных систем при поддержке Агентства США по
международному развитию (В Днепропетровске прошла уличная акция «Посоветуй
депутату» // Это Dp.ua (http://eto.dp.ua/main/3216-v-dnepropetrovske-proshla-ulichnaya-
akciya-posovetuy-deputatu.html). – 2012. – 14.03).

***

Около 1 тыс. членов черкасской областной общественной организации «Союз
Чернобыль Украины», Украинского союза ветеранов Афганистана и сторонников
Социалистической партии требовали 14 марта возле здания исполкома Черкасского
горсовета отставки мэра Сергея Одарича.

Поводом для акции протеста стали слова Одарича на очередной сессии горсовета о
том, что он «не считает воинов-интернационалистов защитниками Родины».

Позже мэр утверждал,  что его слова были неправильно истолкованы и вырваны из
контекста.

Участники митинга потребовали от мэра извинений за слова, произнесенные на
сессии горсовета.

Далее участники митинга ворвались в помещение мэрии, сломав турникеты и
заблокировав мэра в зале заседаний, где была назначена пресс-конференция.

Одарич согласился выйти к митингующим и принести свои извинения.
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«Я прошу прощения перед теми людьми,  которых обидела моя фраза»,  –  сказал он
участникам митинга.

Митингующие также заставили мэра пройти к памятнику воинам-
интернационалистам, который находится неподалеку от мэрии, и возложить к нему цветы.

После возложения цветов Одарич продолжил пресс-конференцию (Митинг в
Черкассах: афганцы и чернобыльцы требовали от мэра извинений // «Дело»
(http://delo.ua/ukraine/miting-v-cherkassah-afgancy-i-chernobylcy-trebovali-ot-mera-izvi-
174862/). – 2012. – 14.03).

***

14 березня 2012 р. Черкаська обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» та Черкаський обласний осередок ВМГО «Сокіл» провели пікетування
Управління СБУ в Черкаській області з вимогою припинити чергову хвилю політичних
репресій, розгортання якої проявилося в нещодавньому незаконному допиті та катуванні
члена Канівської «Свободи» Георгія Ребрика.

Близько півсотні націоналістів, до яких також долучилися представники
патріотичної громади Черкас привертали увагу до проблеми політичних репресій та
вимагали припинити порушення прав і свобод громадян різноманітними шумовими
ефектами та скандуванням гасел «Руки геть від патріотів!», «Гебню на мило!», «СБУ-пси,
підіжміть хвости!», «Собака-кат, не чіпай соколят!», «Україна – не концтабір, патріоти –
не злочинці!», «Влада замовляє – СБУ саджає!» та інших.

Під час мітингу, що відбувся на пікетуванні голова Черкаського обласного осередку
ВМГО «Сокіл», заступник голови Черкаської обласної організації ВО «Свобода» з питань
молодіжної політики Юрій Ботнар сказав: «Розгортання нової хвилі репресій не випадково
співпало із наближенням виборів до українського парламенту.  Зрозуміло,  що отаке
розчищення політичного простору на Черкащині від усіх небажаних для антинародної
кліки елементів – замовлено владою. Адже лише шляхом тотального тиску і брутального
порушення прав, вигаданих наклепів і звинувачень у міфічних злочинах нинішня влада,
що за два роки абсолютно втратила ті рештки довіри до себе з боку народу,  провела
провальну економічну політику,  за якою зубожілими вже визнали біля 80  %  українців і
надалі лише посилює визиск та привласнення народного майна – може розраховувати
бодай на те,  що їй ніхто не заважатиме фальсифікувати вибір українців.  Проте ми,
свободівці, націоналісти, патріоти, українці, не лише вистоїмо, але й станемо міцнішими у
час випробувань, ми переборемо усіх, хто протистоїть нам – владу та її лакеїв, ми не лише
захистимо спільно із іншими опозиційними силами свій вибір, але й проведемо соціальну
та національну українську революцію і люстрацію –  яка очистить політику та силові
органи від визискувачів і катів» – наголосив Юрій Ботнар.

Також він зачитав Заяву обласної організації ВО «Свобода» проти політичних
репресій, у якій були такі вимоги до влади, СБУ та МВС, зокрема, припинити політичний
тиск, репресії, безпідставне переслідування громадян за національною, політичною та
ідеологічною ознакою, зокрема членів опозиційних, націоналістичних, протисистемних
партій і організацій, припинити брутальне порушення прав і свобод громадян України
(«Свобода» та «Сокіл» у Черкасах пікетували Управління СБУ з вимогою припинити
політичні репресії // ВО Свобода (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028542/). –
2012. – 14.03).

***

Председатель Луганского областного отделения КИУ Алексей Светиков в порядке,
предусмотренном ст. 14 Закона Украины «Об обращении граждан» направил в

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028542/


94

Центральную избирательную комиссию предложения по созданию избирательных
округов в Луганской области.

В частности, в ЛОО КИУ надеются, что те округа, которые «нарежет» ЦИК, будут не
хуже тех, что предлагает общественность.

Отметим, что предложения Луганского облотделения КИУ по нарезке округов уже
направлялись всем ведущим организациям политических партий региона, обнародовались
в региональных средствах массовой информации. Негативных замечаний на предложения
не поступало.

При формировании предложений в облотделении исходили из следующих
критериев: минимальная разница в количестве избирателей в разных избирательных
округах (по предложению, подаваемого она не превышает 2,5 % от среднего по региону);
компактность округов, т.е. минимальная средняя удаленность участков от центра округа;
неразрывность избирательных округов, недопустимость создания изолированных
анклавов; а также сохранение в округах границ административных единиц, особенно -
аграрных районов.

При формировании предложений в ЛОО КИУ исходили из данных госреестра
избирателей на 1 января 2012 г., согласно которым число избирателей в Луганской
области составляло 1 млн. 834 тыс. 383 человек, а общее количество избирателей по
Украине 36 млн. 746 тыс. 493 человек. Количество округов, должны быть созданы в
Луганской области при таком соотношении, составляет 11 (Светиков направил в ЦИК
предложения по «нарезке» округов в Луганской области // Восточный вариант
(http://v-variant.lg.ua/region/40829-svetikov-napravil-v-cik-predlozheniya-po-narezke-
okrugov-v-luganskoy-oblasti.html). – 2012. – 15.03).

***

13 березня під стінами Білоцерківської міської ради молоді активісти «Фронту
Змін», «Батьківщини», ВО «Свобода» та «Народного Руху» показали Президенту
Януковичу червоні картки та пояснили, за що він отримує символ дискваліфікації.

У акції взяли участь близько 50 представників молодіжних організацій опозиційних
партій. Нагадуючи обіцянки Януковича та його команди, молодь підсумувала, що
Президент повністю відступився від них у своїй діяльності та сконцентрувався на зовсім
інших завданнях. У результаті, протягом дворічного терміну, Янукович втратив довіру
молоді, зрадив її.

Молодь оголосила, що проведення подібних акцій відбувається в рамках
національної молодіжної кампанії «Вставай!», метою якої є виведення з української
політики Януковича шляхом активізації молоді (Білоцерківський «Фронт Змін»
підтримав молодіжну кампанію «Вставай!» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9210-2012-03-14-vstavaj-bts.html).  –
2012. – 15.03).

***

Решение Комитета сопротивления диктатуре по итогам заседания 15 марта 2012 г.
«Мы, представители украинских оппозиционных демократических политических

партий, входящих в Комитет сопротивления диктатуре, по итогам заседания 15 марта
2012 г.решили следующее:

1. С целью завершения формирования единого списка кандидатов в народные
депутаты по одномандатным избирательным округам от объединенной оппозиции создать
постоянно действующую согласительную комиссию. Согласительной комиссии
обеспечить персональное определение кандидатов в народные депутаты Украины и

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9210-2012-03-14-vstavaj-bts.html
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внести предложения по их выдвижению в конкретных одномандатных избирательных
округах.

2. Руководящим органам партий-участниц Комитета сопротивления диктатуре
поручить областным партийным организациям завершить работу по согласованию
мажоритарных кандидатов в народные депутаты Украины и подать предложения в
постоянно действующую согласительную комиссию до 10 апреля 2012 г.

3. Обратиться к политической партии УДАР, которая 22 января 2012 г. подписала
соглашение о совместных действиях оппозиции с предложением стать полноценным
членом Объединенной оппозиции (КСД) и внести для совместного согласования свои
предложения о кандидатах по одномандатным избирательным округам.

4. Заслушав заявление руководителя Украинской социал-демократической партии по
выходу из состава Комитета,  решили –  заявление удовлетворить,  из состава Комитета –
исключить» (Комитет сопротивления диктатуре согласует кандидатов в депутаты
от оппозиции до середины апреля // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/48356--omitet-soprotivleniya-diktature-soglasuet-kandidatov-
v-deputaty-ot-oppozicii-do-serediny-aprelya.html). – 2012. – 16.03).

***

15 березня представники провладної партії намагалися завадити проведенню
спільної акції молодіжних організацій партій «Фронт Змін», «Батьківщина», ВО
«Свобода» та «Удар», які зібралися біля Житомирської міської ради аби висловити свою
незгоду з діями Президента Януковича та міського голови Житомира Дебоя.

До початку молодіжної акції, представники провладної партії розмістили на вулиці
Михайлівській намети з символікою Партії регіонів, що не дало можливості
представникам опозиційних сил зібратися біля міськради і поставило під загрозу
проведення акції. Проте молодіжкам опозиційних сил вдалося провести акцію на
прилеглих до вулиці Михайлівської тротуарах і показати Президенту Януковичу червону
картку – символ «дискваліфікації його з політичного поля».

«За час свого перебування при владі Янукович повністю втратив довіру молоді.
Жодна з передвиборчих обіцянок не виконана.  Тому,  ми сьогодні показуємо червону
картку «Януковичам» – меру, Президенту та представникам провладної партії. Нехай або
виконають обіцяне, або мають мужність подати у відставку», – сказала організатор акції
координатор молодіжного крила «Фронту Змін» Житомирщини Ольга Фаріон.

Присутні мешканці міста підтримали вимоги молоді до влади, й лише за півгодини
збору підписів під листом-зверненням до мера підписалось понад двісті житомирян. По
завершенню мітингу лист було передано Житомирському міському голові (На
Житомирщині влада намагалася завадити проведенню акції «Покажи Януковичу
червону картку!» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9228-u-zhitomiri-vlada-namagalasja-zirvati-
aktsiju-molodizhki-frontu-zmin-pokazhi-janukovicham-chervonu-kartku.html). – 2012. –
15.03).

***

15 березня голова Запорізької обласної організації Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» Віталій Подлобніков, його заступники Тимур Книш та Сергій Гайдук взяли
участь в громадському обговоренні визначення меж виборчих округів на виборах
народних депутатів у Запорізькій області.

До 10 квітня Центральна виборча комісія має визначити кількість округів у кожній з
областей, до 5 травня – оприлюднити межі округів. Оскільки закон про вибори не дає

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9228-u-zhitomiri-vlada-namagalasja-zirvati-aktsiju-molodizhki-frontu-zmin-pokazhi-janukovicham-chervonu-kartku.html
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96

вичерпний перелік критеріїв щодо становлення меж округів, то цей, здавалося б,
технічний процес, може стати інструментом політичних маніпуляцій.

Публічне обговорення виборчої реформи в Україні організував Громадський
консорціум виборчих ініціатив у складі ВГО «Комітет виборців України», Громадської
мережі «ОПОРА», Лабораторії законодавчих ініціатив та Українського незалежного
центру політичних досліджень.

До участі у громадському обговоренні були запрошені представники органів влади і
місцевого самоврядування, представники політичних партій, працівники органів ведення
державного реєстру виборців, колишні керівники окружних виборчих комісій, громадські
діячі, експерти, науковці, журналісти.

Під час обговорення проблем меж виборчих округів Віталій Подлобніков звернувся
до начальника відділу адміністрування державного реєстру виборців апарату Запорізької
ОДА С. О. Масюкову з двома запитаннями: «Перше зауваження стосується перевищення
кількості виборців в окрузі. Так, у Василівському територіальному окрузі 193 тис.
виборців,  а повинно бути,  згідно з чинним законодавством,  максимум 183 тис.  По-друге,
виборче законодавство дозволяє порушувати правило компактності, коли можна
об’єднувати несуміжні територіальні частини в один виборчий округ.

Чиновник ОДА сказав, що він не може відповісти на поставленні запитання, що
яскраво продемонструвало рівень фаховості «міцних господарників» від партії влади
(Запорізькі свободівці виявили некомпетентність чиновників ОДА, які відповідають
за виборчий процес // ВО Свобода (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028566/).  –
2012. – 15.03).

***

14 березня на факультеті міжнародних відносин ЛНУ ім. І. Франка громадська
організація «Молода дипломатія» провела круглий стіл на тему: «Міфи та реалії кар’єри у
великій компанії». Львівську обласну раду на цьому заході представляв секретар комісії з
питань освіти та науки, голова Львівської крайової організації НРУ Андрій Корнат.

Під час круглого столу молодь цікавилась необхідними навичками, якими повинні
володіти студенти,  щоб потрапити на роботу у великі компанії.  Також обговорювали
питання щодо співбесіди та написання резюме.

У своєму виступі Андрій Корнат звернув увагу молодих людей на те,  що успіх,
кар’єра та великі прибутки не є умовою щастя.  «Передовсім розуміння себе та своїх
можливостей дає основу для точного визначення місця людини у суспільстві. Адже,
родина, психологічний комфорт та любов до своєї професії визначають наші мотиви. Саме
це забезпечує ефективність та результат роботи, який неодмінно буде оцінений
суспільством», – зазначив рухівець (Андрій Корнат зустрівся із львівськими
студентами // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/andrii-kornat-zustrivsja-iz-lvivskimi-
studentami.html). – 2012. – 15.03).

***

Для українських емігрантів не створені належні умови для участі в парламентських
виборах, заявляють представники організацій у справах мігрантів.

Мовляв, новий Закон «Про вибори народних депутатів» не вирішив проблем з
реєстрацією для участі у голосуванні. Натомість обмежив кількість виборчих дільниць.

«Ст. 22 Закону чітко прив’язує відкриття нових дільниць до закордонних
диппредставництв України. І власне, це формулювання навіть позбавляє можливості
відкрити на базі почесного консульства додаткової дільниці. Щоб вписатися до реєстру,

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028566/
http://www.nru.org.ua/news/single/article/andrii-kornat-zustrivsja-iz-lvivskimi-studentami.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/andrii-kornat-zustrivsja-iz-lvivskimi-studentami.html
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треба особисто звернутися до консульської установи», – каже голова Християнського
товариства України в Італії Олесь Городецький.

«Якщо людина живе 100 км від консульства, вона повинна витратити – один раз
приїхати–стати на консульський облік, і другий раз проголосувати. Ми підраховували, що
у віддалених районах людині прийдеться затратити 200 євро для того, щоб
проголосувати», – каже голова спілки українців в Португалії Павло Садоха.

Натомість, автори закону переконують, всі умови для мігрантів створені, охочі –
проголосують. Аби підвищити відсоток явки виборців, представники мігрантів
пропонують внести зміни до закону. А саме, дозволити брати участь у голосуванні без
попередньої реєстрації у консульстві, а лише за наявності паспорта громадянина України
(Українцям за кордоном голосуватиметься складніше // Інформаційне агентство
«Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/35691). – 2012. – 16.03).

***

15 березня, у Всесвітній день захисту прав споживача, Київська міська організація
КУН разом із столичним осередком УНП провели акцію проти використання в Україні
шкідливих харчових добавок. Під час акції націоналісти помили двигун автомобіля
популярними газованими напоями, наочно продемонструвавши їх дію.

В Україні дозволено до використання у харчовій промисловості кілька сотень
хімічних добавок, багато з яких є шкідливими для здоров’я, кажуть організатори заходу.
«Незалежні експерти стверджують, що перелік добавок, що застосовуються в харчовій
промисловості, слід суттєво скоротити, залишивши тільки вкрай необхідні, стосовно яких
є підтвердження їхньої нешкідливості для організму людей», – зазначив під час акції
голова Секретаріату Головного Проводу КУН Володимир Манько.

Патріотичні сили столиці звернулись до влади із закликом заборонити використання
шкідливих харчових добавок у продуктах харчування та забезпечити суворий контроль за
дотриманням цих норм задля здоров’я українців.  Адже відповідно до ст.  42  Конституції
України «Держава захищає права споживачів, здійснює контроль за якістю і безпечністю
продукції , добавок у продуктах харчування задля здоров’я української нації» (Конгрес
виступає за заборону шкідливих харчових добавок // Oфіційний сайт Народного Руху
України (http://cun.org.ua/2012/kongres-vistupaye-za-zaboronu-shkidlivih-harchovih-
dobavok-na-zakonodavchomu-rivni/). – 2012. – 16.03).

***

У рамках Всеукраїнської молодіжної акції «Вставай»!, присвяченої дворіччю
правління нинішньої влади, 15 березня, під стінами Житомирської міської ради молодіжне
крило партії «УДАР Віталія Кличка» з колегами по опозиції показали Януковичу червону
картку, що означає бажання молодих звільнити його і його « професійну» команду.

Молоді УДАРівці, підтримуючи вимоги опозиції надали, свою оцінку діям
нинішньої влади та висунули наступні вимоги: по-перше, забезпечити реальний діалог з
опозицією; по-друге, почути голос молоді; по-третє, найголовніше, виконати усі надані
обіцянки.

Проте, УДАРна молодь запропонувала свою активну участь в організації та
проведенні громадських слухань та круглих столів з питань,  які турбують молодь
Житомира та області.

У своєму виступі Голова Виконкому Житомирської обласної організації Ярослав
Лагута зазначив наступне: «Нажаль влада забула про ті обов’язки, які поклав на них
народ. Ми прийшли їм нагадати, що вони підзвітні перед виборцями, тими людьми, які їх
фактично призначили на відповідні посади. І в разі, якщо представники влади погано
виконують свою роботу, люди мають повноцінне право їх звільнити».

http://regionews.com.ua/node/35691
http://cun.org.ua/2012/kongres-vistupaye-za-zaboronu-shkidlivih-harchovih-dobavok-na-zakonodavchomu-rivni/
http://cun.org.ua/2012/kongres-vistupaye-za-zaboronu-shkidlivih-harchovih-dobavok-na-zakonodavchomu-rivni/
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Під час акції члени молодіжного крила партії «УДАР Віталія Кличка» спілкувались з
людьми, вислуховували їх думки та висловлювали позиції своєї партії.

«Спілкуючись з людьми, приємно здивувало наявність однодумців, небайдужих до
нинішньої ситуації в житті молоді.  Нажаль дуже багато сумних прикладів,  які довелося
почути, стосовно невиконаних обіцянок, байдужості влади тощо. Тому, молодіжне крило
нашої партії, намагатиметься працювати, в тому ж русі, над покращенням соціального
життя молодих житомирян», – зауважила Світлана Пахольчук, керівник молодіжного
крила Житомирської обласної організації ПП «УДАР Віталія Кличка»

Кожен перехожий громадянин отримав черговий випуск Всеукраїнської газети
«УДАР» та міні-програми партії (У Житомирі молоді УДАРівці оцінили дії влади //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/fotoreportazhi/37641-u-zhitomir-molod-udarvc-
ocnili-dyi-vladi-foto.html). – 2012. – 16.03).

***

За останні два тижні в незаконний спосіб були відсторонені від виконання своїх
обов’язків міські голови відразу трьох міст-супутників українських атомних станцій:
Андрій Стулін – міський голова Южноукраїнська Миколаївської область, Ольга Омельчук
– міський голова Нетішина Хмельницької область, Сергій Анощенко – міський голова
Кузнецовська Рівненської область.

Ці факти було встановлено в ході всеукраїнського моніторингу, який здійснює
громадянський рух «Спільна Справа» напередодні парламентських виборів 2012 р.

Шляхом відвертих маніпуляцій законодавством майже одночасно були усунуті з
посад троє керівників міських громад, які обиралися від опозиційних сил або за їх
підтримки. При цьому мер четвертого українського міста-супутника Енергодара
Запорізької області не має жодних проблем. І, цілком очевидно, лише тому, що є членом
Партії регіонів,  очолює її міську організацію,  активно втілює в життя «лінію партії»  по
придушуванню будь-яких кроків опозиції в своєму місті.

На думку представників громадянського руху «Спільна Справа», ця ситуація
пов’язана виключно з наближенням парламентських виборів (Перед виборами розпочата
зачистка опозиційних мерів // Корреспондент.net
(http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/acba/a60422). – 2012. – 16.03).

Оперативні прогнози

У виборі оптимальних шляхів і методів перемоги на парламентських виборах влада
опинилася на роздоріжжі між поразкою на зразок «Нашої України» та перемогою, що
може спровокувати нову «помаранчеву революцію»

Якщо вибори парламенту-2007 політтехнологи називали кампанією «помаранчевого
похмілля», то цьогорічна кампанія стає кампанією «пасивної агресії». У виборі
оптимальних шляхів перемоги на парламентських виборах влада опинилася на
роздоріжжі. Якщо абсолютно не тиснути і не впливати на результати голосування –
отримаєш програшний результат «Нашої України» зразка 2006 р. Якщо дуже
натиснути – є ризик мати на виході революцію зразка 2004 р.

Двадцята ювілейна конференція Партії регіонів нагадувала звірку рядів перед боєм-
виборами.

«Уже видно,  хто прийшов у партію за покликом душі,  з ідейних переконань,  а хто
емігрує, пристосовується до ситуації, кон’юнктури, захищає свій бізнес», – вибухав
праведним гнівом ректор ЧНУ Анатолій Кузьмінський.

http://ruporzt.com.ua/fotoreportazhi/37641-u-zhitomir-molod-udarvc-ocnili-dyi-vladi-foto.html
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Утім,  це вже науково доведений факт:  у будь-якій організації лише 20  %  людей є
активними та ідейними діячами, а решта 80 % – звичайними користувачами привілеїв та
благ. У шухлядах багатьох теперішніх регіоналів припадають пилом вицвілі партквитки
НДП, СДПУ(о), «Нашої України» та «Народної партії» Литвина.

Черкащина ніколи не була базовим регіоном для «донецьких» – ні в 2004 р., ні в
2010 р. Черкащани катали на вороних прокучмівські партії «ЗаЄдУ», НДП та СДПУ(о) і
не фанатіли від уже провладної «Нашої України» в 2006-2007 рр. Але область була тим
регіоном,  де зароджувалися вогники майбутніх протестів.  Варто згадати й «Україну без
Кучми» 2000—2001 років, і акцію «Повстань, Україно» осені 2002 року. «Позиція
Черкащини – мікромодель українського суспільства», – справедливо відзначив експерт
Комітету виборців України Юрій Сас.

Так, черкащани зараз не рвуть на грудях сорочки заради пенсій чорнобильців і не
вмиваються сльозами на мітингах у підтримку ув’язненої Юлії Тимошенко. Губернатор
Сергій Тулуб має рацію, говорячи про стагнацію рейтингів опозиції. Але тиша – не привід
для самозаспокоєння.  Протест –  не завжди те,  що шумить і гуркотить.  Значно
небезпечніші ті,  хто мовчки тримає руки в кишенях.  Адже з виразу обличчя не збагнеш,
дуля там чи булижник…

Головним завданням обласної організації Партії регіонів буде не так рівнятися на
Донбас у результатах підтримки партії влади,  а хоча б не дати злетіти опозиціонерам із
черкаських «аеродромів»-округів. Недарма Сергій Тулуб вважає вирішальними саме
вибори депутатів на мажоритарних округах.

«Провідну роль у цій кампанії грає кандидат-мажоритарник.  Він –  та особа,  яка на
собі концентрує усі наші сподівання,  усю нашу роботу!»  –  підкреслив у виступі на
партійній конференції регіоналів голова Черкаської ОДА Сергій Тулуб.

Уже зараз усередині Партії регіонів – жорстка конкуренція за право балотуватися на
окрузі.

Теперішня партійна верхівка регіоналів, поважні серйозні люди, будували кар’єру
ще з радянських часів. Проте більшість із досвідчених керівників – люди, які звикли
наказувати, а не розказувати. Досвід адміністраторів допомагає напучувати підлеглих,
проте шкодить у спілкуванні з людьми,  які не зобов’язані тебе слухатися.  Небагато
черкаських регіоналів мають чималий досвід реальної політичної боротьби і спілкування з
негативно налаштованими виборцями.

Вибори – не «накачка» в обласній адміністрації, а пошук справедливої домовленості
з виборцем, і перемагає той, хто краще домовиться із виборцем.

Якщо Партія регіонів наступить на граблі 2004 р. випуску та зробить ставку на
адмінресурс і залякування громадян, влада опиниться в становищі династії
Бурбонів, які після Великої французької революції нічого не забули, нічого не
зрозуміли і нічому не навчилися… (Єщенко Т. Відступати нікуди, позаду – поразка,
наступати нікуди, попереду – 2004-й // Вечірні Черкаси (/vechirka.ck.ua
/novini/vidstupati-nikudi-pozadu-–-porazka-nastupati-nikudi-poperedu-–-2004-j/). – 2012. –
7.03).

***

Електоральний ефект від соціальних ініціатив Президента Януковича буде
мінімальний.

Про це заявив політтехнолог, директор компанії персонального та стратегічного
консалтингу Berta Communications Тарас Березовець.

Він зазначив, що в Україні давня традиція роздавати «цукерки» ближче до виборів, і
не Янукович її винайшов.  Її активно використовував ще під час свого переобрання в
1999 р. Леонід Кучма.
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«Свого часу ініціатива Тимошенко з виплати вкладникам «Ощадбанку» СРСР
частини знецінених внесків короткостроково дала стрибок її рейтингу на рівні 10–12 %
протягом двох місяців.  Це був рекордний показник за такий короткий час.  Очевидно,  ті,
хто це зараз рекомендує, посилалися на це як на прецедент. Але зараз ефект від цього буде
мінімальний», – переконаний Березовець.

Він прогнозує, що в дійсності цей корок додасть Партії регіонів не більше як 1–
1,5 %, тому що люди зараз дуже сильно не довіряють політикам. «Крім того, коли
Тимошенко платила по тисячі гривень, то це було близько 200 доларів, а за нинішнім
курсом це трохи більше як 100 дол. Тому зрозуміло, що ефект буде невеликий», – вважає
експерт.

Що стосується підвищення пенсій, то, на думку Березовця, це буде мати певний
електоральний ефект, тільки якщо це почнеться хоча б за півроку до виборів. «А
якщо це зроблять за місяць-два, то люди в Україні вже дуже досвідчені і ніхто не повірить,
що ці всі виплати триватимуть після виборів»,  –  сказав він (Соціальні «цукерки»
додадуть Партії регіонів не більше як 1,5 % рейтингу, – експерт // Західна
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/03/12/338417). – 2012. – 12.03).

***

Для депутатов естественно желать оказывать большее влияние на ситуацию в стране,
чем они ее оказывают сейчас. Скажем так, при более сильном парламенте возрастает
капитализация каждого депутатского места. Поэтому совершенно естественно, что
депутаты тяготеют, скорее, к более сильной с точки зрения парламентаризма системе.

Такое мнение Институту Горшенина высказал директор Центра политического
маркетинга Василий Стоякин, комментируя результаты опроса народных депутатов
Украины, проведенного Институтом Горшенина.

Политолог считает, что проведение выборов в октябре 2012 г. менее всего
выгодно представителям Партии регионов.

«Тем, которые непосредственно участвуют в реализации тех реформ, которые
проводит сейчас власть. Совершенно очевидно, что результат реформ уже сейчас такой,
что доверие общества к власти снизилось до критического уровня. И вполне может
оказаться так, что в следующей Верховной Раде большинство будет противниками
действующего Президента, а, возможно, даже противниками и самих проводимых
реформ. И дальше реформировать уже ничего не получится. А реформирование –
вещь очень «вкусная», как мы видим, допустим, по той же программе
приватизации», – сказал Василий Стоякин (Большинство в следующей Раде может
оказаться противниками реформ, - политолог // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/12/140577_bolshinstvo_sleduyushchey_rade.html). – 2012. –
12.03).

***

Камнем преткновения в переговорах об объединении «Батьківщини» и «Фронта
Змін» остаются два вопроса, которые ставит Арсений Яценюк: кто будет во главе штаба и
какие будут гарантии его поддержки как единого оппозиционного кандидата на
президентских выборах 2015 г.

В «Батьківщині» предлагают на роль руководителя штаба первого заместителя
лидера партии Александра Турчинова.

«Руководство штабом – это шкурный вопрос, вопрос того, кто будет контролировать
единую кассу.  А вот выборы-2015 – это реально самый важный вопрос для Яценюка», –
прокомментировал ситуацию политолог Владимир Фесенко.

http://lb.com.ua/
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«Яценюку мало пользы от единого партсписка, даже если он его возглавит. Ему
действительно нужны гарантии поддержки на 2015 г., причем гарантии публичные.
Но есть сомнения, что Турчинов готов их дать», – добавил эксперт (Яценюк требует
от БЮТ гарантировать ему поддержку на выборах 2015 год // FINANCE.UA
(http://news.finance.ua/ru/~/1/0/all/2012/03/13/272510). – 2012. – 13.03).

***

В Партии регионов хотят, чтобы партии Сергея Тигипко и Виктора Балоги влились в
их ряды, поскольку это – «зачистка» возможных конкурентов на электоральном поле.
Такое мнение выразила руководитель Фонда «Демократические инициативы» Ирина
Бекешкина.

По ее словам, сейчас Партия регионов, согласно соцопросам, суммарно проигрывает
оппозиции.

«Это объединение делается не столько для того, чтобы добавить, сколько для
того, чтобы не отнять. Во-первых, на поле партии власти больше тех, кто не хочет идти
на выборы, и тех, кто не определился. И удастся ли Партии регионов вернуть избирателей
назад – это вопрос. Поэтому нужно, чтобы на этом поле не было конкурентов», –
подчеркнула эксперт.

По словам Бекешкиной, если бы «Сильная Украина» пошла на выборы отдельно,
она бы отобрала у партии власти несколько процентов голосов.

«А для Партии регионов в нынешних условиях это недопустимо. Потом Балога при
любой власти контролирует Закарпатье. И это тоже минус Партии регионов. Так что такое
объединение – это зачистка возможных конкурентов на своем (электоральном) поле», –
подытожила она (ПР «вливает» Тигипко и Балогу для зачистки электорального поля, –
эксперт // Рупор.info (http://www.rupor.info/news-politika/2012/03/13/pr-vlivaet-tigipko-i-
balogu-dlja-zachistki-jelekto/). – 2012. – 13.03).

***

Вхождение «Сильной Украины» и «Единого Центра» в Партию регионов может
стать серьезным шагом на пути создания общенациональной партии, которая будет
иметь поддержку во всех регионах страны.

Такое мнение выразил народный депутат от фракции Партии регионов Владимир
Зубанов.

По его словам, ПР в любом случае улучшит свои электоральные возможности, если в
нее вольются партии «Сильная Украина» и «Единый Центр».

«Но нужно, чтобы мы пришли к тому, чтобы у нас общенациональные партии
появились.  Зачем нам партии,  у которых есть рейтинг на востоке,  но нет на западе?
Поэтому если такое объединение будет – это будет шаг на пути создания
общенациональной партии, у которой будет поддержка во всех регионах»,  –
подчеркнул политик.

Такое объединение регионал назвал целесообразным и считает, что оно не только
усилит власть, но и поможет правильному развитию государства (Регионалы создадут
общенациональную партию за счет Тигипко и Балоги? // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/regionaly-sozdadut-obshchenatsionalnuyu-partiyu-za-schet-
tigipko-i-balogi). – 2012. – 13.03).

http://4vlada.net/partii-lidery/regionaly-sozdadut-obshchenatsionalnuyu-partiyu-za-schet-tigipko-i-balogi
http://4vlada.net/partii-lidery/regionaly-sozdadut-obshchenatsionalnuyu-partiyu-za-schet-tigipko-i-balogi
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***

Кампанией Партии регионов на выборах будут одновременно руководить
несколько человек. Об этом заявил директор Центра исследований проблем
гражданского общества Виталий Кулик.

«Скорее всего, штаб возглавит такой себе «коллективный Клюев». Не будет
единоначалия, а будет концерт игроков, которые постараются вывести кампанию в
позитив. Очевидно, ее руководители будут разделены на 2 категории – ньюсмейкеры
и технологический штаб», – сказал г-н Кулик.

При этом, он выразил сомнение, что руководителями штаба станут председатель
фракции ПР Александр Ефремов или вице-премьер, министр социальной политики Сергей
Тигипко.

«Полагаю, ближе к маю мы услышим уже внятную позицию основных игроков в ПР
относительно начальника штаба. Но я сомневаюсь, что его возглавит Ефремов, тем
более Тигипко. Последний может возглавить список или войти в первую пятерку, но
никак не возглавить штаб кампании», – сказал г-н Кулик (Лелич М. Штаб ПР
возглавит «коллективный Клюев» – политолог // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/exc/32883/). – 2012. – 13.03).

***

В Партии регионов на выборах может быть целых три штаба. Такое мнение выразил
глава Центра прикладных политических исследований «Пента» Владимир Фесенко.

«Я предположу, что помимо официального, будет два неофициальных штаба,
один будет заниматься кампанией партии по общенациональному округу, другой
займется мажоритарными округами», – сказал г-н Фесенко.

По мнению политолога, на данный момент вопрос о будущем главе штаба еще не
решен.

«Клюев пытается рассеять туман вокруг этой темы, он называет варианты, которые
обсуждаются в руководстве партии и окружении президента. То, что он называет не одну
фамилию, и то, что Ефремов опровергает его слова, свидетельствует, что вопрос еще не
решен», – сказал г-н Фесенко.

«Рискну предположить, что будет официальный, номинальный руководитель
штаба, и будет еще и реальный руководитель», – добавил политолог (Лелич М.  У
Партии регионов на выборах может быть три штаба – Фесенко // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/exc/32881/). – 2012. – 13.03).

***

Ці вибори будуть не схожі на попередні. І, в основному, у площині викликів та
ресурсів, які потрібно витратити на їх вирішення.

Пропонуємо розглянути ситуацію з майбутніми виборами і можливі причинно-
наслідкові зв’язки з позиції громадянського суспільства, тобто основних груп населення,
які потерпають від режиму, прагнуть змін і представлені (на жаль, не завжди) певними
громадськими організаціями та ініціативними групами.

Основною стратегічною метою громадянського суспільства у 2012 р. є сприяння
чесному і прозорому проведенню виборів. Що буде, якщо ми не пройдемо цього
випробування, розказували часто. Тож, розглянемо виклики.

Загальні виклики. Виклик 1. Географічний
У кожній області буде своє кіно. Режим буде застосовувати різні методи. В

Південній і Східній Україні мажоритарники від влади пройдуть не тому, що красиві, а як в
Росії – тому що опозиції мало.
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… В старій Україні будуть маніпуляції через самовисуванців. Проте, в комісіях
сильно не начудиш – всіх не купиш. Тут день виборів пройде тихо і сонно. Тому основні
регіони можливих і маніпуляцій, і фальсифікацій – це області, де ситуація 50/50.

Основні проблемні регіони: Чернігівська Сумська, Полтавська, Черкаська та
Кіровоградська області. Тут губернатори вже отримали завдання: взяти 100 %
мажоритарних округів. Це пояс невизначеності. І сюди має бути направлена основна увага
національних і міжнародних громадських інституцій.

Виклик 2. Ідентифікація
Нинішні опозиційні політичні партії за останні роки сильно дискредитували себе.

Але опозиційні політичні партії є визначальним ситуативним союзником громадянського
суспільства у дотриманні прозорості виборів. Адже ясно, хто і з якою метою хоче
сфальсифікувати вибори. Проте, опозиційні політичні партії не завжди можуть нам у
цьому допомогти.

Режим масово профанізує саму ідею громадянського суспільства. Створені й
творяться не лише провладні громадські організації і благодійні фонди. Вже навіть на
рівні областей створюються «аналітичні установи», які ведуть активну роботу з
маніпулювання. … Молодіжні організації – особливо пріоритетна група.

Коли процес не можна зупинити, його потрібно очолити і дискредитувати.
Виклик 3. Ресурси
Ще жодного разу не було такого тотального перекосу у доступі до фінансів.

Режимом зачищено все, що може фінансувати опозицію, а також проекти громадського
сектора по недопущенню фальсифікацій. А функціонери політичних партій за попередні
роки звикли до солідних зарплат та безмежжя ресурсів на партійні заходи.

Усі звикли, що членам дільничних комісій доплачують, спостерігачі мають не просто
скромні добові, а хорошу зарплату в цей день. Все це буде тепер лише в однієї партії.

Виклики в процесі виборів. Виклик 1. Висування
Вже зараз ясно,  що усі в неоднакових умовах.  Кому треба –  вже знають не лише

кількість округів в областях, а і їх межі.
Від опозиції почуто багато заяв про те,  що будуть єдині кандидати.  Мало того,

говорили, що їх будуть погоджувати не лише «Батьківщина» і «Фронт Змін», а й інші
учасники КОДу.

Адже є серйозний ризик того, що «єдиними» будуть висунуті або одіозні особи, за
яких нормальним людям буде соромно,  чи колишні «діячі»,  чи бізнесмени,  чи люди,
залежні від влади, які в майбутньому парламенті «затушаться». Або місцеві партійні
бонзи стануть домовлятися з владою.

Взагалі, у опозиції зараз нелегкий вибір: бажаючих з грошима багато. А у тих, у кому
є впевненість, що не стане тушкою, грошей нема. І, можливо, за виключенням деяких
округів на Заході і в Центрі України – таких територій – більшість.

Для того, щоб відповісти на цей найбільший виклик цих виборів від представників
громадянського суспільства, потрібен лише один ресурс: щирість. І від політиків:
готовність попасти під мікроскоп. А то у нас під «мікроскоп громадськості деяким
попасти так же боязно, як і під «каток» режиму.

І як би було непогано, аби міжнародні організації профінансували можливість оцінки
експертами у всіх 225 округах основних кандидатів. І поінформували громадськість через
доступні канали інформації, або хоча б соціальні мережі: хто є хто, «не взирая на лица».

Виклик 2. Нерівність можливостей та нерівномірне інформування
У кого гроші, той і захоплює інформаційні канали. Звичайно, креатив у соціальних

мережах дозволяє виходити на молодіжні вікові групи. Проте, для старших вікових груп
реальністю залишаються «новини» із телепередач.

Мало того, дуже багато провладних кандидатів можуть використовувати бюджетні
ресурси для піару. Або й навіть використовувати інших службовців.
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Тому потрібні громадські спостерігачі за дотриманням законодавства в кожній
області, у кожному окрузі.

Громадські консорціуми на зразок «Чесно»  потрібні,  щоб викривати схеми,  як
шаблонні, так і оригінальні, специфічні в деяких округах. Це були б маячки, до яких би
стікалася інформація, у тому числі анонімна, з усієї області.

Ще один важливий проектний напрямок: створення дебатних площадок. Тільки, щоб
на дебати прийшли не 15 з 20 кандидатів, профінансованих з одного штабу, а 2–
3 основних кандидати на окрузі і відповіли на однакові питання.

… І єдиний вихід: прямі ефіри, замовлені повністю незалежними інституціями в
хороший ефірний час. Тільки тоді значна частина людей побачить альтернативу.

Виклик 4. Апатія виборців
На місцеві вибори 2010 р. не прийшла найбільш активна вікова група: молодь віком

23–35 років. Їх явка склала близько 20 %.
Якщо вони побачать, що вибори без вибору – вони проігнорують їх знову. І їхню

долю їм виберуть їх бабусі.
Ще гірше – готовність багатьох людей продати свій голос. Каруселі в селах –

відшліфована методика.
Протиотрута: кілька проектів соціальної реклами на провідних телеканалах і в

соціальних мережах на тему: «Прийди і проголосуй, не дай вкрасти свій голос».
Виклик 5. Дільничні виборчі комісії
Можливість переписати протокол.  В селі –  не важко.  Особливо,  якщо в комісії від

опозиційних партій сидять люди, які весело перемигуються з представниками ПР. І це
реальність для Східної і Південної України. Де опозиційні настрої є, а реальної опозиції –
немає.

Протиотрута: широке інформування про випадки скупки членів дільничних комісій
та роз’яснювальна робота з ними з боку громадськості.

Виклик 6. День виборів
У великих містах та Центральній і Західній Україні сильно спотворити

волевиявлення важко.  Проте,  у сільській місцевості,  малих містах Сходу і Півдня,  за
відсутності громадських спостерігачів,  при «своїх»  комісіях можуть бути і вкидання
заповнених бюлетенів, і переписування протоколів.

І в опозиції часто немає можливості виправити ситуацію. Відомі випадки, коли
повністю куплені місцеві штаби виставляли «спостерігачів від опозиції».

Вихід простий і складний. Готувати карти дій по кожній сільраді. Шукати і готувати
волонтерів,  у тому числі й готових за власний кошт,  на власному транспорті поїхати на
вибори до села і повернутись з копією протоколу.

Для цього потрібно проводити величезну роботу. Треба пояснювати людям, що чесні
вибори – це наш останній шанс (Бобиренко В. Что мы можем сделать для честных
выборов // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/chto-my-mozhem-sdelat-dlya-
chestnykh-vyborov). – 2012. – 13.03).

***

Интрига вокруг кандидатуры возможного лидера избирательного списка партии
«Батьківщина» растет. По мнению политологов, одна из наиболее вероятных
кандидатур – глава фракции «БЮТ-Батьківщина» в парламенте, народный депутат
Андрей Кожемякин.

При этом эксперты склонны оценивать слабую публичную известность Кожемякина
как недостаток, который значительно легче преодолеть в оставшееся до выборов время,
чем, скажем, нейтрализовать особенности давно сложившегося неоднозначного имиджа
Александра Турчинова. Еще более скептически оцениваются попытки «раскрутить» в
качестве серьезного политика Евгению Тимошенко.

http://4vlada.net/partii-lidery/chto-my-mozhem-sdelat-dlya-chestnykh-vyborov
http://4vlada.net/partii-lidery/chto-my-mozhem-sdelat-dlya-chestnykh-vyborov
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«Если выбирать между Турчиновым и Кожемякиным с точки зрения того,  кто
вызывает меньше негативной реакции, то, конечно, тогда лучше Кожемякин – именно с
точки зрения имиджа», – считает директор Киевского центра политических исследований
и конфликтологии Михаил Погребинский.

По мнению политолога, «у Турчинова сложилась довольно негативная харизма». В
свою очередь, «Кожемякин – представитель силовых структур. Его легче будет связать с
Тимошенко. Чтобы иметь живую, ориентированную на результат избирательную
кампанию, ее придется связывать с Юлией Тимошенко, иного просто не может быть. В
данном случае не так важно, кто именно возглавит список, вся кампания все равно будет
строиться вокруг Тимошенко», – уверен Погребинский.

«Сейчас ходят разговоры, что будет единый список с Яценюком, что он может
возглавить список «Фронту Змін» вместе с «Батьківщиной». Вот в это я совсем не верю» –
заявил политолог.

В свою очередь, эксперт Школы политической аналитики при «Киево-Могилянской
академии» Петр Бурковский считает, что «сейчас в обществе растет запрос на лидеров,
способных демонстрировать результат и даже определенную дерзость в борьбе с властью.
Мы видели,  как например,  Яценюк на словах бросает вызов Януковичу,  а его на самом
деле окружают «любимые друзья» Ющенко. Как Виталий Кличко обещает бороться
«против всего плохого», но реальных шагов в конфронтацию с властью не делает».

Поэтому, по мнению Бурковского, если Кожемякин сможет за короткое время
преодолеть барьер непубличности, найти и стать выразителем главной темы
избирательной кампании (например, борьба с коррупцией с конкретными
примерами и именами высокопоставленных преступников) и главное – получить
«добро» Юлии Тимошенко, то ему вполне по силам возглавить список
«Батьківщини» (Кожемякин может возглавить избирательный список
«Батьківщини» // FINANCE.UA (http://news.finance.ua/ru/~/1/0/ua/2012/03/14/272619). –
2012. – 14.03).

***

Проведение парламентских выборов в октябре 2012 г. менее всего выгодно
представителям Партии регионов. Такое мнение высказал директор Центра
политического маркетинга Василий Стоякин.

«Тем, которые непосредственно участвуют в реализации тех реформ, которые
проводит сейчас власть, совершенно очевидно, что результат реформ уже сейчас
такой, что доверие общества к власти снизилось до критического уровня», – считает
эксперт.

«Вполне может оказаться так, что в следующей Раде большинство будет
противниками действующего Президента, а, возможно, даже противниками и самих
проводимых реформ. И дальше реформировать уже ничего не получится.  А
реформирование –  вещь очень вкусная,  как мы видим,  допустим,  по той же программе
приватизации», – отметил Стоякин (После выборов большинство может быть за
противниками Януковича – эксперт // Программа «ПОДРОБНОСТИ» (Интер)
(http://podrobnosti.ua/opinion/2012/03/14/825571.html). – 2012. – 14.03).

***

Королевская, которую исключили из БЮТ, на самом деле получила от своих экс-
соратников очень большой подарок. В этом уверен директор Агентства моделирования
ситуаций Виталий Бала.

«Большего подарка, чем вот это исключение, они сделать ей не могли. Я имею в виду
в контексте и развития ее персонального политического будущего, и политического
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проекта УСДП. Надо посмотреть на тех, кто ее исключал. Думаю, после парламентских
выборов-2012 все станет ясно – кто и что из себя представляет», – утверждает Бала.

Сделав же из Королевской врага и исключив ее из фракции БЮТ, ее экс-соратники
фактически открыли ей двери в политику как для самостоятельного лидера политического
движения.

«Если она грамотно этим воспользуется, то у нее, как и у ее проекта, большие
перспективы. Конечно, у УСДП очень маленькие шансы преодолеть 5 % на
выборах-2012, но не стоит забывать о мажоритарной системе. Все зависит от того,
как будет сейчас себя вести Наталья Королевская. И если она поймет, что для нее
теперь открыта дорога в светлое будущее и грамотно будет вести политическую
деятельность, у нее после этих выборов есть все шансы заменить тех, кто сегодня ее
исключил из БЮТ», – утверждает Бала.

Недальновидность экс-соратников Королевской, которые совершили этот поступок,
несколько удивляет политолога.

«Есть такое выражение –  своего самого злейшего врага держи как можно ближе к
себе,  обнявши.  Если уж у них там между собой такие конфликты и если она для кого-то
там является врагом, то не исключать ее надо было из БЮТ, а наоборот, назначить там на
должность заместителя глава фракции. А они сделали все в точности да наоборот. При
этом они даже не нашли серьезную аргументацию для ее исключения. То же, что ей якобы
инкриминируют связь с ПР, то они все ходят туда, договариваются; здесь нет ничего
странного. Повторяю, уверен, что списки БЮТ после выборов этого года покажут, кто
есть кто», – уверяет политолог (Королевская от БЮТ получила большой подарок – Бала
// Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/19472-korolevskaya-ot-byut-poluchila-
bolshoj-podarok-bala.htm). – 2012. – 14.03).

***

Лідер Української соціал-демократичної партії Наталя Королевська може піти на
вибори до Верховної Ради від Хмельниччини, заявляють політологи.

На парламентських виборах восени 2012 р. Наталія Королевська може балотуватися
по одному з округів Хмельницької області. Про це говорить Голова правління Центру
прикладних політичних досліджень «Пента» Володимир Фесенко.

«У неї чимало прихильників у Хмельницькій області. Там, де є осередки її
громадського руху, де дрібні підприємці дуже активно виступали, і вона їм
допомагала. Не виключаю, що вона і в округах у Центральної Україні може
висуватися», – наголосив Володимир Фесенко (Королевська може піти на вибори до
Верховної Ради від Хмельниччини // Vsim.ua (http://www.vsim.ua/Новини-
Хмельницького/news/10221994). – 2012. – 14.03).

***

Через пару месяцев экс-премьер Юлия Тимошенко полностью «сойдет с
политической арены». Такое мнение высказал народный депутат от фракции
Коммунистической партии Украины Сергей Храпов.

«Пройдет еще пару месяцев – и Тимошенко вообще сойдет с политической
арены, потому что мы видим, что ни Россия, ни Запад ее особо не защищают»,  –
отметил он.

Политик также подчеркнул, что сейчас экс-премьера уже никто не боится, в том
числе и Президент Виктор Янукович. По словам С. Храпова, максимум, что она может
ему сделать, это «посадить, когда сама выйдет», а это будет «еще не скоро». Поэтому, по
его мнению, оппозиция на встрече с главой государства не имела бы аргументов для того,
чтобы он освободил Ю.Тимошенко.

http://www.vsim.ua/������-�������������/news/10221994
http://www.vsim.ua/������-�������������/news/10221994
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«Думаю,  что Юлию Тимошенко уже никто не боится,  потому что ее сила потеряла
экономическую составляющую, потому что все олигархи, которым она продавала места,
перешли в большинство. А на сегодняшний день без финансовой составляющей –
никуда», – подчеркнул нардеп (В КПУ уверены, что о Тимошенко скоро забудут //
«МинПром» (http://minprom.ua/news/90488.html). – 2012. – 14.03).

***

Запугать общество перед выборами не получится. Об этом сообщил эксперт Центра
им. Разумкова, экс-заместитель министра труда и социальной политики Павел Розенко.

По мнению эксперта, власть побоится действовать методами запугивания. Ведь
многие украинцы ориентированы на Европу и демократические ценности.

Давление же на экспертов, социологов, оппозицию приведет только к тому, что
народ будет все больше выражать недовольство против действующей власти.
Поэтому власти сегодня стоит вести себя более демократично.

«И не держать оппозицию за решеткой,  а работать с ней за столом переговоров», –
считает он (Розенко: Запугивание не пройдет // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/48180-rozenko-zapugivanie-ne-proydet.html). – 2012. –
15.03).

***

Исключение из фракции БЮТ лидера УСДП Натальи Королевской – не только
признак слабости старой формации политиков в ВО «Батьківщина», но и старт
кадровых чисток в преддверии формирования партийного списка и согласованного
списка мажоритарщиков, считает заместитель директора Агентства моделирования
ситуаций (АМС) Алексей Голобуцкий.

«Исключение Королевской было ожидаемым и предсказуемым. Курс на
технологическое замещение Тимошенко, который взяло новое руководство партией и
фракцией, свидетельствовал о страхе конкуренции перед молодыми и независимыми
политиками фракции – такими, как Королевская и Суслов. Вполне логичным также
будет выглядеть дальнейшее исключение не только Суслова, но и, скажем, Томенко,
Терехина и пр. политиков, не испытывающих пиетета к управленческим моделями
Турчинова и Кожемякина. Однако важен не только факт исключения Королевской, но и
выбранное для этого время. Судя по всему, руководство партии вплотную подошло к
формированию партийного списка и списка мажоритарщиков, поэтому кадровые чистки
будут неминуемы и в дальнейшем. Королевская в данном случае стала первой ласточкой,
за которой пойдут дальнейшие жесткие кадровые решения», – отметил эксперт.

По мнению А. Голобуцкого, исключение Н. Королевской может также
свидетельствовать о том, что технологи «Батьківщины» оценили возможные
электоральные угрозы со стороны лидера УСДП,  более активно работающей с
традиционным БЮТовским избирателем.

«Не надо быть социологом, чтобы понимать, что активность Королевской в
коммуникации с традиционным протестным избирателем гораздо более эффективна, чем
нынешние технологические штампы «Батьківщины». Поэтому для того, чтобы послать
обществу и своему избирателю четкий сигнал,  партийная бюрократия прибегла к этому
внешне жесткому, но прогнозируемому решению. Ставка делается на то, что исключение
Королевской из фракции будет сравнимо с политической анафемой. Однако, я бы не был
столь категоричен в ожиданиях. Думаю, технологов «Батьківщины» ожидают
неприятные разочарования», – сказал политтехнолог (Королевская стала «первой
ласточкой», вылетевшей из БЮТ, – эксперт // УРА-Информ (http://ura-

http://ura-inform.com/ru/politics/2012/03/15/korolevskaja-stala-pervoj-lastochkoj-vyletevshej-iz-bjut-ekspert
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inform.com/ru/politics/2012/03/15/korolevskaja-stala-pervoj-lastochkoj-vyletevshej-iz-bjut-
ekspert). – 2012. – 15.03).

***

«В Крыму заостряется новое идеологическое противостояние: крымские
патриотические силы – против политических мигрантов. Для меня как убежденного
коммуниста и крымчанина неприемлемо, чтоб в Крыму плодоносили политические
паразиты. И моя борьба с Кужель будет системной», – так народный депутат Украины
Л. Грач прокомментировал маневры А. Кужель по созданию в местных советах
полуострова фракций партии Тягнибока «Свобода».

По его информации «слияние двух политических лун» произошло на почве
договоренности о совместных действиях – Кужель «создает фракции «Свободы» в
местных советах полуострова, а Тягнибок финансово поддерживает ее личную
парламентскую кампанию».

Грач заявил, что крымский парламент должен самораспуститься, если в нем
появиться фракция «Свобода», поскольку крымчане не голосовали за Кужель, как
соратницу Тягнибока, и не воспринимают ее радикальную политику. Если госпожа
Кужель постоянно живет в Киеве,  то пусть там и сливаеться с Тягнибоком,  в Крыму ей
делать нечего.

Комментарии экспертов:
Политолог Владимир Корнилов:
«Если А. Кужель вступит в сговор с Тягнибоком, она неминуемо умрет, как

политическая фигура для полуострова и страны в целом. Хаотические потуги Кужель
найти себе идейного и финансового покровителя в лице лидера ВО «Свобода», больше
похожи на предсмертные конвульсии, политика уходящей эпохи».

Политолог Алексей Гарань:
«Тандем Кужель-Тягнибок приведет к дестабилизации общества и его

поляризации на почве национальных вопросов. Выгодно это может таким
политическим маргиналам, как Витренко и Грач. Им нужен такой враг, как Кужель».

Политолог Владимир Фесенко:
«Кужель, которая живет постоянно в Киеве, рассматривает Крым

исключительно, как площадку для реализации политических амбиций на
национальном уровне. Ее интересует только украинский парламент, поэтому она
использует любую возможность, чтобы попасть в списки потенциальных
парламентских партий. Что у нее получиться со «Свободой» в Крыму не знаю».

Политолог Алексей Голобуцкий:
«Кужель наверняка будет баллотироваться в меры Киева и в списках какой-

либо политической силы в парламент. Крым для нее лишь средство возврата в
большую политику. А будет это «Свобода» или нет – второй вопрос».

Политический аналитик Сергей Думский:
«Публичное поведение Кужель – это сплошной эпатаж. Ее заявления и скандалы

показывают ее абсолютную маргинальность. Перед выборами в крымскую Верховную
раду она заявляла, что у нее есть договоренность с Президентом возглавить в Крыму
экономический блок реформ. При этом во время принятия бюджета автономии она
уплыла в прогулочный морской круиз. Для Крыма ее союз со «Свободой» может стать
дестабилизирующим фактором. Желая решить свои личные проблемы эта дама с
киевской пропиской дает возможность пророссийским партиям и коммунистам
активизировать свой электорат».

Игорь Мирошниченко,  один из лидеров ВО «Свобода»,  подчеркнул,  что он лично
против сотрудничества с Кужель, т.к. считает ее дискредитировавшим себя политиком. «Я
буду за то, чтобы принять в свои ряды сознательных людей из «Сильной Украины», в том

http://ura-inform.com/ru/politics/2012/03/15/korolevskaja-stala-pervoj-lastochkoj-vyletevshej-iz-bjut-ekspert
http://ura-inform.com/ru/politics/2012/03/15/korolevskaja-stala-pervoj-lastochkoj-vyletevshej-iz-bjut-ekspert
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числе крымских депутатов, но не Александру Кужель» (Грач объявил войну Кужель //
Четверта Влада (http://4vlada.net/politika-i-biznes/spor-slavyan-mezhdu-soboi). – 2012. –
15.03).

***

Наталью Королевскую купили и УСДП будет украинским вариантом партии
«Справедливая Россия», так называемой «лояльной оппозицией». Об этом в своем
блоге пишет старший научный сотрудник кафедры украинoзнавства в Университете
Торонто Тарас Кузьо.

По его словам, УСДП на парламентских играх осенью 2012 г. будет играть
аналогичную роль в украинской политике, как партия «Справедливая Россия»,
которая является лояльной к режиму Владимира Путина.

УСДП оттянет часть голосов от действительно оппозиционных партии, таких как
«Батькивщина», уверен эксперт.

Тарас Кузьо подчеркивает, что Королевская, которая является такой же
фотогеничной как и Юлия Тимошенко, будет конкурировать с Тимошенко на
президентских выборах (Королевской купили место в «лояльной оппозиции» //
UAINFO (http://uainfo.censor.net.ua/news/12364--orolevskoy-kupili-mesto-loyalnoy-
oppozicii.html). – 2012. – 15.03).

***

Лідер «Сильної України» Сергій Тігіпко може попросити у Партії регіонів
більше 10 місць у виборчому списку після об’єднання, але політику «дадуть» не
більше трьох. Таку думку висловив політтехнолог Тарас Березовець.

«А хто дасть більше?  Адже в партії Тігіпка немає яскравих спікерів»,  –  сказав
Т. Березовець.

За його словами, сьогодні можна говорити лише про юридичне існування «Сильної
України». «А фізично її (партії. – Ред.) вже практично немає. Адже більшість людей звідти
побігли в УДАР.  Бізнесмени взагалі пішли»,  –  додав експерт (Штепура А. Тігіпкові
дадуть не більше трьох місць у списку Партії регіонів – політтехнолог // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120316_tigipko-dadut-ne-bolee-treh-mest-
v-spiske-partii-regionov-polittehnolog). – 2012. – 16.03).

http://4vlada.net/politika-i-biznes/spor-slavyan-mezhdu-soboi
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BB%D0%B5%D0%B2%D1%81%D0%BA%D0%B0%D1%8F,_%D0%9D%D0%B0%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D1%8F_%D0%AE%D1%80%D1%8C%D0%B5%D0%B2%D0%BD%D0%B0
http://blogs.pravda.com.ua/authors/kuzyo/4f6138090a532/
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BB%D0%B5%D0%B2%D1%81%D0%BA%D0%B0%D1%8F,_%D0%9D%D0%B0%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D1%8F_%D0%AE%D1%80%D1%8C%D0%B5%D0%B2%D0%BD%D0%B0
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%A2%D0%B8%D0%BC%D0%BE%D1%88%D0%B5%D0%BD%D0%BA%D0%BE,_%D0%AE%D0%BB%D0%B8%D1%8F_%D0%92%D0%BB%D0%B0%D0%B4%D0%B8%D0%BC%D0%B8%D1%80%D0%BE%D0%B2%D0%BD%D0%B0
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%A2%D0%B8%D0%BC%D0%BE%D1%88%D0%B5%D0%BD%D0%BA%D0%BE,_%D0%AE%D0%BB%D0%B8%D1%8F_%D0%92%D0%BB%D0%B0%D0%B4%D0%B8%D0%BC%D0%B8%D1%80%D0%BE%D0%B2%D0%BD%D0%B0
http://uainfo.censor.net.ua/news/12364--orolevskoy-kupili-mesto-loyalnoy-oppozicii.html
http://uainfo.censor.net.ua/news/12364--orolevskoy-kupili-mesto-loyalnoy-oppozicii.html
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120316_tigipko-dadut-ne-bolee-treh-mest-v-spiske-partii-regionov-polittehnolog
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120316_tigipko-dadut-ne-bolee-treh-mest-v-spiske-partii-regionov-polittehnolog
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